401n Conariss, } HOUSE OF REPRESENTATIVES. ¢ Rep. Com,
1st Session. {0 Nos T

IMPEACHMENT OF THE PRESIDENT.

NoveEMBER 25, 1867.—Ordered that the report, with the testimony, be printed, (the report of
the majority and the views of the minorities be printed together,) and the further consid-
eration postponed until Wednesday, the 4th day of December next.

Mr. BourweLL, from the Committee oni‘the “Juiiciary, submitted the follow- ‘|
ing report, stated by him to have been preparad hy.Mr. Williams, of Penngyl- |
vania, with the exception of the specificatidn “al ‘l‘hlif’(\?fﬂt'h.lﬁini} thereof : |

S il L i S |
The Committee on the Judiciary, to whom wasrdferked ¥belresolution of the Tth %

of March last, authorizing them *“ to inquire into the official conduct of Andrew 1
Johnson, Vice-Presiden! of the United States, discharging the present duties ;
of the office of President of the United States, and to report to this House |
whether, in their opinion, the sard Andrew Johnson, while in said office, has "’
been guilty of acts which were designed or caleulated to overthrow or corrupt - 4
the government of the United States, or any department or officer theveof'; and’ ‘
whether the said Andrew Johnson has been guilty of any actyor has conspired
with others to do acts, which, in lrrm/wn}}flmtul of the Constitution, are high |
erimes and misdemeanors, requiring the interposition of the constitutional powers |
of this House,” respectfully report :

That in the performance of the important task assigned to them, they have
gpared no paing to make their investigations as complete as possible, not only
in the exploration of the public archives, but in following every indication that
geemed to promise any additional light upon the great gubjects of inquiry ; and
they submit herewith the result of that portion of their labors in the voluminous
exhibit that accompanies this report.

In order, however, to direct the attention of the House to such portions of
the somewhat heterogeneous mass of testimony which they have been com-
pelled to present without the order or arrangement that might have facilitated
its examination, as are regarded by them as most material to the issue, they
will now proceed to state as briefly as possible the leading facts which they
guppose the inquiry to have developed beyond dispute, along with their own
conclusions therefrom, and the reasons by which they have been influenced in
reaching them. In go doing they must be allowed the indulgence which a com-
prehensive serutiny, running over a two years’ administration of the aflairs of a
great government, through an unexampled erisis of the State, and involving
the very highest matters that can engage the attention of a free people, would
seem to necessitate, and must, at all events, excuse.

The charges made, and to which the investigations of the committee have been
especially directed, are usurpation of power, and violation of Inw, in the corrupt
abuse of the appointing, pardoning, and veto powers ; in the corrupt interference
in eleetions, and generally in the commisgion of acts amounting to high crimes
and migdemeanors under the Constitution ; and upon this recital they were charged
with the more general duty of inguiring into the oflicial conduct of the President
of the United States, and of reporting « whether he had been guilty of any acts
which were designed or caleulated to overthrow, subyert, or corrupt the govern- f
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serts the authority of the Execntive to deal with these questions on the same
footing as Congress or the law, in the following conclusion :

‘* The policy decided upon in relation thereto is that it should be taken to New York and
sold, the proceeds to be held for such ultimate decision as might be made in the premises,
either by the action of the Court of Claims, or Congress, or by order of the President.”

The Secretary is under the impression that the like course was pursued in
regard to others of the rebel States, and admits that no accounts have ever been
rendered by or required from any of the provisional governments, of the prop-
erty rightfully belonging to the United States, appropriated by them under this
authority. /

The special order of the President above referred to shows that even alarger
measure of liberality was extended to the most eriminal of all the revolting
members, in the surrender to the provisional government of South Carolina of
“the State works,” located at Greenville, and consisting of buildings erccted
during the rebellion for the manufacture of arms, on lands denated for that pur-

pose. On application made therefor, the case was referred by him not to ~

the Attorney General for the law, but to the Secretary of State, as a sort of
chancellor, for his oriniou “ whether (without waiving the right of the govern-
ment, or admitting the legal claim to it asserted by the State authorities,) it
would be equitable and advisable to allow them to retain the property in ques-
tion on account of the expenses of the provisional government, in the same
manner that the provisional government of North Carolina was allowed to
take and retain possession of certain property for the same purpose.” The
Secretary responds, of course, that ““ the State of South Carolina, from the time
when its provisional government was aunthorized, is to be considered not as an
insurgent, or seditious, or hostile State, but as a State loyal to the Union;” that
the >tate thus loyal “is impoverished, and needs and is entitled not only to
forbearance, but to magnanimity and favor;” that it was ebvious that much of
the captured property would produce no considerable accessions to the treasury,
and that if the net avails resulting from a sale would not exceed $60,000, it
might be properly relinquished after appraisement, * with the reservation, how-
ever, that afrer peace shall have been proclaimed, and the State of South Caro-
lina shall have Eeen fully restored to her federal relations, the subject shall be
referred to the consideration of Congress.” "The President thereupon directed
an appraisement of the property, with instructions for its relinquishment to the
State in case it did not exceed in value the amount suggested, but without pro-
viding for any future reference to the supreme authority. It was appraised
accordingly at $33,928 79, and surrendered to the provisional government
without any reservation whatever.
But the munificence of the President to his own governments did not stop
with the debris, either of the dead confederacy or of the living Union. True
to the paradoxical theory of his minister of state, ¢ that from the time the pro-
visional governments were authorized by him,” and while holding and constrain-
ing them only by the power of the sword, “ they were to be considered as States
loyal to the Union, and entitled not only to forbearance, but to magnanimity and
favor,” he not only manifests his settled parpose of forcing these outlawed
communities into their o'd relations, in defiance of Congress and the people, by
the impotent device of reporting their votes on the constitutional amendment
regard to slavery, but presumes to endow them from the nativnal domain by the
issue to them, as members of the Union, of patents or certificates for their pre-
tended shares of college serip, covering a large amount of public land, under the
provisions of an act of Congress, (July 5, 1862,) passed while they were in
actnal rebellion against the government, and authorizing the distribution thereof
among the States for agricultural purposes. The testimony of the honorable
James Harlan, then Secretary of the Interior, shows that upon the submission
by him to the President, at a cabinet meeting, of a demand made by a gentle-
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If to be the agent of the State of North Carolina, he was
directed by that officer, with the assent of a majority of his cnbnfl.oti nnt.l b“i
conformity, as he says, with ¢ his settled policy, to permit each o tl; rebe
States to reeeive and enjoy all the rights and privileges nt”any other State in
the Union, on the ground that they had been fully 1'§*at(u-ed, to cause the serip
to be issued accordingly. And the fact that it did issue, and that other s\c[r.lp
was in the course of preparation for the States of Georgia, Virginia, and Mis-
sissippi, is verified of record by t]le.l'(‘clt:I‘IB of an act of the present Cungresls,
approved by the President himself, in which the whole proceeding is solemuly
declared to be unauthorized and illegal, and all further steps in that direction
expressly prohibited. Enough, however, was done to show the utter contempt
ress has been ever regarded, and the determined

with which the opinion of Congy ] .
purpose of the Executive to bend the whole government to his O\Vll.\\'l“.
The committee have not, in their remarks upon the restoration of rebel prop-

erty, undertaken to inquire into the wisdom or lnumfmit.y. of cither the l)l‘lllct].[)l‘(ﬁs
of public law, or the enactments of Congress, which divested lhe‘tl{l.cs 0 lt e
owners, or appropriated it to the uses of the government. On _tlm{t, subject tlwl‘e
are differences of opinion among the undgrs]gue'd, wlnl.e none of them \vuul(l. have
favored a rigorous, universal, or undiseriminating enforcement, sm(;.e tl,lne l-u-m]n
of peace, of the penalties prescribed in order to the suppression o ; the l.(“l() t.
That, however, is a question which has been already passed_ upon by the l”giwk:t
anthority in this nation, and is not re-exm{nnaplevhere‘. If it were, {)t \V()llll"v be
an easy task to show at least that the legislation of Congress has s (‘(‘Ill C |.~;.m-
guizhed by a spirit of moderation, forbearance, and maguan-mnlllv\, t.].‘:(li 1".18
no example in history. But even if it were otherwise, they are a agree t 11(1t.
it was no business of the Executive. His duty was only to execute the law as he
found it, and carry out the policy recognized and es.tal.)llslmd by it, so long as it
was the law. The task of mitigating its severity, if it were even rlgm‘“m,~be(i
longed only to the Congress of the U'nited States, and.could. blc safely truste
with them only, to be cxercised, if wisely exercised, with a judicious economy
that would husband their resources of mercy, and dispense it at such times,
and upon such conditiong, as wounld enable .Lhcm to conciliate the disaffected,
and take security for the future good behavior of those who had offended unto
deah. That they would have so dealt is mot to he? questioned. But the
assumption of the right of the mere executive officer of the nation to mﬁug;l-
rate a policy of his own, in contradiction o.f the will of .tlle people, as already
declared or hereafter to be declared by their representatives, and to force that
poliey upon the nation, by turning loose and reinstating all the Of‘fe{lfflfl'ﬂlilgi}.ll?s‘t
itg-laws, in the possessions -amd power which they had legally 1(1)1 1,'lt.(‘l., W .\]h a
high erime against it, that deserves not only its censure am_d conc (‘lllll.lv[}lll], ut
a measure of redress so large as nat only to correct the evil, but to serve as an
example and warning for all fature time. by '
Akin to the subject just discussed is that of the abuse of the pardoning power,
another of the articles of charge against the President, which the undersigned
i roceed to examine.
WIlIltl;g‘::oI:l d?sputud that this power is lodged with the E..iecutivo, under tvhe C(;n
stitution, without any apparent limitation upon its excreise. I.L would be a t.abie
logie, and a poor statesmanship, lmwev«:r, to n_m'r tlmt. lt‘ls.\Vl[!l<)llt 1'(,-;:3011.1' e
limitations altogether, and may be L.':\'ercmc(l \V]_tlmut }11scmmuzltmn, to the ‘g}e:‘lt
damage, and possibly to the entire destruction of the government. .L‘ve)y
power-granted by the Constitution is subject to such a qualification, and if sus-
ceptible of abuse, is only to be checked and contro led by ‘tlle remedy of im
peachment. It will scarcely be contended that in a state of war, sueh as that
through which this nation has just passed, the Executive mlgllt‘turn loose the
prisoners who were the captives of our spears, as fast as the fortunes n.t way
delivered them into our hands, by according to them an absolute pardon of their

man representing himse
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crime, although it is clear that he might do it without violating. the letter of the

law—or that he would not be impeachable and removable for the abuse, either

upon considerations connected with the public safety, or on the footing of the

:lr.nitlomus purpose—the animus, in more technical language—which it might

iselose,

And yet the exercise of the pardoning power by the present incumbent, as
will be shown, if not resulting in the discharge of prisoners, fagrante bello, has
been such in its effects as to turn loose, nondum cessante bello, with all their
rights and powers of mischief fully restored, and place beyond the reach of

unishment, either in person or estate, the very excepted classes who had been

Justly singled out in the proclamation of amnesty as the ruling spirits of the
rebellion, and the most formidable of its agents ; and this with the undoubted
purpose of enlisting their means and influence, using them as auxiliaries against
the government which had just subdued them, in carrying out his policy of reor-
ganizing the rebel communities, and foreing those communities into the Unionin
defiance of the will of Congress, and of the people of theloyal States. It was with
this process that the system of special pardon was first inaugurated, and it was
precisely to this class of men that it seemed intended that the work should be
especially intrusted. T'hey were the known favorites of the still unsubmissive
South. Their merits and popularity rested upon their services in the rebellion,
and their known hostility to the government. T'o make treason honorable, they
were elected to the conventions, and although disqualified by the proclamation,
were invited to take their seats and participate in the work that was to restore
them to their original power in the nation, by the offer, without regard to the
merits of the case, of a free pardon, which they had not, perhaps, even conde-
scended to ask. For this purpose the provisional governors were made the
almoners of the Execative bounty, and the keepers of the Executive conscience.
“Send hither list of members elected to the convention, in order that pardons may
beissued,” is the language of the State Department to Provisional Governor John-
son, of Georgia, in a telegram of October 27, 1865. * All those who are aspir-
ants to seats in the convention will be pardoned upon your recommendation, and
a submission of their names by telegraph,” is the language of the President him-
gelf in another, of the 21st of September, to Holden, of North Carolina. In this
exercise of the high prerogative conferred on him by the Constitution, the com-
mittee think he gelegated a trust that was purely personal, and abused the
power that the Constitution had given him.

If other evidence were wanted, however, to show how far this power was abused
as an instrament to subserve the purposes of the President in forcing his policy
upon the nation, it may be found in the case of the one hundred and ninety-three
deserters from a West Virginia regiment, who were released from all pains and
penalties, and restored to their forfeited pay and allowances, to the amount of
some $75,000, at the instance of a particular friend of the President, without
knowledge of the facts, and upon no other argument, so far as the undersigned can
ascertain, than the statement of a pardon-broker, and a letter purporting to have
been written by a democratic candiddte for Congress, to the effect that it would be
doing him a great service by enabling them to vote at the approaching election,
because he was well assured that their restoration would result in his election,
rrovided it could be effecied immediately, It was effected immediately, The
etter of the pardon-broker, Mr. McEwen, of the 22d October, 1866, suggesting
the fact that * these men were registered, and wanted to vote, but would ve de-
barred, unless the disability was removed,” was placed in the hand of the Hon.
T. B. Florence, along with that purporting to be written by Mr. Andrews, the
candidate referred to, on the following day, and a peremptory order was at once
indorsed by the President, without so much as a refercnce for any other pur-
pose than its execution. . It is testified, however, by the Secretary of War, that
no investigation was made by him, but that within a day or two after the order
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‘ g i rised by that
had been gent to the Adjutant General for execution, 110 ;_.v:.ls} ?lt]:n‘::(‘l t,hit s
18; er that « he thought the President had been deceived, for llL‘ G ek
X :;:vore of the persons ordered to be relieved had d.q-surlml to't ‘Ibg“‘vnq ;}:\,vﬂw "
;’l' immediately went to the President, and asked him wl;ot ur1 "Lhnt‘thl\ Sk
b ‘ ire have such persons released; )
act, and whether he desired to have s aleased; ¢ o
tlhe :‘:'itﬂ{:-d( in the negative, and directed him to have an mvc sugnnt('m m{“\‘:vh:)ﬂbo(-
;t“ mtlln of them belonged to that class ; and that only one was lmuu ot 22
]l(;::;ed myit- but what investigation was made as to the others, he wa
’
b ition i Jasv one, to that not only of the failure
: icet the transition is an easy one, ly ‘ 0
k;mn;‘t?x:\?di‘:lltmt?cxccntu the laws, but to his nbsuh}to obstruction of lp.ul‘»hint.
S)fx‘stlil:(: i:‘\lsh(‘itoring the violators of the law from the just punishment which
J ) 5

awarded to ther crimes.
The Constitution ma
laws are faithfully execute

kes it the duty of the President “ to take care that ﬂ\.e
d,” and there is no way in which he c:;n evade ?Iui
j i in cases of offence agains
i hower, in cases of offence aga
\xcent by the exercige of the pardoning i of. bifonos 48
dl‘lny{]:l?t::lpSl;{ten There is no intermediate con!'ap.by which h]t (,.I‘Itl,'ll.:]\\ ::,ll;ll{,
t ficvo the offender without incurring the 1-(z§p|)llalbllpty l“mlt'""g( ‘l‘t :1 i . h o0y
ret £ pardon, but yet it is shown by the evidence that he has n "[‘ y : l; ,m
. i y rpose of o treasc
ac g slt(-m t(; enforce the laws enacted for t,hc'pmpos.tl.nt ]:m;(n ")Ill-:\-p“t e
e '?st the state, but has interposed, through his subordinates, o et 48
g H o » \ ‘Lo »
t(ljgn‘l‘;'l the exaction of forfeitures, but the pmsecuuonfgt f]r.l:mgnf:::l::;'(v'.rgi,,m
i o) istrict attorney for the Slat irginia,
lion. Mpr. Chandler, the dnsm(:, ! : Lo ‘
;2:tifr'l?smlﬂmt on no less than nineteen indictments fn_m_\dlmu} (\((}lu,\ullllx‘;ﬁ{i(:
5§ i o inde ¢ fayed. mn-
treason, in that district, proceedings 11:\(‘1'." btcnﬂ,t]%::li?l::myyi'tll}‘\“““"‘y i
Jtate U 0 » test s
labama, and other States, according ey
:;3‘ S’t:nllwry, ['n-nm-outions of this gort were numerous, u;{l th; H‘llllll.lsl‘l:h';t, n:.;l
" by him more speeifically as to Kentucky, Missouri, mul_ :u% 'll:l"v.m-l-‘.su.([y 0;
sz far a& the undersigned are informed, theydlymi l)fgellll \]\’l::l ax l:“ 3"‘". e
ismi ch re ill be found in the following passage .
dismissed, upon such reasons as wi ( U P
i w1 considered that no one certainly was expecting
g ity . indicted for treason, who had
i y to try parties ‘indicte %
Jould go on. If it was our duty . g iy
:Lken gnrt in the rebellion, then it was not onl}" our qut,): L;g_%l)mllm\x{yv t(m[d
prosecute every one else who had been guilty of the same offence. )

not make fish of one and fowl of the other.” And again, lnl ‘{nsw]u iy)cttl:)tf
question whether the duty to prosecute would not be dvtl(frmlm-]«{ tx)irfl'nl(lam‘i: e
i i s anves @ That is a mode of proceeding. bub 1L Lue §
information made, he says: eding. | Bab &S
i Y who were engaged 1
ic rosecute persons for treason .
s g Mo g indi he laws by such prosecution; and
ion; if i scessary to vindicate the laws by prose ;
lion; if it was thought necessary ot g Lo i
B Y] e mvolved m more casee
if i y nd prosecute, we ghoulc '
if it was our duty to go on a : B s
i e e than we could manage.

1 rere involve nd these were more than : ; : \
than we were involved in, a jpese’ than : g
distinet views on that subject as to the pollc)l_ut going ‘i"\‘[\ i‘l;ll.!::l ‘ (“y i

G m rore wal in Kentueky, Missouri, and Maryland.

enson. 'They were general in Kent ; : - \
Spiion Y \tnr had settled all the issues of thl'. war, [ did not nl{d
llll‘ﬂl’lt.i()ll “'ll(‘“l(‘,l' gecession 18 freason Slll)ll
ve.” In his opinion, then, it was only a spec-

i as involved, one of the
ulative question of casuistry or mvt,:fplfyslcs' that was llu‘-“l\,l‘i::l‘v (l,'[!‘l"::li:hm(mt“”
vindication of the law. lllc I;mll" (lh&liliugt \‘\l;,\l‘(?,‘:\t::‘ :m'-,','r,"',).;m.lly, i g

3oth he and the President had a policy, which wasy T2 500 dn %
hletlnw, and that was to punigh nobody. i l"f}ll""l : :l:t:lltl :.[H;]:,:(h:;:l; tllllll(;l'
they could manage,” and therefore they lm“mg("‘[q“:'.‘“. evan ol S
except in the way of dismissing all of 'lhf'm. : Hl)' (;. - ,mc]u;“’-ui‘," M &
though the President had already digeriminated in s fire ‘ll. l .mm“.,h g
sty. I'here were no great eriminals to be made examples o1 a gh, i ,l
i‘)(ti‘:()l lLour, and in the same instrument, he h;'u‘l :llr.(‘:uly mngl:ln “l.v'".l n:lll,l.:::.
reserved them to be dealt with by the law. ‘The right to pardon even the e

opinion was that the
gelf think it necessary that the
be left to any twelve men anywhe
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cepted classes was still o im, i ;
had no right to nccom])lisIE)(;:(-.t:-ul:m-]' llf- he did ot chooze to prosecute, but he
ghrunk from the responsibilit nf lll(. object by 1l.|(|h~(-cri:m, where he may hv-lv ’
the law officer of the {,’OV('rmg,(-nt tr a sy by stiiding into the courts and lls.in(r
hand of executive authority - ’l v(v) mtl_w‘dmvn‘tlwil. process by the m,l”“ﬁ
thébe cases, Y; and yet this is precisely what he has done il'l all
But it is not in the matter of i :
course of public justice ] .? proceedings strietly eriminal alone, that the
s sl g ‘:-(-l.-.ti‘,nh;? l’)](‘:(j(l ‘t]l!us. obstructed. "The same policy (h:'tu:il‘(
1861 and 1862, For & ﬂ'w’ edmgs 2n rem under the confiscation acts of
district attorneys were advis months after the accession of Mr. Johnson, )
be expecte w.(], l)y cireulars from the office here ¢' e o
Xpected diligently to enforce these 1 ice here, that they would
to file their informations in r,he’rcm::-‘l.\:‘ o i and they proceeded nvc(dmlin"ly
sidered to be obnoxious to this et ]'-lg'“”s,t,".“ such property as they con-
-pﬂ]:nt“fl)](a to the South, 'The zn:\ll 'ucli]mﬁl(;lﬁ'il) lll'”tsl }"";}(]‘('t‘ﬂ ) < soueasy ot
ect of complaint ; Taahi y Ly of the officer were made the s
ll)lt'ys, i ﬂllllopvi’;:nlfy:lih\e‘ ‘t'::'t'i“gt““- The rigor of the rule w:ns( ;:llln\l((ii t]”\t‘\t“l?-
&% thas Was Tiali b svi.*/ﬁ::\o“?’» of Mr. Starbuck, who made reports of mim
confederacy, were ‘“-“(‘mn:m -Wl(l‘ en in cases where it had belonged to [hu](l(.-p[.
When they seized the (-olt'nh” 4 the refusal of the government to I"""‘""“'f“‘
BT T seevion sl ‘(.(I’l"f(‘:‘ld f'.ﬂ;(:" ])1:«1[)(,-1-ry of rebel corporations, zl(:(‘lll'_]l'l..
had been devoted, they were i”;:}n.(ﬁm('rnnwnt, _tn which all their SR
stockholders, on the hypothesis csipny “"‘F the directors could not hind tl
erty of every touon oo nenr tht,if the law were otherwise, the individual
of }Lhcfp(u‘l:ilig f,l:'l(l((l,: gty ‘fv'h‘lw officers might have f!!'v»r‘ﬂx'lff-llt]::fill‘:::}lxlvdvlmlﬁif)p.
permitted to l’n-ncc"ed ld“ # ‘.] ‘rebellion, would be liable to confiseation ! 1(Infl
A )'l,r(;z“u(?l;. the prerogative stepped in under Order No. 15
coihiated i’l‘ﬂ l;-rtl' f'-n”, Wll]f' the 1"’}'“‘1 sign manual attached, to wrwt.tl'):
mockery was (‘1}1(](-(])’ '1;( .m 1' Pl h.“".']"’ ‘ft_ the government, And the .\xll ;L_
cO!lfol‘ming o that i:as: )1dl‘ the ;ru:frst life, l)y the order of October 19 ],J(';"_L
SR ik N‘l_.nu;:sll( ]tn the F u'(:rlmv'u’s Bureau, and instructine 'tlvwlk &
w0 et th/‘) (1.1‘1,",1,,::,?.1”f\!w-c‘-"lmmm“-act of ,]ul}’ 17, 1862, lll’l-\t“vf'z“‘lllh(tn(:
ot it i.(-¢.|| N, 'Ul from tlmt time forward have the imhl(*vnu; :
district attorm-)? for -‘\]:llll:y um,l“ flattering. The fate of James ) Smith ;;,N
fiithful of e (,ﬂi(-:.,-; .lf]n:'l, ..t‘m] ’um»:m-nrly one of the most ill?(‘“l"ﬂ'l[[ i ‘l
for his ;1(”1«.,-;.,,(.(‘ & tl:;:‘ijm' is .-u.mlrr'ml to have been driven from U:;lt \';tl:(.
Ry e ¥y _““,',“' un(lr‘hls property sequestrated, is (:vi(lc-nl(i-u'l ;(f'
Bixton upon ITI(' o1 an‘: Way as (ll']!(’l‘;ll Saxton, his head fel] like that (t'
]m”;l‘,m“ﬂ S B anllH]tl-"llIl('(' of cvrr.:nn members of the bar nt"mi(l(llv "I\‘l‘”
of his prope rt\ —01111¥(-]]]z(-'ufw’:'-]i ::i (:nlll:)(xl:::“g 1”]]l.i"‘ expatriation and the F"i;lll":‘-
aad i A" ias .r.. ,.. ," fance anc m(':l]::u‘it_v, oppression i i . _/
that the ﬁrr‘l:, t\l\'::.l-'”frr]l]:]’(‘:lll'{‘ (l; "Isr(:“I.l.‘.ﬁl"””h'““' with I""'l‘ll"l““"“l"l'llllf] :;:'I:\(\(‘
likely to be made g’:p--'.li‘n-\'t ', ';‘- i l‘h“ second is just the complaint ”“'If W'l:
aught that ap H"lrl‘\" it : 'l_-'“””“l “”W”." And if dismissed on the third for
;hmt Lk ]1.{,“'-‘ ‘: ]l |:‘l“| \\lrlmutl a hearing and without evidence it
é ) 'ver, has been, and is » Drese "
,‘if’)\'(';'nlm-n.r, 0 A s t:, ({l,',v;:,’”','.” p;:::“,‘,]:,l,:,\,. :lhl(-‘;«-r\l'l;-«l policy of the
Stanbery ; : } = G LY Attorney Gener:
Il"i’ll"rl‘i\”,l‘llrliln:l]::‘::]\\(nlnrtnl..n.t.‘.lu'stmn put to h.im ],.‘, thie ""llll‘nitl:-'-,';;:'fl‘r (114(.111'1’.11
criminal or civil, in ,-(. Hreclgr aay l”"'("""‘l”l.'b whatever in the courts, ¢ ivlmf
ks 5 ”.;.“i'”" /t"”,""l"fl/'/l or 2w rem, for the enforcement of the '.‘l\\‘;‘ ru-ltl[
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Mr. Speed agrees that this was the policy in his time, and that it had the appro-
bation of the President. It iz to be remarked, however, that it was the opinion
of that gentleman, as communicated to the Senate by the President, go late as
Janvary 5, 1866, (Ex. Doc. No. 7,) that though active hostilitics had ceased,
a state of war still existed over the terrvitory in rebellion; and we have
the admissions of the President himsell in his proclamations of 1\pl'i| 2 and
August 20, 1866, that until the last mentioned day, the peace of the Union wag
not re-established. It is to be remembered, morcover, that until the restoration
of the judicial anthority by the re-introduction of the courts into the conquered
territory, it was impossible to execute these laws so far as they regarded lands.
There was no apology, therefore, for refusing to enforce them, even gupposing them
to have been war measures only, at least until the return of universal peace was
so golemnly proclaimed by the President. DBy the ('ull._*lrll('linn of these Attorneys
General, they became absolutely inoperative with the first practicable opportunity
of enforcing them. The main objection seems to have been, iowever, that the
policy of the /aw was not in accord with that of the President. That any
Attorney General holding his place by the tenure of the executive will, svlmnhl
agree with his principal, and think him wiser than the Congress ul: the United
States, is perhaps entirely natural ; but that he s]wnl('[ allow himself to be
betrayed into the opinion that the laws were not to be enforced because he or the
President could possibly have made better ones, is a striking commentary on
the effect of cabinet conclaves, in the long interregna of Congress, upon great
affairs of state, on the part of men, who are, under the theory of our Constitu-
tion, but the ministers and not the supervisors of the legislative wiil. Nothing
but the habit of making law, or dispensing with it, could have led to such a
result.
The indisposition of the government, however, to bring to justice even the
guiltiest of the rebel leaders is best exemplified in its treatment of two of their
number—one the border agent, who was commissioned to organize invasions
from the territory of a neutral state, and the other the head of the rebel confederacy.

It will be remembered that amongst the individuals charged by the President
with the erime of complicity in the assagsination of Mr. Lincoln, was Clement C.
Clay, who, in addition to this offence, was held for the erime of getting on foot
piratical expeditions to plunder and burn our cities. Though not arrested at the
time, the fact of his confederation with the murderers of Mr. Lincoln was found
by the sentence of a military commission, which received the approval of the
President.  Upon his surrender, after a short imprisonment, though laboring
under so grave an imputation, he was released on his parole on the 19th of April,
1866. On an information lodged against him, subsequently, by the district attor-
ney for the State of Alabama—the same who was removed, as already shown, for
his superserviceable zeal—he was indicted for treason and conspiracy, and
his property duly seized for confiscation under the act of 1862.  On application,
however, to the President, the proceedings for confiscation were dizmissed, and
his property restored on the 14th of February, 1867. On the 215t of the same
month an order was issued to the district attorney of that {tate, suzpending pro-
ceedings on the indictment, and, on the 26th of March, the same attorney was
directed again to suspend proceedings indefinitely, and instructed, specially, not
even to make the arrest.

In regard to the case of the leader of the rebellion himgelf, the committee are
not agreed upon the propriety or necessity of indulging at present in any special
commentary.

Next to the obstruction of the course of public justice, and the flat disobedience
of the mandates of the law therein, is the abuse of the appointing power, and
with it the power of removal, which, although not conferred on the President by the
Constitution, has been generally conceded to him in practice since the foundation
of the government, as an incident to the power to appoint, and only conceded,
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od to the Judge Advocate General, in whose possession 1 think it has
been from that time until it was produced here before the Committee on a for-
mer occasion, and returned by the Committee to Judge Holt, in the committee-

room. 1 have not seen it since.

Q. From whom did you receive the diary ?
A. Tt was brought to my house by provost marshal Bakerand some other per-

him, whoge name I do not now remember. General Eckert, assistant
either came with them, or was sent for, and came a few min-

They—Baker and the officer—came together, according, to
diary wrapped in an envelope or nm:'s-

be deliver

aon with
Seeretary of War,
utes after they did.
my present recollection, and brought the
paper, with other things taken from the body of Booth.
Q. Was the diary left with you at that time, or did Baker take it away ?
It was either taken away by Ba-

A. It was not retained in my possessinn.
ker or by General Eckert at the time, to be delivered to the Judge Advocate
ergon of Booth.

General, with the other matters found on the p
which you first saw this diary !

Q. Can you state more definitely the day on
A. T cannot fix the date, except by the fact that it was the first time I had
of Booth. I understood at the time that he—DBa-

geen Baker after the capture
ker—had just reached town ;
and then came to my house.

Q. Was the diary at any 0

A. Never. It may have been in my presence a
cate General and Mr. Bingham, and other officers we

the case. 1 have no recollection, however, of that fact.
Q. When you saw the diary in the room of the Committee on the Judiciary,

was your attention called to the circumstance that certain leaves had been cut

or torn from it ?

A. My attention was cal
time on which I first saw the diary.
over all the entries in it, and noticed th

the time.
Q. According to your
mittee-room, in the same
A. It was prvcisuly i
entry added or abstracted from it.
fully. The impression on my mind
book which had been carried in the pocke
torn out leaves as he desired to use them, or want
ten on them. 1 saw no evidence that it contained
relation to the assassination of Mr. Lincoln except what
it was before the Committee. 1 had no suspicion at the
examined with great care for the purpose of ascertaining whether
be any trace of other persons conneeted with Booth in the assassination con-
gpiracy. There were in the book, as the chairman of the
member, certain plmtngrnplm of ladies, which were rvpl:wml in it
was delivered to the Judge Advocate (teneral in the committee-room.
Q. Do you know whether there is in the War Department a report made by
General Baker to General Fry or the Secretary of War, in reference to pardons
of persons who had been convicted by courts or military commissions !
A. There may be, but I have no recollection of sccing any such report.
Q. Will you cause an examination to be made, and, if such a report oxists,
furnish the Committee with it ?

A. 1 will
Q. Have
portions of lette
the assgassinatior

War Department, found me absent,
This was about the 926th of April, 1865.

ther time in your possession'!
t the time tl

re consulting in regar

had gone to the

e Judge Advo-
d to
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diary, when you saw it in the com-
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re-
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, the sawme condition, 80 far as 1
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at the time I examined it was, that it was a
t of Booth, from which he had cut or
ed to destroy something writ-
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was in it the last time
time that it had, and I
there could

Committee will re-
at the time it

h pnrpurh-(\ to be a copy of

f a paper whic
Baker, and said to relate to
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nada by (teneral
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A. I remember a paper, containing what purported to be extracts from seve-
ral letters said to have been written by Mr. Davis, being shown to me either by
Baker or Judge Holt. My best recollection is that they were shown to me by
Judge Holt, who consulted with me as to the means of getting possession of the
letters. The matter was left entirely to his judgment and action, and T think
that the paper was faken away by him. It was taken by whoever showed it to
me. I did not retain it in my possession, and never saw it but once.

Q. Have you any definite recollection of the contents of that paper ?

A. I have not. I could not now repeat a word it contained.

Q. What was the report made to you, if any, as to the probability of obtain-
ing these letters, and at what cost ?

A. The report made to me was, that such letters were in existence, and could
be procured for a large sum of money. The precise sum I do not recollect, but
I think it was about $10,000. I declined to authorize that or any sum to be
paid for the letters unless the originals were produced to Judge Holt, and he
was eatisfied that they weré genuine letters, and that they contained evidence
of sufficient importance to the government to warrant the payment of the money
demanded, or for which they could be procured. I required him to be satisfied
of these facts, and to make an official report to me in regard to it before I would
determine to make any advance of money.

Q. Did you inform the President of the fact, as made known to you at any
time, that these letters were supposed to be in existence ?

A. I did not. I never communicated with the President on the subject. The
investigation of the subject-matter was in charge of the Judge Advocate Gen-
eral as the proper officer of the War Department. He made his application to
me when he wanted either an advance of money or authority, and it was given
or withheld by me on my own responsibility, according as my judgment of the
interests of the government and of truth and justice required.

Q. Did the President at any time give you any direction or advice, or make
any suggestion as to what should or should not be done in reference to the in-
vestigation of the subject of the assassination ?

A. He never did. I think the subject was never mentioned between him and
me. I believed that in the hands of the Judge Advocate General everything
would be done that was proper to be done to discover the facts, and procure all
the testimony in existence upon the subject. I coneeived my own powers to be
ample. I had no disposition to stint the exercise of those powers, and no occa-
gion to apply to the President for any authority upon the subjeet, and I never
consulted him in regard to it, so far as I have any recollection.

The following papers, called for by the Committee, were subsequently handed
in by the witness:

WAR DEPARTMENT, ADJUTANT GENERAL’S OFFICE,
Washington, April 2, 1867.
SIR: By direction of the Secretary of War, I have the honor to enclose herewith certified
copies of letter dated October 22, 1866, from Dr. M. McEwen to the President, with two en-
closures and endorsements of the President and Secretary of War, in relation to removing
penalties of desertion from certain West Virginia soldiers.
I am, sir, very respectfully, your obedient servant,
E. D. TOWNSEND,
Assistant Adjutant General.
Hon. Geo. S. BOUTWELL,
Chairman Judiciary Committee, pro tem.

WAR DEPARTMENT, ADJUTANT GENERAL'S OFFICE,
Washington, April 1, 1867.
It appears from the records of this office that the annexed documents are true copies of the
originals on file.
E. D. TOWNSEND,

Assistant Adjutant General.
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George Duncan, company A, 11th West Virginia infantry.

Noah 8nyder, company A, 11th West Virginia infantry.
Alfred O. White, company A, 11th West Virginia infantry.
James Myers. company A, 11th West Virginia infantry,
Joln Stamper, company B, 11th West Virginia infantry.
Er!lrnim icholag, company E, 11th West Virginia infantry.
Elijah Tucket, company 1, 11th West Virginia infantry.
Wm. E. Goddard, company I, 12th West Virginia infantry.
W. T. Nicholas, company B, 13th West Virginia infantry.
Frank Holland, company A, 17th West Virginia infantry.
Ab'??h Moier, company A, 17th West Virginia infantry.

A. K. M. Broning, company C, 17th West Virginia infantry.
John F. Hood, company C, 17th West Virginia infantry.

These thirty men all belong to the infantry, and they are marked down in my memoran-
dum or order, eavalry. This is a great error, which needs correction.
thing in the morning, and oblige,

Yours, very truly,
Hon, T. B. FLORENCE,

Please see to it first

M. McEWEN, M. D.

WasmiNGToN, D. C., November 6, 1866,
DeAr Sir: The following is a list of names marked cavalry, erroneously :

Aaron Ankron, company €, 7th regiment West Virginia infantry.
James Cleland, company A, Oth regiment West Virginia infantry.
Arthur H. Dennis, company A, 9th regiment West Virginia infantry.
Robert 8. Harris, company A, 9th regiment West Virginia infantry.
William R. Goldsmith, company B, Oth regiment West Virginia infantry.
Jacob Short, company B, !'tlln regiment West Virginia infantry.
John I, Hood, company C, Oth regiment West Virginia infantry.
George Lowery, company C, 0th regiment West Virginia infantry.
Jucoﬁl\rlillur, company C, Oth regiment West Virginia infantry.
Willinm McCroskey, company C, 9th regiment \k"mt Virginia infantry,
Alfred Berry, company D, Oth regiment West Virginia infantry.
George Hardee, company D, Oth regiment West Virginia infantry.
John 8, Johnston, company D, Oth regiment West Virginia infantry,
John W. Berry, company 11, 9th regiment West Virginia infantry.
Robert Huggins, company H, 9th regiment West Virginia infantry.
Bamuel F. Brown, company I, 9th regiment West Virginia infantry.
John A. Baker, company A, 11th regiment West Virginia infantry.
George Duncan, company A, 11th regiment West Virginia infantry.
Noah Snyder, company X, I1th regiment West Virginia infantry.
Alpha O. White, company A, Hth regiment West Virginia infantry.
James Myers, company A, 11th regimont West Virginia infantry.
John Stamper, company B, 11th regiment West Virginia infantry,
Ephraim Nicholas, company E, 1th regiment West Virginia infantry.
Elijah Tucket, company E, I1th regiment West Virginia infantry.
William E. Goddard, company I, 12th regiment West Virginia infantry.
W. T. Nichols, company B, 13th regiment West Virginia infantry,
Tsane Shoemaker, company 1, 14th regiment West Virginia infantry.
Frank Holland, company A, 17th regiment West Virginia infantry.
Abijnh Moiers, company A, 17th regiment West Virginia infantry.
A. K. M. Broning, company C, 17th regiment West Virgima infantry.
John F. Hood, company C, 17th regiment West Virginia infantry.
Pleaso make the eorrection and oblige,
Yours, very respectfully,
M. MCEWEN, M. D.
P 0. Box 920,
General BRECK,
Assistant Adjutant General,
Official copy:
E. D. TOWNSEND,
Assistant Adjutant General,

i
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(). You were ¢ xamined before the Judiciary Committee of the 30th Congres
oun were e od be
& - y the di alken
oy }l"ﬂ' o u in your ]mBH('HHiml a book, understood to be the diary tale
ve yo . k, un
fr Q‘l. th(-“h'ml)y of J. Wilkes Booth, after ‘lns ll(’ ath ?
l‘)x I have, and now present it to the (u!nun'ltt,?l .
W j \ m did you receive 1t ) L
& }\ v ,l”“ll lflll(i)lll‘;(v?ll\”"l fill'l}:l('l‘ examination that 1 ('lnn\‘«l n\nc', h'l"l,)p{:&:‘::,‘":-]&
Q. A Tands ool { 1t came to me through the War Depart
o ; I received it. 1t came b ugh ; Dopiment
from whose ll’:'l'l‘}.“()f the officers connected with the pursuit and (‘;l:{.‘:i‘ ,,‘:.l“,. gt
")l:fl"'lll *‘"}"l“ :t-rQUn who gave it into my .lmnd.-\ l (’m;nt»tt, ||u‘)‘ & ”";? :‘Sm;‘ui"ﬂ'
e pr‘t't:ﬂ.‘ lllu- jrecige time. It was, 1 Llnl_‘lk, durnli—?,"lu, '(i to h-{w examined
can 1 M"l[‘.' |',vul'in;; it in my possession during that mln‘ y :"i" ) e e
Y """"""“ Nll'vlr;livu to the fnl\owi"": ‘"‘“Hngu “'h.“ll! “H“:- of llu-.ml'nm's of the
b “:":"‘ T- |«-wll I wrote a long article and _lc-fl. it iu? ‘nn o the e g
b?‘“_l“ ‘l"I‘ t<-lli'r«-ncm-, in which I fully set forth 'm":”‘.]‘Hm\llhliulu-r proceedingh,
National In tl ':( I sent for Mr. Coyle, the principa ]'l gliss of e K ion
llnvm.g H‘.‘.‘lvﬂr:' l;ndc'rﬂ(,nml, and examined l.mn ln-fnrul-, .‘ﬂm.r"]“. I.w)lvmly i
L l“" any such article had been received, or w u‘ hie g i
as to whether ; lyih; existence. He atated that he .hm nu‘ '"| ; (.(,;:M Lo it
Nllg(‘ W‘"l"'l‘l/' :r;;('l(" 'i‘lwru was nothing in t‘h("f‘lmry w l“r:wo'l»l Booth him-
o R oo v i | an being, or for any one €3 .
i au b wwainst any human £, y o P g
ot hl' ll‘I -“\"‘:2::'?{"‘.‘“{?" I did not offer it to the ('.nnnnm.u\lun. .l; \:‘:Il i o
l.'"."" oy b 1% Josgession ever since, and kept ]n(‘l\w. up ; % l)l o
pds. "_‘"'“ ”i‘ ;llif : It ig now in pr('cim'l_y the same condition tha §
almogt invariably. .
‘ \ 1 1 y . PO '\ n,
¥ %’imi.lm‘”lnl‘lﬁ lt:’l?t‘:-(l!ﬂt'h(' death of Booth was it according to your rec ollectio
ow lo :  des
v el ‘ “""Y? after the body
when you first saw l,h(.( ; : , trial, and vefy soon after '
3 3\H ke w4 W[‘“‘“h"'"“‘r? r‘cl:;u-'mln'r the date. The diary was In
' ¢ ought here. do not re  de I g vael
“If st wi:?: ‘t'»llf):‘n‘tﬁl‘:vr officers of the l)i-p:n'tnu'ul,—-mnlmhly with the Sec y
o) ORBERRTIO " - : o !
:);" \l\./ur or assistant Svcr('t‘n.ry——lwim‘«, it (‘“'"'L'Ih, me
Q. General Eckert was assistant Secretary £
Yo taaine 7
O Whis i id vou observe that leaves were misging
R 9 w the diary, did you o . : re m 5!
¢ oh )(mirh'w'tu:;.luﬂ it i8 nni& Phere is one leaf as you ”‘T‘ ';.‘-ullnql‘}-ll‘lilnwl
v ('Hll' % H;t: w’ui written to Dr. Stewart, 1 think, some T‘m \\”n:: ll.i.“.y
V) ule P ! . \ ) .
oMl whie l'll' l"t on the way, which seems to ]mvv‘ln en torn “."” the dinty. e
e "":l"“ Illyin p(')ﬂ“i‘ﬂh‘il)l\ of any fact which furnighes an explanat
Q. Are you AOHE |
he G gk i /o ine on which
g “"'N\ l{";:'::v{unly my conjectures about it. ]'hml' nlut.‘\l»lil:l'?.,‘,l'l;; -
fe 3 ’lllunlwl:” -Ynu :»\:.«-rvu thig is an old (1'1:!.!‘)" one W‘ll;‘l‘l 1.;1;1:“" ently been
. ‘le ll ll \.Hl'(l by him. I think it not unlikely that l;‘u. -;l‘I'.;- ‘lrf.l e e
A gow “il- tl entries in regard to his l"'l‘:lun:ll ln:!H't!l'H whic |‘ g st
rml““:'u:l\!;.::;wl and that he had torn them out Imnmt-lll';yt'vli‘,“rv |,w'.I(.(,"minwl
D v Bl ey i .o heen the correet one ; 1he ay ha
. i yossibly have heen the « . : b o mgeore
then)y W|lm-‘ll «l'l«‘::l)\, v!'umim-({his friends and (-«n-(wnnmllll':llnl’,‘»fln'l ll",(.“ly\:«. the entry
P theit lt " ll am rather inclined to the other n\nlnm:‘, r L ..;4.‘@;""“““‘
mm. "hml! |"“1{ yril 13, 1865, the day before and the ¢ ;y of t Ii| ,\\:‘.l;,“.“mv"”y
I,:-gmﬂ‘ ‘\\'”_"' ('mztuinﬁ all that was in the diary on that su !_|1-(.l;;l‘ mrm.ﬁ.w e A
) n.;lm. Y e the events, because the language is a recitation ! s LT
;an“"“ ”m.rl ‘ll‘lvul w'u-; 'cvid('utly (I think there can be no doubl hat,
1 ocecurred, H bt )
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ou examine it carefully,) written for publication, in view of the possibility, as

suppose, of his capture ; it being a somewhat dramatic, passionate vindication
of himself and exultation over his crime. The entries continue down to the
218t of April. They are not continued up to his capture. It does not appear
even that he had crossed the river when they ceased.

Q. Have you an opinion as to whether the leaves were torn or cut out ?

A. T should suppose the leaves were cut out.

Q. At one time, or at different times ? X

A. T do not think it would be possible to form an opinion as to that?

Q. Do you know whether or not any copy of what is written in the diary has
ever been taken ?

A. No, sir; not to my knowledge.

Q. Will you read the entries in the diary ?

The entries are in pencil, and read as follows :

“April 13 and 14 ; Friday, the ides. Until to-day, nothing was ever thought
of sacrificing to our country’s wrongs. For six months we had worked to cap-
ture, but our cause being almost lost, something decisive and great must be done.
But its failure was owing to others who did not strike for their country with a
heart. I struck boldly, and not as the papers say. I walked with a firm step
through a thousand of his friends, was stopped, but pushed on; a Colonel was
at his side; I shouted * sic semper’ before I fired ; in jumping broke my leg;
I passed all his pickets ; rode sixty miles that night, with the bone of my leg
tearing the flesh at every jump. I can never repent it, though we hated to fail.
Our country owed all her troubles to him, and God simply made me the instru-
ment of his punishment. The country is not what it was. This forced Union
is not what I have loved. T care not what becomes of me. I have no desire to
outlive my country. This night, before the deed, I wrote a long article, and
left it for one of the editors of the National Intelligencer, in which I fully set
forth our reasons for our proceedings. - (There is here a sentence not finished—
something about the government.

“Friday, 21. After being hunted like a dog, through swamps, woods, and
last night being chased by gunboats, until we were forced to return, wet, cold,
and starving, with every man’s hand against me, I am here in despair, and why ?
For doing what Brutus was honored for, what made Tell a hero; and yet, I,
for striking down a greater tyrant than they ever knew, am looked upon as a
common cut-throat. My action was purer than either of theirs. One hoped to
be great ; the other had not only his country’s but his own wrongs to revenge.
1 hoped for no greatness. I knew no friend’s wrong ; I struck for my country,
and that alone—a country that groaned bencath this tyranny, and prayed for
this end ; and yet, now, behold the cold hand they extend to me. God cannot
pardon me, if I have done wrong; yet, I cannot see my wrong, except in see-
ing a degenerate people. The little, the very little I left behind to clear my
name, the government will not allow to be printed.

“So ends all. For my country I have given up all that makes life sweet and
holy, brought misery upon my family, but am sure there is no pardou in the
heavens for me, gince man condemns me so. I have only heard of what was
done, except what I did myself, and it fills me with horror. God try and for-
give me and bless my mother.

“To-night I will once more try the river with the intent to cross, though I
have a greater desire, and almost a mind, to return to Washington, and in a
measure clear my name, which I feel I can do. I do not repent the blow I
struck. T may before my God, but not to man. I think I have done well,
though T am branded with the curse of Cain upon me, when if the world knew
my heart, that one blow would have made me great, though I did desire no great-
ness,

“To-night, I try to escape these bloodhounds once more. Who, who, can

2

[]
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T have too great a soul to die like a crim-

R TY oo L bless
inal.  Oh! may He, may He, spare me that, and let me (h’l‘]b'l ‘1]\‘ l'y.Vlz u)(l)(tsa
ol el q s one. 1is last, was

i Y ave never hated or wronged any
the entire world. I have nev ki ol TR
X : t so, and it is with him to e '
one, unless God deems i : im nder el 2
X;d “or this brave boy, who often prays, yes, before and since, \Vl(r]‘l 3 ‘l ‘l)“e[ o
: art, was it a erime in him? If so, why can he pray 11:0' s.}nxn.”. voat
; drop of blood, ‘but I must fight the course,’ it 13 all that

read his fate ? God’s will be done.

gincere he
not wigh to shed a

g v i i ; \tters, unin-
This is all that is written in the diary, except some figures and letters,

i .« memoranda intended to indi-
telligible to me, though it is probable they were m moranda nlm m,l:t(lll i
cateawhcrc he was in his flight on certain days of the week and month.

————

WasniNgToN, May 6, 1867.
GeorGE A. TRENHOLM sworn and examined.

By Mr. BoUTWELL ¢’

. (ive your name and nccupation. ) : SEUE

A %h:n’l{ston, South Carolina ; no oceupation at present. I was ame rchant

previous to November, 1864.

Q. Were you secretary of the treasury o

during the rebellion?

A. Yes, sir. Al

Q. ¥or what period 0 time Pl v

A July, 1864, until the 1st of April, 3 bey

8' ﬁlj:iu'ou g’een cox\’uccl,ed with the operations of the confede rate gov (.rm‘r:vtlzlx;tt
in a;ly ‘w'l)y previous to the time you were In the treasury ; if so, in
i :

. ! . . . o Tha 4
wdl{' No. I was not connected with their operations in any W ayl..v Hlla, ul:‘c])]l:;se
£ John Fraser & Co.. of which I was a partner previous to this, freq ‘l;ly

:oldotllm c('nini'("dcrat.e g(')vernment, goods, but they had no connection, properly

H H »1 » . y ‘l
speaking, with them ; that is, no different l‘('l:ltl]ull.'l W ith]tln;l; ‘llillll t\‘\l(::d‘(‘{(\adiﬁ
other cits » ) sderacy. Perhaps 1 should ad at we
other citizen of the so called confederacy Perhay e

i 3 m i tharlest
gometimes transact business required to be done by them in ‘(,{En.ut: gl v
purc‘lnwimf bills of exchange, &c., but we were not their agents,
= o .
icei peti ith them.
anvy official connection wit > = b
( {2 IHad you a house or a branch house in Live rp«_ml or ¢
A. Yes, gir; we had a house in Liverpool, of which rln‘lui, e
] o i some members 16
the house in Charleston were partners, and some members o
house were partners in the ()lmrlvsynn house. :
(). Were you a partner in the Liverpool house !
A. 1 was, .
. i > in e , acent of the confederacy )
(. Was the Liverpool house in any way the ager O other their
A: Yes, sir; the Liverpool house was their financial agen '1 iy Sl
; i i sir financial agent, becd
depository in Liverpool—not, ln‘npvrly spml\ml‘,;., their ]mll|::lm(l] “.w,im.“
' h i i . in Burope—i iverpool i s A
they had other financial agents in Lum.]u lll' lA [ o
Q. As a depository, what services did your house j o e b erats
A. They received and sold cotton shipped to their address by

(‘"', "lll(l I).ll(l ”](‘ l t t aga ll 3 84 2} l ( lll'"“tl'll‘(‘.d no
me. Y 5

al l“,\ ‘ll 1WIL ag st the 8 ¢ s l rat

: ld 1')1, or m b( ll l.“ Ul, Llll, L(Hlt((. crate

f the confederate States, so called,

lsewhere abroad ?
of the members of
Liverpool

governm plimafs S
loang, and made no negotiations of any Kl
govvrmm-nt. ) )
Q. Did they at any time purchase
A. They did, but m)t.(llrc:ctly as the
Q. Was your house in (Jh:u'lcsl,«;n eng
goods from Iingland and elsewhere !

or contract for building vessels ?
agent of the confederate government.
aged during the war in bringing any
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Q. What is the relative proportion to that you had at the commencement ?

A. 1 cannot tell; more than double; perhaps, more than quadruple. Onr
losses, of courge, were very heavy upon this country property, which we always
purchased with the negroes upon it.

Q. Was this restoration of the property held by the Freedmen’s Bureau made
before or after the pardon of the members of the firm ?

A. I think my own pardon had not then been received. I did not receive
possession of my dwelling-house until sometime afterwards. The property in
the hands of the Freedmen’s Bureau, which was restored at that time, required
a large expenditure of money to place it in repair. It consisted, to a great
extent, of wharf property, large storchouses, and property of that sort.

By Mr. ELDRIDGE :

Q. Did your firm abandon that property when it was seized by the govern-
ment ?

A. No, gir; it did not. :

Q. Was there always some one of the firm there ?

A. No; not always some one of the firm, but there was always a representa-
tive of the firm. I was in the army; my father withdrew from the firm on
accepting office in Richmond during the war, and the only other member of the
firm resident in Charleston, Mr. Wagner, went out, of Charleston just before
the evacuation; but a representative of the firm was left there with power of
attorney and full authority to act in their name. 'This gentleman was required
by General Hatch, who commanded the city after its evacuation by the con-
federate troops, to give a schedule of what property was held by the firm. e
gave a schedule of their property, signed as agent of John Fraser & Co. It
was received by General Hateh, who then took military possession of the
property.

(5. Was any of your property individually abandoned by you at the time it
was seized ?

“A. Nothing was abandoned. We were very careful to abandon nothing. 'We
had not a piece of property of our own on which there was not a person holding
possession under our authority, as agent or otherwisé. T

Q. After this property was taken possession of by the Freedmen’s Bureau,
what became of the tenants ?

A. They suffered them to remain and collected the rents from them. The
occupants holding under our leases were required to take out new leases, and to
pay to the officers of the bureau the rent, and as they had their leases at a mere
nominal rent during the whole war, they were of course glad to retain possession
of the property.

Q. Was this done in every instance, or were the tenants in some instances
dispossessed ?

A. That I cannot tell, not to my knowledge ; I think it very likely there
were such cases. I do not see why there should not have been, but I do not
know. As I said before, I was in the North in the summer of 1865, The
property was first taken possestion of by military authority, and the tenants
were required to pay rents to an officer designated as treasurer under our leases.
This property was subsequently turned over to the T'reasury Department, and
an officer of the Treasury Department designated to receive it. The rents were
then paid to the Treasury Department, as I understood. The Freedmen’s
Bureau next took possession and required new leases to be made.

Q. Was this while General Saxton was in command ?

A. Yes, gir; it was from him I received the order for the restoration of my
property.

. Do you know of any instances in which officers of the I'reedmen’s Bureau
turned people out of possession in order to seize the lands ?

e R
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[ know of instances in which officers

w of any such instances. : et
yoo b : houses of persons and declined

of the Freedmen’s Bureau had possesgion of the

to vacate them. ) 43y
Q. Do you know how these officers came into possession !

A. I think the houses were not tenanted when they came into p?sﬂcﬂlsm:{._
A V(;ry large portion of the lower part of Charleston, perhaps t.}nruu- ourths s
the city in superficial extent, was empty during the bombardment in the summer.

By Mr. MARSHALL :

Q. You spoke of the value of the real estate held by the ﬁ{m as t,ln wh‘a: }:
. Jeme ) Wi 1 stated you thought 1
h at the commencement of the war, anc b
‘»:23]1?1 ll)): wva)(lr:lllhnnmillion. What was that property worth at the close of the
v i s fall of 18657 g
“aX O;t"l]mz‘l“nzﬂlnnrkct value at the close of the war, 'n‘ml you could not .Flﬂ“ it
t any price ; nor can you sell it now at any price.. The piece ;)f p{"(l\)l',lt,y Otl(l)
l\lvhiclz’ ,I) lmv’e stated T expended $25,000 in repairs, 1 w'm‘ﬂd e g u 'nnv';‘lm
take $60,000 for. After it was r(-puircd 1 rented it :1t}$l;ﬂ.()r(')0‘i:(y‘¢‘,::‘1‘: . w.l.;
. i fore ) as
lessee soon became bankrupt and gave it up. I suppose be
worth $100,000 in gold.
Q. If put up at forced sale, how much wmﬂd“ﬂm
A. It would not have brought anything at all. ! : g A
country; all that our people had was lfml"'rt’y'ﬂ .])urul){l,:t t%];(;lii:{l:::::uvl)tf,(q}d ;(:
g a sort of feverish speculation in some things, buls =0 ;  Axtani B
:}Jl‘(:;ec:::to . that has never revived ; there has been no building, tlmuTh (l‘ l}l::fj.:,
)(;rtion of: 'tlll: city has been burned down. Many of the wl_mr\lfml* n.u;(\")mp
tl-‘uﬂ'cr('(l to go to pieces, and no effort has been mudcdtn r(z‘pmr t uﬁm. g
i1din iri y in Charle hag been done by our firm, ‘
« and repairing done in Charleston oo
}::::rlglzll({;’rm very l]ittlc building ; we have done a great deal of repairing.

yroperty have brought ?
'i'hnm was no money in the

By Mr. BouTWELL: N
Q. Have the rents collected by the Freedmen’s Bureau and milit

s ""}"‘i‘l e 'hy O ? 1 to sign an agreement never to come
A. No, sir; in fact we were required 10 Blg g

i \iY s a printed
back on the government for it; that was required by the llmn,.m, under a print
form, in every instance, before the property was restored.

ary officers

W asninGToN, May 13, 1567.

JONGE ror d examined.
Lieutenant Colonel E. J. CONGER, sworn and

By the CHAIRMAN : .

Q. Were you engaged in the military service
year 18651

A. Yes, sir, :
Q. Did you have anything to do w
A. Yes, sir. ‘
Q. Were you present at the time 1
A. 1 was.
Q. Who was the first person to exam

A. I was. ) . ;
t articles did you find upon his person ! .
(1%. }vf!:i:n:l“a ((liary, l)i{,ls of exchange, grm-nh:wks, A compass,

Q. Did you take posscssion of these articles ?
A. Yes, sir.

of the United States in the

ith the capture of J. Wilkes Booth ?

e was shot?

ine his body after he was shot 7

key, &c.
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Q. To whom did you deliver them ?
A. To Mr. Stanton.
Q. Did he retain possession of the diary ?
A. Yes, sir,
Q. Do you know who has it now ?
A. Judge Holt.
Q. Do you know whep he received it ?
6. %V (}]0 not.
| o was present when you deli i
B Tne L.PO. g v you delivered the diary to Mr. Stanton?
Q. Have you seen that diary since ?
A. Yes, gir; I saw it to-day.
4 thn.toit?m whether it is in the same condition as when you delivered it to Mr.
A. I think it is.

Q. Have you examined it closely ?

A. I have,
Q. Ave there any leaves cut or torn out ?
a. lvf‘t;s, sir,
. Were they torn out when you first had possession of it ?
A. There were some out and f think the sa?:e? i
By Mr. WiLLiAns:
& %elt)i;ge);ou make any memorandum of the contents of the diary in writing
A. Yes, sir.
Q. Have you that memorandum ?
A. No, sir.

Q. What did you do with it ?

A. I gave it to Colonel L. C. Baker.

Q. When did you give it to Colonel Baker ? ;

A. I cannot say; some weeks after—perhaps not more than a week, and
perhaps five or six, I am not able to say.
e Q. : as that memorandum an abstract or a transeript of the contents of the

iary

A. So far as it went, it was a transeript of the diary. I am not certain

whether it was all of it or not.

By the CHAIRMAN :

Q. Did you examine what was written in the diary, this morning ?
A. Yes, sir.
! Q.' Did you remark anything different from your memorandum in the diary
now
A. I cannot remember. I do not know. I may gay this: I bhad nothing in
my transeript except what was in the diary.

WasnineTon, May 14, 1867.
Lieutenant Colonel E. J. CoNGER appeared, and his examination was con-
tinued as follows : :
By the CHAIRMAN :

Q. Will you examine the article I now hand you, and state when and where
you first saw it ?
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A. I took it from the body of J. Wilkes Booth, on the morning of the 26th
of April, 1865, I believe.

Q. Is that what is known as J. Wilkes Booth's diary?

A. Yes, sir.

Q. Will you examine it carefully and state whether it is in the same condition
it was when you took it from the body of Booth ?

A. It is in the same condition, with the exception that there are some shav-
ings in it which were taken out of his pocket. [ have read it carefully over.

Q. State whether all that was written in the book when you first took it
from Booth’s body, is in it at this time ?

A. T think it is.

Q. Do you remember having noticed the absence of the leaves that seem to
have been out of the book when you first examined it?

A. There were some cut when I got it. 1

Q. Was the entry dated November 13th and 14th, commencing “ Friday the
ides. Until to-day nothing was ever thought of sacrificing to our country’s
wrongs,” &e., the first that was written in the book when you saw it.

A. I think it was the first, but I may be mistaken in my impression in regard
to it. Before having seen it my impression was that that which was written as
of April 14th was dated at a later day.

Q. Did any writing precede that when you first examined the book after tak-
ing it from the body of Booth?

A. I should say not.

Q. How much of that entry did you embrace in the transeript you made ?

A. I am unable to say. It may be that I copied all of it ; I cannot tell now,
T have forgotten. I have an indistinct recollection that I did not finish it for
some reason, but I am not certain.

Q. Did it remain in your hands from the time you took it from the body of
Booth until you delivered it to the Secretary of War?

A. Yes, sir.

Q. Was it examined by any other person in the meantime ?

A. No, sir.

By Mr. WoODBRIDGE :

Q. You say you took a copy of the writing in the diary sometime after you
took it from Booth’s person. Was there anything in the book then, so far as
you can recollect—any writing or memorandum—that is not in the b"?k now ?

A. Allow me to make an explanation before I answer. My ideas in regard
to it are not exactly what the writings are now, still my belief is that there is
no change in the book now. I did think it read a little differently, but it is so
long since, I may have forgotten. b e

By Mr. ELDRIDGE :

Q. Where were you when Booth was shot ? N N e

A. T was on the farm of a man named Garrett, about three miles from Port
Royal, on the road to Bowling Green, Virginia.

Q. Did you see Booth shot ?

A. 1 did not.

Q. Did you see him before he died ?

A. Yes, sir.

Q. Where were you when he was shot ?

A. T do not know the points of the compass ; I was by the gide of the tobacco
house. The man who shot him was on the next side around the corner of the
house. They called it a barn; it was built for a tobacco house.

Q. Did you hear the report of the gun ?

A. I did.
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Q. How soon after that did you see Booth ?

A. Just as goon as I could get in,

Q. Who went in with you?

A. Lieutenant L. B. Baker, usually known as Byron Baker.

Q. Were you the firat that went up to the body of Booth after he was shot ?
A. Lieutenant Baker went through the door before 1 did.

Q. Where was the man who shot him ?

A. He was outside the barn.

Q. He did not go in?

A. Not that T know of, at all.

Q. Then Baker was the first there, and you next ?

A. Yes, sir.

Q. What did you do when you first went in ?

A. I stooped down and lifted up Booth’s head.

Q. What did Baker do?

A. He looked at him,

Q. Did he do anything of the kind ?

A. No, sir.

Q. What next did you see ?

. A. T called in a soldier; and he, with myself and Baker, carried Booth out on
the grass.

Q. Who was the soldier?

A. T do not know his name. They were all strangers to me at the time. I
never saw them before I went on that expedition.

Q. What did you next do ?

A. I went back to the barn and tried to put out the fire.

Q. How long did you remain at the ﬁre’F

A. About a minute, perhaps—not more than that.

Q. Did you make any cffort to put out the fire ?

A. Yes, sir; I'tried to put the straw out; I tried to lay a big table upon it
to put it out,

5 Was there anybody to help you?

A. Yes, sir; the soldiers. We did not succeed in putting it out ; it only scat-
tered it and made it burn faster. I remained there just long enough to satisfy
myself that I could not do any good. There was no water there, and the fire
was burning very rapidly. There was a pile of straw and loose rubbish, about
three feet deep, thrown up from the bottom in the corner; the fire was in that.

Q. What did you do next?

A. T went back and had Booth taken up to the porch in front of the house.

Q. Who was in charge of him while you were inside the barn ?

A. T do not know that anybody was; nobody directly. I just carried him
out, and had him laid on the grass. I thought Ke was dead.

Q. What was Baker doing at the time ?

A. T do not know ; he may have been with Booth’s body, and he may have
been in the barn.

Q. Was Booth dead when you carried him out ?

A. He was not in fact; he appeared so.

Q. Was Baker with him when you got back from the barn ?

A. That I do not know. I suppose some one was with him, but I do not
remember who.

Q. How long did Booth live ?

A. He was shot about four o’clock, or a quarter after, and died at seven o’clock
and fifteen minutes the same morning.

Q. Who helped earry Booth up on the porch ?

A. The soldiers ; and I presume Baker and myself assisted.

Q. Did you remain at the house until he died ?

|

IMPEACHMENT INVESTIGATION. 327

A. Yes, sir. .

Q. Did you remain with him until he died ?

A. Yes, sir. ; ' Wl

Q. You did not leave after you came back from trying to put out the fire !

A. No, sir; Idid not. I may not have staid directly by his side all the
time until he died ; but I did not leave the poreh, o far as I remember.

Q. Did he remain on the porch all the time until he died ?

A. Yes, gir; he was not moved.

Q. Did you do anything for him ? ‘

A. Yes, gir; I gave him water and w]nn}u-y.

Q. Did you have any physician for him (‘ . 0

A. Yes, gir; I do not remember the man’s name. I gent a soldier to Port
Royal for a doctor. E=

Q. Were you in command of the men who were there

A. T was.

Q. What position had Byron Baker ? ) .

A. He had been a lieutenant and quartermaster of the regiment of which I
had command in the cavalry service, Colonel Baker's force.

Q. Was Colonel Baker's force under your cmnmnnd"l ; I

A. They were under my command. I was an officer detailed by the War
Department to report to Colonel Baker for duty.

Q. Did you obey Colonel Baker's commands ?

A. Yes, sir. Belii -

Q. Did you put Baker in charge of Booth, and give directions what was to
be done?

A. Yes; I directed him what to do and how to (!0. : .

Q. Are you certain you remained in sight of him all the time after he was
carried on the porch?

A. Yes, sir. . o ' . _

. Did Baker take particular charge of him, waiting upon him, holding his
head, standing by him, &e.?

A. Yes, sir. )

Q. When did you first examine his [lmckvt,ﬁ? ; ‘

A. When I determined to leave and go to Washington myself. I am not
able to say the hour ; it was before he died. My recollection is very uncertain
as to the particular time. =

ate as near as possible. .
2 ?t:ltlm?ld gay it vlvmt about gix o’clock, or half-past—perhaps a couple of
hours after he was shot. I fix that time, because 1 l'(‘llll.‘llllll‘l' I thought h'u was
congcious ; that he looked up, and knew what was being done. I think lllllﬂ'l
that time he was still alive, but did not know anything. 1 watched tn’lT«-u
whether he would get better or worse. 1 remained there until he died. : he
doctor came before I got away, and I waited to see what would be the result.
Who was present when you examined hig pockets
Lieutenant Baker and the soldiers.
Did you personally take these thin
I did it myeelf. }
Did Baker examine his pogkets ?
d say not. .

Q }lii‘(‘lu;ltlm |HI}I,I(| the things to Baker when )'(.)ll.lm)k them out of !IIH pockets !
A. T did not. 1 laid them on the handkerchief by the side of him.

Q. Did Baker examine them !

A. I ghould say no more than to see them as I took them out
down by my side. '
] Q. lg’i«l )?'Oll find the things in more than one pocket?

A. Yes, sir.

g8 from his pockets or did Baker do it?

OO0

and laid them
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Q. Are you certain where you found the memorandum book ?
A. T do not remember which pocket.
Q. Did not Baker, in fact, hand to you the memorandum ?

A. It is barely possible that he did. My impression is that I took all the
things out miyself.

Q. Did not Baker examine that memorandum book in your presence, take
what was in it out, and look it through ?

A. I should say not.

Q. Did you open it at the time?

A. I think not.

Q. Was it opened by any one there ?

A. I should think not.

Q. Do you mean by that that you have a distinet recollection of the circum-
stance ?

A. I mean that to the best of my recollection such is the ease. It is barely
possible I may be mistaken.

Q. Did Booth have anything to say after he was shot ?

A. He said, “Tell my mother I die for my country.” That was the first
thing he said after his consciousness began to return.

Q. When was that ?

A. It was while he was on the grass. I was not certain whether 1 under-
stood him; he talked by gasps. 1 repeated it to him and asked him if that was
what he said. e said yes. He said afterwards, « Tell my mother I did what
I thought was for the best.” This was while he was on the grass, before he
was taken to the porch.

Q. After you took him to the porch did he say anything ?

A. He asked me if “Jett " betrayed him.

Q. Who did he mean by “Jett 7

A. He was one of the three rebel soldiers who took him across the river; a
man I captured at Bowling Green. Jett was his surname; I do not know his
other name.

Q. Did you hear him say anything else ?

A. I heard him say something about his hands, either to hold them up or
have them washed. Lieutenant Baker was washing his face, and he said some-
thing about his hands, to hold them up, or wash them, or gomething of that
sort, and then he said it was useless. I think that is all I heard him say.

Q. Did you hear him converse with Byron Baker ?

A. Only what I have said.

Q. Did you see him and Baker in conversation ?

A. 1 did not.

Q. Did Baker hold his head all the time he was on the porch until he died ?

A. Nobody held his head ; he was on a straw bed, and his head was sup-
ported by pillows or something.

Q. Did not Baker hold him up against his breast with his arm around him
part of the time?

A. I think, perhaps, he did hold him up.

Q. Did he not hold him up with his head laying against his breast?

A. I rather think he did.

Q. Did not Booth die while he was holding him in that way ?

A. No, sir; after he was brought to the porch a straw bed was brought out
from the house, and after that I do not think he was raised at all, unless for the
purpoge of giving him water or whiskey. I remember now that he once asked
to be turned over on his back.

Q. Did he send any other message to his mother, or to any friend ?

A. No, sir,

Q. Did he say anything about any person having been engaged with him ?

v
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A. No, sir. /

Q. Did he speak of any person except Jett?

A. No, sir. : ‘

Q. Did he say anything of his mother having knowledge of what he was
doing ? °

A. No, sir. . . ; :
Q. Did he not tell Baker, in your hearing, that he had no idca of assassina-
tion until a day or two before it was done?
A. No, sir. ) . ]
Q. Did you hear him say there was no design of killing Lincoln by anybody
but himself? 4 ) . )
A. I did not. I did not hear him say anything with regard to that or any
thing at all except what I have stated. )
Q. Did you hear him say he did not intend to do anything wrong or hurt
anybody until a day or two before ?
A. 1 did not. ’ : . .
Q. Can you say whether he talked with Baker when you did not hear him?
A. T cannot say. : : -
Q. You stated in answer to a question by the Chairman, that your impression
was that this memorandum book read differently from what it docs now. State
our impression as to how it read. . .
% A MI))' impression with regard to its commencement was, that what was
written on the first page was dated at a later period. ) L
Q. The Chairman read to you the first sentence, and it was in answer to that
. id y rht it di read in that way.
that you said you thought it did not read in t ©
A. I had no reference to the first sentence read .by the Chairman, cl_}‘fi‘l’rl as
to the date. My impression, however, was that it read s«)nu.-ﬂung ke this,
« Here 1 am waiting cold and hungry, hunted like a dog, with every man’s
hand turned against me.”
Q. Is not that in it now ? y
A. There is nothing exactly like that in so many words. _ o
Q. Is that the only difference you find between your impression and the
reading of it now ? ) N
A. 1 see no material difference from what I expected to find. It is not
worded exactly as I thought it was. ) . _—
Q. Where were you when you copied what was written in the book ?
A. On the steamer coming from Belle Plain to W :{shlmglnn.
). Did you copy everything that was written in it? .
1({. Inmynot celz'min. [ have an indistinet recollection that I did not, but
what prevented me I don’t now remember. , ) T
Q. I understood you to state, yesterday, that if you did not copy it all tha
it was a mistake, that you intended to copy it? IS
A. 1 intended to copy it all when I started, but I have an impression tha
for some reason I did not quite get through.
Q. What part of it did you not copy ? .
A. The last part of it. I commenced at the beginning.
Q. Did you copy the first page? .
A‘ Yes, I think go ; but am unable to say where I I«-N.‘ off.
Q. Did you copy what was written on the loose gheet ?
A. No, sir; I saw the sheet at the time.
Q. Do you remember that distinctly ? iy
A. 1 had read it, but I do not think I copied it.
Q. Were these photographs in the book ?
A. Yes, gir,
Q. How many were there?
A. 1 am unable to say.
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Q. Could you remember if any were taken away ?

A. T could not. I can remember that some were there.

Q. Was there anything in this memorandum book at the time you took it
from Booth that is not in it now ?

A..Not that I know of.

Q. Did he have a wallet besides this, in which there was money !

A. That I do not remember; I do not remember whether the greenbacks
were taken from this or not.

Q. How much money did he have ?

A. I could not say. ’

Q. Do you remember the number of bills or their denominations ?

A. I do not; I paid very little attention to the money.

Q. Did you earry the book immediately to Mr. Stanton ?

A. I went to Colonel Baker's office first, and from there to Mr. Stanton.

Q. Did you not give the book to Colonel Baker ?

A. No, sir.

Q. Are you sure about that ?

A. Yes, sir.

Q. Did Baker have it in his possession before Stanton had it ?

A. No, sir.

Q. Did he examine it in your presence before you delivered it to Mr. Stanton ?

A. No, sir; the things were tied together in a handkerchief, and the hand-
kerchief was not opene«fﬂ after I went to Colonel Baker’s office until it was given
to Mr. Stanton.

Q. Did Baker know you had the book ?

A;.IFO knew I had some things that were taken from Booth’s body; that
was all.

Q. When you carried it to Stanton did you undo it or did you hand it to him
folded up? g

A. I am not certain about that.

Q. You untied it on the boat and examined the articles ?

A. Yes. :

Q. Did you examine it with any one ?

A. No, sir.

Q. Can you undertake to swear with any definiteness that all these leaves
were out when you handed it to Mr. Stanton ?

A. My impression is that it is in the same condition now that it was then.
: iQ? Can you undertake, from the examination you have made, to swear that
t1s
. I say that, to the best of my knowledge, it is.
. Did you count the number of leaves cat out ?
. I did not.
Did ({on see it examined in Mr. Stanton’s presence ?
. Idid. He looked at it and passed it over to General Baker,
. Did he ask you anything about these leaves 1
No, sir.
Did Baker take it away with him ?
. I should think not. Stanton looked at it; handed it to him; they looked
over the figures together, and Mr. Stanton retained it in 4iis possession.

Q. You did not express any opinion as to how these leaves came to be out ?

A. I did not. I have no opinion npon that subject at all,

Q. Did you see that memorandum {;(mk after you gave it to Stanton, until
you saw it yesterday ?

A. No, sir.

Q. Who gave it to you yesterday ?

A. General Holt,

POPOPOBPOR

as when you gave it to Stanto

was in the same condition.

Mudd’s house during his flight !

Booth on some bank in Canada.
2d, and 3d, all for the same amount.
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with him ?
};md I looked it through carefully.

Q. Did you oxamine it carefull
that it is in the samo condition

A. Yes, sir. He gave it to me ooked
Q. And gince you looked at it your opinion 18,
n?

ding it was that, to the best of my recollection, it

A. My impression after rea

yre the military commission that tried Mrs. Surratt |

Q. Were you sworn beft
A. Yes, sir.

. BOUTWELL : X .
Q 1[1:\)7,(-1;{7:“ ::ny knowledge or information that Booth had this diary at Dr.

A. No, sir; I have no information about it.

By Mr. ELDRIDGE :
. Have you mentioned all the things you took

. 1 believe I have. y
3 %Vl:‘at was the amount of the bill n"["](‘ml;“:io'{rnwn ! favor of J. Wilkes
7 : o forcotten. @ er .
A. I think £50; I have fmg,‘ol,t‘,;]‘hcm ‘w{ro three of them, but marked 1st,

from the person of Booth?

Q. Did you find any gold on him?

‘a' ?I(:l,vzlr'ynu any better recollection now ag to the amount of money you

him ?
wok.f‘io:?m ll‘lll“llble to say. It was not very much.

vot rich if that was all he had.
mbf%):lcynu deliver that to Mr. Stanton ?

S el you took from Booth which you have not men- ]

I know we thought he had

Q. Was there anything else

ﬁm}\"d: hardly know what T did mention, 1 took his diary, these bills of ex-

change, money, keys, compass, ghavings, tobacco, and a little knife.

) o there any papers upon hig person : ‘
(1“\!. ?}’n(ll; thl(: pnpqu linlthim book ; no others that I remember.

By Mr. CHURCHILL :

g - aha d :
long was this diary in your posgession o ‘ tor.
%. Iksl(":l,n thg time 1 took i(,yfrum Booth until about 4 o clock the samao afle

noon.

Q. You observe in the
and that on the next leaf
you remember whether these pag
the diary ?

A. I have no remem ] '

Q. Was it in your mind in looking
might give any clue tn.lhml,.h # movements
gons who were acting Wll.'h him?

A. Yes, sir; that was in my mind. -

Q. Was there anything in the book giving an ey
the ;lﬁH!lHHillﬂliUll, or to the persons .whn acted w1.l‘ 1{ l-"l. iy “ha

A. Nothing that gave me any idea or any information ...“li"r an tuase
gubjects. I took this copy because of what scemed to me 1t8 pec

I thought it was something I would like to keep.
By Mr. ELDRIDGE :
Q. Do you know what became of the co
A. 1 do not.

¢, headed December, 1864,
April 13th and 14th. Do

i J w ) irst saw
o8 were opposite ench other when you

he entry now the printed pag
is the entry commencing

-ance about that. ' .
gt ) discover whether it

over the diary te :
or of per-

before the assassination,

any clue to hig movements before

tever on these

py you took ?

4;——
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2. }'chen did you give it to General Baker?
5 was some time afterwards, I do not k 1
been five or six weeks. I do not think I kept itr::)ev:y ll(());vg.long. s i

2. XVfltly (llxld you give it to General Baker ?

A er having it in my possession I felt as if I had no right t in i
X:’t;ll;oilit psermlsmm.]. I told General Baker of it, and asked l:g tooa!s.aec?:tl:illf
ko rW g I:.:r;{;m: 1If Ih might retain it. Subsequently he gaid that Mr. Stanton
it bty at I should have it, and I gave it to him. I do not know what

‘3 ?:1(11 gzt.ever say anything to Mr. Stanton about it ?

. And you'do not k > i
o e Ba{er t01(:1 ;:)m1now whether he knew that you had it, except what
A. No, gir.
i
5 tﬁmnl’;} you read that copy over after you had surrendered the book to Mr.

A. i
& il{ presume I did, although I do not remember any definite time when I

Q. Did you read it to any one ?

A. I read it to one mnn.y

Q. To whom?

A. To George Emerson.

2. VI’IVhere is he?

. He is dead. T do not think I read it to |
collection of any particular time of reading i T e T ave s dontt 1
llee t all, ~dou
read it over, apd presume I read it sc\::rgall ti::les.a o) I i ik
Q. At the time you handed it to General Baker, did he read it ?

A. I d . . . . . L
. o o0 not think I saw him read it. I just handed it to him and he put it
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By the CHAIRMAN :

Q. You stated that the diary was not ir A i
| : 1 Baker’s. possession at all il aff
ou handed it to the Secreta § . P ettt 1
zimself gl ry of War, and that the Secretary examined it
A. Yes, sir. ..
CA!. ¥1d Baker have it in his hand and examine it at that time ?
. Yes. <, :
g. }:_,[OW long dli]d he have it in his possession ?
_ A.. Long enough to read it. Te looked it over whi
mgQatls)ome o oked it over while Mr. Stanton was look-
. Do you think Baker read all th ies i i
i ey Wik ! e entries in the book at that time.?
. You are positi livere
%. L és, sli : positive you delivered the book yourself to the Secretary of War?
. Do you r 3 i > i i
g' 1 doymn. emember any pencil sketch of a house in the book at that time ?
. Did you have any conversation with G
¢ eneral Baker about a pencil sketcl
of a house upon a piece of paper, in order i il iy i
¢ . : r to de 3
°% hodes S S livc({)zp 1 r to determine whether it was the house
A. No, sir.
. Do reme i o i
in (:%u: brm%"n?u remember seeing a sketch which seemed to mark roads, &c., now
A. Y.cs, gir; that was in it.
(J{. ]\)_u,l y(uu ever talk with Baker about that ?
. No; General Baker has gince stated i is r i
3 sk(»tcl{ i e b()ok,l e stated it was his recollection that there was
Q. When did he state that, and where ?

- . ', v »

"ﬁ Q. Were any orders or d
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A. I think, in Philadelphia, about three weeks ago. I went there to sece

General Baker.
Q. At whose request ?
A. At my own instance, in reference to a purely business transaction.
. Had you command of all the troops that were engaged in the search of

Booth’s party on the line of his escape?
A. I had only command of the men that were with me, twenty-six or twenty-

geven in number.
By Mr. ELDRIDGE :
Q. Did you go, after returning to W
Colonel Baker ?
A. Yes, sir.

ashington, directly to Mr. Stanton with

irections given to you about the book or of the other

things by Mr. Stanton ?
A. He said, “Baker, you take care of thes
and bills of exchange.
Q. Did he give them into his possession ? ) i
A. Yes, sir; but he retained the memorandum book himself. The money

and bills of exchange were lying on the table, and Colonel Baker gathered them

up and took them away with him. ]
Q. Was there any direction given to Colonel Baker to give the book to Judge
Holt ? i

A. No, sir. 3

Q. Where did you and Baker go from Mr. Stanton’s office ?

A. Back to Baker’s office.
By the CHAIRMAN :

Q. Do you know Guneral Eckert ?

A. Yes, sir.

Q. Was he present at the Secretary’s house?

A. No, sir. ,

Q. Did he come in while you were there?

A. No, sir.

Q. Did you go immediately to Mr. Stanton’s house from B

A. We went first to the War Department and then to the Secretary’s dwell-
ing house. 5

Q. Did you ever have any conversatio
of a house, except the one you mentione
ago?.
A. T do not remember that I did.

Q. Are you one of the persons whose gervices were
of Booth in the distribution of rewards ?

A. Yes, sir.

Q. What amount was awarded to you?

A. Fifteen thousand dollars.

e things,” referring to the money

aker's office 1

n with Baker about the poncil sketch
d in Philadelphia about three weeks

rccognizcd in the capture

———

WasnixaTon, D. C, May 13, 1867.
Hon. ALEXANDER W. RANDPALL sworn and examined.

By Mr. WILLIAMS :

Q. In your answer to the House resolution calling for information in regard
to appointments to office, you designated as causes in & great many cases, thir-
teen or fourteen hundred in all,  political reasons.” The term is a very vague
one, and 1 will be obliged to you to state more distinetly what you mean by it.

“ L
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A. T do not remember that any provisional Governor held a military office,
except Mr. Johngon.

Q. By what mode was the amount of salary fixed ?

A, I have a general recollection that in the beginning, if I am correct in say-
ing that Tennessee was the first case where we a ypointed a provisional governor,
I made an enquiry of the Secretary of War, and l%mt the amount was based upon
that allowed by the constitution and laws of Tennessee to the Governor of
that State. I T am right in that recollection, the amount was fixed in that way
on tl'lt‘ analogy of the duties of the office corresponding in some measure to those
’nf Governor, the cnmlpc-lmltinu was regulated by that allawed to the Governor.
T'hat was believed to be a reasonable sum, and not extravagant.

Q. Was not the salary of Governor Johnson, of Tennessee, fixed by the
amount he wag entitled to receive by virtue of his holding the office of Brigadier
General ?

A. That may have been so. At the same time 1 remember to have inquired

what the Governor eﬁqh-tm was. entitlod ta wasstec T ution
and laws, We ma

It was thought he v [::I'(;ln
him, and very likely rd e t
that pertaining to t Testimony of Hon Wm o b
Q. Was not Gowe Impeachment Investigation \ate ?
A. 1 believe so. t he
was in the Senate; Washington, D.C. lwitll(l
him, and proceeded Mey 16, 1867 ared
to docide as to his ac and
he finally determined ‘ees-

gary, if he was to go semvesaey ottt a8 Giovernor, that he should go
with some military power or prestige in order to be able to enforce his authorivy.
Q. These other provisionzl Governors, however, had not military authority ?
A. There was a provisional Governor in North Carolina, Mr. Stanley, who
had not, I think. Since the administration of Mr. Johnson, none of them, I
think, have been officers of the army.

By Mr. ELoripGe :

Q. How many of these provisional Governors did M. Lincotn-appoint ?

A. He appointed, I think; a provisional Governor in Louisiana, and one in
North Carolina. It seems to me that during the administration of Mr. Lincoln,
Hamiltor was appointed over Texas, though I do not think he succeeded in
getting into the State at that time. e was again sent there after Mr. Johnson
beeame President.

(). How many of these Governors were elothed with any military offices other
than such as this appointment of (tovernor would confer ?

A. 1 do not remember that any: other was, except Governor Johnson.,  Mili-
tiu‘y (Giovernors were appointed during the war and provisional Governors after
that.

Q. In respect to taking the test oath, I ask you whether it was not notorious
that Governor Parsons, of Alabama, had been a member of the rebel legislature ?

A. I cannot answer that. [ do not remember the history of Governor Par-
sons; at least I don’t remember what was then known of it.

By Mr. BourweLL :

Q. Did you have any consultation with President Johnson with regard to the
appointment of Holden, of North Carolina, or Parsons, of Alabama, previous to
their appointment ?

AL 1 camot answer that question with precision.  Some of these provisional
Governors 1 did have conversation with him about and recommended : others

[ =
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were designated by him, and T was directed to appoint them before having any
such consultation.  With regard to Governor Holden and Governor Parsons, 1
am not clear whether I knew beforehand either was to be appointed or not. It
was a matter of accident whether I would or would not be consulted.

Q. Do you recollect whether at any time the loyalty of Iolden and Parsons,
or the course they had pursued during the rebellion, was a subject of conversa-
tion between you and the President ?

A. No, sir ; 1 only remember that they were understood at the time they
were appointed to be loyal men, and earnestly desirous of the restoration of the
government. I do not recollect any conversation with the President upon that
subject.

(. Had the President, within your knowledge, any policy as to whether the
previous conduct of persons during the rebellion should be considered in making
appointmentg, ov whether reference should be had solely to what was then under-
stood to be their state of mind in reference to the restoration of the Union ?

A. All that I can say about that is, that when a provisional Governor was to
be appointed we endeavored to get a loyal man, in favor of the restoration of the
government upon the principles we proposed, and, if practicable, one who had
been consistent in his loyalty to the Union throughout. That was our endeavor,
whether we succeeded or not.

Q. Is it within your knowledge whether the President, in the case of Holden
and Parsons, instituted any inquiry as to the conduct of these men during the
rebellion ?

A. No; I have no knowledge that any such inquiry was instituted. 'I'he
record or history of these prominent men in the South was public, and T sup-
pose each person; in relation to them, acted upon what he understood himself to
be their course of action.

Q. Is it within your knowledge or not that the fact that a man had been en-
gaged in the rebellion was, in the judgment of the President, a bar to his ap-
pointment to office, if it was understood at the time when the appointment
was made that the person under consideration professed to be loyal ?

A. It was not a bar in the President’s judgment if he was then loyal and

- qualified to perform the duties of his office.

Q. 1f his participation in the rebellion was known to have extended so far
a8 to render him unable to take the test oath, was he thereby digqualified in the
judgment of the President for appointment to office ?

A. I donot think T ever heard that question discussed, or ever heard him
express an opinion thereon, - ¥

Q State whether, other than the arrest of Surratt, in reference to which you
have testified heretofore, any steps have been taken by the State Department,
or persons acting under its authority, since the execution of Payne and his
associates, for the purpose of discovering who the persons were that contrived
the plan which resulted in the assassination of President Lincoln. If so, what
steps ?

A. Colonel Sharp, who was provost marshal of the army of Virginia, Grant’s
army, was sent to London to see whether he could there procure any evidence
from persons connected with the rebellion, or sympathizing with it, that would
affeet any persons other than those who were tried and convicted. e went to
London last winter, and has been there ginee, and is now, as | learn, in Rome,
thus far having succeeded in obtaining no material information. My, John A
Bingham was by me, npon consultation with Judge Holt, invited to assist the
district attorney in the tiial of Survatt. IHe conferred with me, and told me
of a paper which he thought threw some light upon the subject, and which he

represented as having been published in the Baltimore Sun during the time of

the trial of the conspirators, I think. At his instance I sent a confidential person
to Baltimore, obtaining the paper referred to, no file of it having been found in
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this city, and communicated it to him or to the district attorney. At his sug-
gestion Mr. Riddle, of this city, was requested to assist in the Lr{ll. I know Et
no other proceedings that have been taken by the State Department in the direc-
tion you speak of beyond what I have beretofore commuuicated to Congress or
the Committee on the Judiciary.

Q. When did Colonel Sharp go abroad for that purpose !

A. I think about the time I’ was last before the Committee. T think T men-
tioned, informally, the last time I was before you, that an agent had been sent or
would be sent.
othqé; W:':) 'I:: sent upon your own suggestion, or upon the suggestion of any

A. My own.

Q Bince the time of the execution of Payne and his associates, have you re-
ceived from the President any advice or suggestion in reference to the discovery
of persons who originated the plot for the assassination of the Preeident, Mr.
Lincoln 1

A. I do not think I have had any conversation with the President on the
subject, other than what occurred when I reported to him what proceedings I
was taking, and to which he assented. 1 have never had any advice or direc-
tion, or suggestion from him,

By Mr, LAWRENCE:

Q. Were any of the appointments by President Lincoln of military Gover-
nors, who held military offices, made after the passage of the Act of Congress of
February 9, 1863 1 :

A. That is a historical or chronological fact easily ascertained from the
records; I cannot answer from memory.

Q. Oan you state whether either of these provisional Governors, who held no
miliurly office, was paid any salary ?

A. I cannot say affirmatively tiat they were, because, if I remember right,
they were not paid by me. I have no doubt that they were paid by the War
Department. I have no doubt that all military Governors were paid.

: . Can you state why the correspondence with the provisional Governors
appointed by President Johnson was entrusted to the State Department rather
an to the War Department ?

A. I do not know that I can state the reason. T can state a reason why it
was or why it might have been done. The theory of the State Department, as
I have always understood it to be, is, that it is charged specially with corres-
pondence and the conduet of the political affairs between the United States and
foreign nations, and between the Unpited States and the several States of the
Union. That is the theory upon which we have proceeded. By illustration :
the Governor of a Territory is a political officer ; the Secretary of a Territory is
a ﬂp(-)lltical officer. ‘I'he appointment of these officers and the conduct of these
affairs are vested in the Department of State upon the ground that they are po-
litical officers in inchoate States, so the correspondence with Governors of States
is legitimately through the Department of State. I donot know that this is the
reason, but is a reason why that might have been so.

Q. Waus there any reason why all this business of reorganization under Pres-
ident Johnson was regarded as the exercize of a civil power rather than a mili-
tary power; and if it were military power, would not the charge of it properly
belong to the War Department ?

A. I cannot answer what was thought by anybody on that subject. T can
say that, in my own judgment, the proper direction in that regard was taken.
When the State of Tennessee was first organized the matter fell within my
province—it being the reorganization of the State of Tennessee, at least provis-
ionally—but we had no money in the State Department, and we required the

'n
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strong arm of the military for the purpose of carrying out efficiently the organi-
zation. Therefore the supervision of that organization was in the Department
of State, although the military support and the payment of the Governor’s salary
was in the War Department.

Q. Did not your department regard this matter of reorganization after the
surrender of the rebel Joe Johnston as the exercise of a civil power ?

A. I regarded it as the exercise of the civil power in co-operation with the
military power.

Q. And the military subordinate to the civil?

A. In co-operation. I cannotsay that I regarded it as subordinate ; I do not

now.
Q. The reorganization of Tennessee commenced, did it not, in a movement of

the people themselves ?

A. 1 cannot answer as to that fact. I should think not. You may be more
familiar with the subject than I am. All that T rememberis that I was anxious
to have a Governor appointed, and that he should be invested with military
power sufficiently to enable him to enforce his acts. ) )

Q. Have you examined the report of the Reconstruction Committee in regard

to the State of Tennessee? ) )
A. No, sir; I have not examined the report of the Reconstruction Committee

at all, upon any subject.

By Mr. ELDRIDGE :

Q. Were all these appointments made substantially in the same form both by
President Lincoln and President Johuson ?

A. They were all intended to be; 1 cannot say whether they were or not.
1 think no appointment was ever made without my drawing it or causing or
directing it to be drawn; and so far as I remember, there was no departure from
the policy or principle originally decided upon in regard to their functions,
power, responsibility, or anything else. I thought I was doing the same thing,
but I am not very much a slave to forms, and very likely one case may differ in
phraseology from another. I may say this: that there was no one of these
Grovernors ever commissioned that I did not write or dictate the terms of the
commission, and that not one word was altered or changed by the President or
any one.

Q. And in principle you followed the Tennessce appointment ?

A. In principle I thought I did.

By the CHAIRMAN :

Q. Is the plan of reconstruction applied by the President to the rebel States
a system of his own creation, or how was it agreed upon ! "

A. I think it grew during the administration of Mr. Lincoln and the adminis-
tration of Mr. Johnson, and it was modified from time to time by the ci'rcum-
stances as they oceurred. The first act of reorganization, as I have mentioned,
was in the case of Tennesgee. 1 think I am the author of that. I think, so far
as I know, that plan of reconstruction was pursued, at least until the time I
was taken sick and went to my bed, in the month of April, 1865. When I
came out of the sick room, the first day I went to the Cabinet, I think the
draught of the President’s proclamation, or a plan of proclamation, was submit-
ted to me. I found that it substantially accorded with what I had understood
to be my own plan, and T accepted it as being the same. ‘

Q. Do you refer to the proclamation now in the case of North Carolina ?

A. 1 refer now to the general proclamation of amnesty and reconstruction of
Mr. Johnson. How far it differed from other plans submitted I do not remem-
ber. When this question came up before the President and in Cabinet, it was
discussed and adopted during my sickness, and was understood and stated, I
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indiuti'on on the part of the President to prevent a trial. On the contrary’
every time the question has been raised in his presence, within my knowledge’
he has always been anxious for the trial of Jeﬂlurson Davis by a civil tribunal’
after it was decided that he should not be tried by a military tribunal—and that
decision was reached very early in Cabinet—in which I was overruled
Q. Was that decision ever made public ?
A. No, sir: it was not necessary to make it public. It was the opinion of the
‘ /Attome General, and upon his recommendation the decision was made.
{ . Q' a8 the question made at that time as to his complicity in the assassina-
on
A, There was a talk at that time as to his complicity, but they failed to
procure evidence of it. I remember at one time one or two witnesses were ex-
amined before the President and myself upon that subject, and that I examined
one or both of these witnesses, or heard what they said.  Some time after that, as
I supposed, the testimony of these witnesses was discredited and destroyed b
transactions in which Sanford Conover appeared, and the evidence of the alleged
\oompliclty of Jefferson Davis thereupon failed.

By Mr, LAWRENCE :

. Do you know what directions were given to the District Attorney in
Richmond, recently, in regard to the question as to whether Mr. Davis should be
allowed his liberty upon bail ?

A. Idonot know that any directions were given to him. I have no knowledge
or information that any were given whatever, or what they were if there were
any. The matter fell within the province of the Attorney General as the judi-
ciary officer of the government, and it was never discussed in my presence, in
the Cabinet or elsewhere, with him or anybody else.

‘By Mr. ELDRIDGE :

Q. You spoke of putting him on trial before a military commission, and for
alleged complicity in the assassination of the President. I wish to know if you
can state any other reason why that was not done ?

A. I do not know. I only know that it was not done, that we were inquiring
about these witnesses, and that was the last I remember to have heard of it in
connection with any officer of the government. I afterwards heard of proceed-
ings in connection with Sanford Conover, which, as I understood, destroyed
the testimony of the witnesses examined by me.

Q. It was destroyed then because the evidence was insufficient ?

A. You require me to draw an inference. I do not know anything about it.

Q. Was not that the reason you dismissed the subject ?

; A. The reason why I dismissed the subject was that my attention was never
; drawn to it again. It would be only accidental that my attention would ever
‘ be called to that subject. It would be only fair to imagine that, having been
myself a sufferer in that business, the subject would be a delicate one for me to
pursue without seeming to be over zealous or demonstrative,

P By Mr. WiLLIAMS :

Q. Have you any knowledge of a confession made by Payne before his execu-
tion in regard to his attempt to take your own life?

A. Yes, sir; I have.

Q. 'T'here was such a confession made ?

A. 1 will tell you what I know of that. Major Eckert, Assistant Secretary
of War, at the time of these prosecutions, was a very kind friend of mive and a
frequent visitor at my house. He told me that Payne made some statements of

confession to him before his conviction, I think it was; whether before his trial
or not I do not remember; that he took it‘down in short-hand, if I recollect
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right, (I think he wrote ghort-hand ) He told me the substance of it, or at least
so much as I then supposed to be material or pertinent to the subject. Some
question, as I understood, arose, whether that confession of Payne eould be put
in evidence on the trial, or whether, after the trial, it should be given to the
world as justifying the punishment. I think that Major Eckert told me it was
not made use of chicfly because there was proof enough without to satisfy the
minds of all persons, and that it might seem to weaken the power of the convic-
tion or judgment to make use of a confession made by one of the parties convicted.
Major Eckert told me after that time that he meant to draw out Payne’s state-
ments for my own use and satisfaction. 1 told him I would be pleased to have
it.  When I have seen him gince I have asked him, and he said he was going
to do it. The last time I saw him he repeated that he would draw it out and
give it to me, but I have never seen it.

Q. Did you understand whether that confession in any way implicated any of
the rebel authorities ?

A. If I am correct, and it is a pretty important question to speak to, it did
not. I think I understood that Payne atterly and absolutely refused to impli-
cate even the parties that the proof implicated. He declined to give any infor-
mation even as to his known confederates. At least that is the impression left
upon my mind, that he was obstinately determined to go to the grave without
breaking the confidence he was supposed to have held.

By Mr. ELDRIDGE :

Q. In any consultation with President Johnson did he ever advise against,
or in any other way attempt to prevent the prosecution of Jefferson Davis for
complicity in the assassination ?

A. He never advised against his prosecution for anything. Te was most
strenuous in insisting upon the prosecution and trial of Jefferson Davis for what- ,
ever could be laid to his charge. @

By Mr. MARSHALL :

Q. Has that been so at all times ?

A. Always, when it has been the subject of discussion or debate. With the
lapse of time this got to be an old affair, and is not ofien referred to.

Q. Did I understand you that his trial by a military commission was aban-
doned upon the advice of Attorney General Speed !

A. It was not abandoned because it was never determined on. I urged it, or
at least I was willing to see it done, but in that I was not sustained by the ad-
vice of the Attorney General. Three counsel were chosen to prosecute, and we
reported our proceedings from time to time. We then held conversations from
time to time about the selection of counsel. Mr Clifford, of Massachusetts ;
Mr. Evarts, of New York, and Mr. Rousseau, of Kentucky, were appointed,
and I always supposed they were going on to prosecute the case, until after
awhile I saw that Governor Clifford had dropped out ; and Mr. Rousseau, I do
not know how he got out, or whether he is yet out. Mr. Evarts is still retained.

By Mr. CnurcHILL :

Q. How recently have you heard the President express an opinion that
Jefferson Davis should be tried ?

A. I cannot say how recently, because I eannot remember that it has been
the subject of conversation in that counection for some time. At various times
I have heard it discussed, and while it remained as a practical or living subject
of debate, that was the expression of the President.

Q. Have you heard him express any opinion since this question of habeas
corpus has been before the country ?

A. I have not. The Cabinet meets twice a week, but I do not remember to
have heard any conversation on that subject since the habeas corpus was issued,
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them come in,” and he would go through the same performance of shaking hands
and answering their foolish questions.

Q. I ask you if, during the time you were there, you ever saw any impro-
priety of any kind whatever on the part of the President?

A. I never did.

Q. And you also state that you never saw him intoxicated or under the in-
fluence of liquor? :

A. I never did. I never saw any liquor in the house, nor anything ap-

roaching to intoxication. He always treated me very kindly. He took me

Sﬂm once 1o see a new carriage that he had just purchased. I never saw any-
thing on his part that was not gentlemanly and proper.

WasninaTon, D. O, May 17, 1867,
Joun B. Hupsarp sworn and examined.

By the OHAIRMAN :

Q. Where do you reside ?

A. My home is in Connecticut.

Q. Were you in this city in the spring of 1865, about the time of the assas-
gination of the President ?

A. At the time of the assassination of the President I was in Chicago, having
just come there from Springfield, Illinois. I left that afternoon for Washington.

Q. IVVm you in the city during the time of the trial of the assassins ?

A. I was.

Q. What was your business at that time ?

A. I was with General Baker. ) i

2. Were you on duty at the arsenal during the trial ?

. I was there, I think, from the 29th of April until about the 12th or 13th

of July, when I was discharged from there.

Q. What was your business there ?

A. There were four of us on duty, which was to watch. We were each on

gix hours ever{ day.
g. Do you know whether any of these prisoners made confessions ?
. I do not know that any of them made a confession. I do know that

Atzerodt, after the sentence or death warrant was read to them the day before
they were to be hung, made a confession or a part of a confession. Colonel
Fredericks, who was in command, under General Hartranft, was writing down
what I supposed to be a confession, but a priest came in and it was broken off
before it was finished.

Q. How do you know that !

A. I only know that Colonel Fredericks was there writing, and that it was
broken off. I should suppose it was a confession. I have no means of know-
ing other than that.

Q. You do not know that it was a confession ?

A. No, gir; I never saw it afterwards.

Q. Do you know whether Payne made a confession ?

A. I do not know that he did. I rather think that he did not.

Q. Do you know where Colonel Fredericks is ?

A. He lives in Gettysburg, Pennsylvania, or did at that time.

Q. Did any of the other prisoners make a confession ?

A. I never saw or heard of any confession being made by any one except
the one I have mentioned.
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By Mr. ELDRIDGE :
. How long had you been in Colonel Baker’s employ ?
. From the 25th of March until his force was disbanded.
. What pur did you receive ?
. One hundred and fifty dollars a month,
Were you in the army ?
. No, sir.

POPO PO

Wasminaron, D. C, May 18, 1867.
on. E. M. StanTon sworn and examined.

By Mr. LAWRENCE :

Q. In executive document No. 26, first session Thirty-ninth Congress, page
3, it appears that payments were made to provisional Governors Perry, Holden,
Pargons, and Johnson ; will you state by whose direction these payments were
made ? :

A. The payments specified in my letter of January 8, which forms part of
that document, were made by my order.

Q. On page 11, from the same document, is a letter from the Secretary of
State to provisional Governor Holden, notifying him of his appointment, fixing
his salary at $3,000. I desire you to state how that amount was fixed—whether
it was in pursuance of that letter, by direction of the President, or otherwise.

A. I cannot state from recollection. I remember that some claim of some
Governor was referred to me by Mr. Seward. I could not tell, without looking
at the papers in my office, whether I fixed it myself as a reasonable compensa-
tion for the gervice which he rendered, or whether it was fixed with any reference
to this paper or not. I had no order from the President in regard to it that I
now remember. My recollection is that the bills came to me, and either were
presented by the Governors individually, or transmitted by mail, or transferred
to me from the State Department. Some of them, I think, were presented indi-
vidually. Governor Parsons presented his bill in person. I think Governor
Perry also presented his in person, and I think Governor Johnson did. I
recollect I had some conversation with them in regard to their bills.  Whatever
may have taken place in regard to them, if there was any improper payment
out of arﬂly contingencies, I am the proper party to be held to account, because
I would not pay a claim out of army contingencies at the request of Mr. Seward
or anybody (Kse if I did not think it was right—at least, without the order of the
President.

Q. Do you mean to say if Mr. Seward, by direction of the President, fixed
the amount of their compensation, and notified them that it ghould be paid, that
if you, in pursuance of that notification made by the President, had afterwards
paid it, you alone would be responsible ?

A. 1 did not mean to express an opinion on that subject. That would be a
matter of law as to who would be respongible. I mean that I would not ex-
onerate myself by saying that I paid it out of my department at the request of
anybody clse.

Q. Inexeceutive document No. 81, first segsion T'hirty-ninth Congress, page 2,
there is a letter from the Seeretary of the Treasury to the President, in which
he says, in speaking of the condition of the country, that as the country was
passing from a state of war to a state of peace, and the emergency geemed to be
too presging to admit of delay until the meeting of Congress, it was thought that
the test oath-might, in view of the great objects to be attained, in some cases be
dispensed with, or rather that persons might be permitted to hold revenue offices
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them come in,” and he would go through the same performance of shaking hands
and answering their foolish questions.

Q. I ask you if, during the time you were there, you ever saw any impro-
priety of any kind whatever on the part of the President ?

A. I never did.

Q. And Kon also state that you never saw him intoxicated or under the in-
fluence of liquor? ;

A. I never did. I never saw any liquor in the house, nor anything ap-
mhing to intoxication. He always treated me very kindly. He took me

once Lo see a new carriage that he had just purchased. I never saw any-

thing on his part that was not gentlemanly and proper.

WasninagTon, D. C., May 17, 1867,
Joun B. HuppArD sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Q. Where do you reside ?

A. My home is in Connecticut.

Q. Were you in this city in the spring of 1865, about the time of the assas-
sination of the President ?

A. At the time of the assassination of the President I was in Chicago, having
just come there from Springfield, Illinois. I left that afternoon for Washington.
you in the city during the time of the trial of the assassins ?
was

your business at that time ?
A. 1 was with General Baker. . ;
. 2 Were you on duty at the arsenal during the trial ?
I was there, I think, from the 29th of Xpril until about the 12th or 13th
of July, when I was d from there.
Q. What was your business there ?
A. There were four of us on duty, which was to watch. We were each on

gix hours eva-{n?y.
. Do you know whether any of these prisoners made confessions ?
~ A. I do not know that any of them made a confession. I do know that
Atzerodt, after the sentence or death warrant was read to them the day before
they were to be hung, made a confession or a part of a confession. Colonel
who was in command, under General Hartranft, was writing down
what I supposed to be a confession, but a priest came in and it was broken off
before it was finished.
Q. How do you know that?

I only know that Colonel Fredericks was there writing, and that it was
en off. I should suppose it was a confession. I have no means of know-
other than that. '
. You do not know that it was a confession ?
No, sir; I never saw it afterwards.
Do you know whether Payne made a confession ?
I do not know that he did. I rather think that he did not.
Do you know where Colonel Fredericks is ?
. He lives in Gettysburg, Pennsylvania, or did at that time.

Q. Did any of the other ners make a confession ?

A. T never saw or h of any confession being made by any one except
the one I have mentioned.
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By Mr. ELDRIDGE :
. How long had you been in Colonel Baker’s employ ?
. From the 25th of March until his force was disbanded.
. What pay did you receive ?
. One hundred and fifty dollars a month.
Were you in the army ?
. No, sir.

POPOPO

WasniNaToN, D. C, May 18, 1867.
Hon. E. M. STaNTON sworn and examined.

By Mr. LAWRENCE :

Q. In executive document No. 26, first session Thirty-ninth Congress, page
3, it appears that payments were made to provisional Governors Perry, Holden,
Pm(';ons, and Johnson ; will you state by whose direction these payments were
made ? ;

A. The payments specified in my letter of January 8, which forms part of
that document, were made by my order.

Q. On page 11, from the same document, is a letter from the Secretary of
State to provisional Governor Holden, notifying him of his appointment, fixing
his salary at $3,000. I desire you to state how that amount was fixed—whether
it was in pursuance of that letter, by direction of the President, or otherwise.

A. I cannot state from recollection. I remember that some claim of some
Governor was referred to me by Mr. Seward. I could not tell, without looking
at the papers in my office, whether I fixed it myself as a reasonable compensa-
tion for t-Ee gervice which he rendered, or whether it was fixed with any reference
to this paper or not. I had no order from the President in regard to it that I
now remember. My recollection is that the bills came to me, and either were
presented by the Governors individually, or transmitted by mail, or transferred
to me from the State Department. Some of them, I think, were presented indi-
vidually. Governor Parsons presented his bill in person. I think Governor
Perry also presented his in person, and I think Governor Johuson did. I
recollect I had some conversation with them in regard to their bills. Whatever
may have taken place in regard to them, if there was any improper payment
out of arthy contingencies, I am the proper party to be held to account, because
I would not pay a claim out of army contingencies at the request of Mr. Seward
or anybody else if I did not think it was right—at least, without the order of the
President.

Q. Do you mean to say if Mr. Seward, by direction of the President, fixed
the amount of their compensation, and notified them that it should be paid, that
if you, in pursuance of that notification made by the President, had afterwards
paid it, you alone would be responsible ?

A. I did not mean to express an opinion on that subject. That would be a
matter of law as to who would be responsible. I mean that I would not ex-
onerate myself by saying that I paid it out of my department at the request of
anybody else.

Q. In executive document No. 81, first session T'hirty-ninth Congress, page 2,
there is a letter from the Secretary of the Treasury to the President, in which
he says, in speaking of the condition of the country, that as the country was
passing from a state of war to a state of peace, and the emergency seemed to be
too pressing to admit of delay until the meeting of Congress, it was thought that
the test oath might, in view of the great objects to be attained, in some cases be
dispensed with, or rather that persons might be permitted to hold revenue offices
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who could take it only in a qualified form ; and it is stated that no one could
have regretted more than the .i’resident and members of the Cabinet the necessity
which existed for this course. Were you present at the Cabinet meeting when
that subject was discussed ?

A. He did not say that it was discussed in Cabinet meeting.

Q. Were you present at any Cabinet meeting when the subject of dispensing
with the test oath was discussed ?

A. I was present at several Cabinet meetings when that subject was discussed.

Q. State, if you will, what directions were given by the President in relation
to it.

A. I do not know of any directions that were given by the President. I do
not recollect that I ever heard him give any directions in regard to it.

Q. Did you hear him express any opinions or sentiments in regard to it?

A. T do not think I did; I do not recollect having heard him express any
opinion upon the subject. It was discussed by members of the Cabinet.

By the CHAIRMAN :

Q. Have you any recollection as to who first proposed a modification of the
oath 8o as to permit parties who could not take it literally to enter upon the
discharge of official duties ?

A. I have not.

By Mr. WiLLiams :

Q. Be good enough to state whether any orders passed through your depart-
ment in refevence to the release of Jeff. Davis on the return of the writ of habeas
cogus by the officer who held him in custody ?

. Yes, gir; an order was issued from the War Department to General Burton
upon that subject.

Q. What was the tenor of that order?

A. The papers will show the tenor of the order and all the facts within my .

knowledge in regard to it. I will state that application was made fo me by the -

* Distriet Attorney, Mr. Chandler, for an order directing the officer commanding
at Fortress Monroe to turn over Mr. Davis upon any process that might be
issued by the Federal court. I ieferred that to the President for his instructions.
He sent it back to me with directions to issue the order to General Burton to
turn over Mr. Davis upon such process. I directed the Adjutant General to
issue the order and to transmit a copy of it to the District Attorney and to
General Burton. That was done. I know nothing more of any other order;
but T will furnish copies of these papers to the Committee and they will ghow
what they contain.

Q. Is that all the official knowledge you have in relation to his discharge ?

A. That is all. Since that time General Burton has made a report of the
order, as I understood, to the Adjutant General. T have not seen it.

Q. There were no instructions as to the form of return ?

A. None at all.

Q. Was it for his absolute delivery ?

A. Tt was, as requested by the District Attorney.

Q. Were you present at any consultation of the President with his Cabinet
in reference to the disposition to be made of Mr. Davis ?

A. Yes, gir. It was, I think, a few days before that the subject was mentioned.
My impression is that I had seen a notice of an application for a writ of habeas
corpus, or that the habeas corpus had been granted. The question was men-
tioned in Cabinet. I'he President asked for the opinion of the members of the
Cabinet as to what should be done. Without stating the opinions of other mem-
bers of the Cabinet I advised compliance with the writ.

Q. Was there anything said about the effect of his being held in military
custody by virtue of his arrest under the proclamation of the President ?
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A. There was nothing said about it. The only question discussed was what
ghould be done with the process if the writ of habeas corpus should be granted.

Q. There was nothing said about the alleged complicity of Mr. Davis in the
assassination of Mr. Lincoln ?

A. The only question discussed, as I recollect, was what should be done with
the process if the writ of habeas corpus was granted, and I think 1 advised that
he should be turned over to the civil authorities. The whole history of the case,
so far as I know anything about it, if the Committee desire it, is this: At the
time of the capture of Mr. Davis those immediately engaged in the assassination
of Mr. Lincoln were either on trial or about to be put on trial before a military
commisgion. It was thought expedient by me to withhold any proceedings
against Mr. Davis until developments should be made on that trial. After the
trial the question of the disposition of Mr. Davis was the subject of frequent
consultation in the Cabinet. There was a great diversity of opinion in the mat-
ter as to whether Davis should be tried first for the crime of high treason. That
subject, as I said, was discussed frequently in the Cabinet as to what was proper
to be done in regard to it. After several consultations it was referred to the
Attorney General, Mr. Speed, by the President, for an opinion, as to how, when,
and where Davis should be tried. Mr. Speed mentioned that the case was one
in which he thought he ought to have assistant counsel. We all agreed that he
should have any assistance he wanted. Several counsel were mentioned. I
recommended the employment of Governor Clifford, of Massachusetts, who had
been a-distinguished criminal lawyer. Mr. Seward recommended Mr. Evarts.

__Mr. Speed himself expressed a desire to retain for his assistance General Rous-

geau, and he was authorized to employ those three or any others as counsel that
he chose, and consult with them upon the subjeet, and report to the President
and Cabinet upon these questions. Considerable time elapsed before any report
was made. My impression is that I was informed that there was a consultation
in New York between these counsel upon the subject. At all events, Mr. Speed
made a report, in which he gave it as the opinion of himself and his associates
that Davis ought to be tried by a civil tribunal. There had been discussions,
and different places were named, as to where he was to be tried with best prospect
of a fair trial—whether it should be in Virginia, in East Tennessee, in the Dis-
trict of Columbia, or elsewhere. Mr. Speed, I recollect, was of opinion himself
that he could get a fair trial in Kentucky. On his report coming in and being
considered by the Cabinet, a vote was taken as to what tribunal he should be
tried before.” I voted for the report, believing that Davis ought not to be tried
before any tribunal whose jurisdiction was seriously questioned or disputed, but
that he should be tried in such a manner as should be most satisfactory to the
national sense of justice. I voted for his trial before a civil tribunal, if a fair
trial could be had. The matter was then, according to my recollection, referred
back to Mr. Speed for such action as he might think proper for the purpose of
bringing on the trial. T'he subject was occasionally mentioned in Cabinet, but
no action was taken or reported by Mr. Speed, that I have any recollection of,
during his continuance in office. In answer to calls from Congress 1 made.two
reports, I think, to the President, or two to Congress, wluqh were trnnsu,n‘tted
to Congress, as to the circumstances under which Mr. Davis was held. They
will probably be found among the public documents. Some time last fall, I
ghould think it was, the subject was again brought up, and some corresponfience
was had between the President and the Chief Justice, which .ap_pcared in the
public papers at the time, in regard to the holding court in Virginia, or the trial
of Mr. Davis. I think, but I am not certain, that this correspondence was
transmitted to Congress. From the period that it was determined Davis shoul_d
be brought to trial before a civil tribunal, I was anxious to be relieved from l‘ns
military custody. My recollection is that there was some correspondence with
the Attorney General and District Attorney, in which the District Attorney
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thought Mr. Davis could be more comfortably provided for at Fortress Monroe
than he possibly could be by being taken to Richmond. That is the only reason,
I think, why he was suffered to remain at Fortress Monroe. The matter con-
tinued undisposed of until the recent action of Judge Underwood in granting
the writ of habeas corpus.

Q. Did the consultation to which you refer have any reference to a trial for
any other crime than that of treason—or, in other words, to his alleged com-
plicity in the assassination of President Lincoln ?

" A. The conversations and reference to Mr. Speed related to the whole subject
of Mr. Davis’s liability to the laws of the United States for any crime. It was
left him to determine for what crimes he should be arraigned and brought to
trial.

Q. Do you know whether, after the report of the Attorney General, any di-
rection was given to him or his subordinates, upon the part of the Executive,
for the purpose of bringing him to trial ?

A. 1 do not know anything that passed between him and the Executive.

Q. Have you a recollection of a despatch of General Baird, of New Orleans,
on the 28th of July, 1866 %

A. I recollect that despateh ; I cannot now recollect the date. It will appear
in the report of the committee on the New Orleans riot.

Q. Referring to the despatch of the 28th of July, by General Baird, I ask
you whether that despatch, on its recept, was communicated ?

A. I received that despatch on Sunday forenoon. I examined it carefully
and considered the question presented. I did not see that I could give any
instruetions different from the line of action which General Baird proposed, and
made no answer to the despatch.

Q. I see it is stated that this was received at 10.20 p.m. Was that the hour at
which it was received by you?

A. That is the date of its reception in the telegraph office, Saturday night.
I received it on Sunday forenoon, at my residence. A copy of the despatch
was furnished to the President several days afterwards, along with all the other
despatches and communications on that subject, but it was not furnished by me
before that time. I suppose it may have been ten or fifteen days afterwards.

Q. The President himself being in correspondence with those parties upon
the same subject, would it not have been proper to have advised him of the recep-
tion of that despatch ?

A. I know nothing about his correspondence, and know nothing about any
correspondence except this one despatch. We had intelligence of the riot on
Thurlsony morning. The riot had taken place on Monday. The despatch to
which you refer is in these words:

NEw ORLEANS, La., July 28, 1863.
To Hon. Edwin M. Stanton, Secretary of War:

““ A convention has been called with the sanction of Governor Wells, to meet here on Mon-
day. The Lieutenant Governor and city authorities think it unlawful, and propose to break
it up by arresting the delegates. I have given no orders on the subject, but have warned
the parties that I could not countenance or permit such action without instructions to that

effect from the President.

Please instruct me at once by telegraph.
A. BAIRD, Brevet Major General.

Q. You recollect, I suppose, that there was complaint made by General Sheri-
-dan that a part of one of those despatches was suppressed. Do you recollect
what despatch that was ?

A. 1 think the despatch of August 1, found on page 9 of this report.

Q. Did you mark, or can you recollect now, what part was suppressed ?

A. I cannot now with certainty say. I only remember to have read the

g;;spatch(i and to have seen a discrepaney in it, as first published and as published
erwards,

—
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Q. Do you recollect how it got to the public?

A. I have no knowledge upon that subject. The despatch was given by me
to the President as it was received from Gieneral Sheridan. As to how or by
whose authority the newspaper despatch was published I have no knowledge.
I know it was not by me, or by my sanction or knowledge. :

By Mr. LAWRENCE :

Q. Recurring to the subject of these appointments, do you remember that in
one of the Cabinet consultations in relation to appointments, and in relation to
the test oath, Mr. McCulloch expressed a purpose to the President or any of
his advisers to appoint revenue officers who could not take the test oath, unless
in a modified form ? ’

A. I cannot ; I could not undertake to recall what any member of the Cabi-
net said about it.

Q. If you remember any dissent expressed by the President, you may state it.

A. I do not recolleet whether he expressed any dissent or not. I do not recol-
lect about it.

By the CHAIRMAN :

Q. Was that the course agreed in by the Cabinet ?

A. T cannot say anything about that. I do not know whether it was or was
not. I have no recollection of any Cabinet vote on the question. I expressed no
dissent, that I recollect. I was called on by a letter from the Chairman of the
Judiciary Committee to furnish to the Committee certified copies of all military
orders setting aside rebel State governments or prohibiting officers from discharg-
ing their duties. In answer, I have to state that all the rebel authorities were
overthrown, as I understood it, by the war and by the capture of their States.
1 do not know of any military orders other than those relating to the prosecution of
the war, from time to time, setting them aside. There were one or two instances
of orders, perhaps more, after the President’s proclamation for reconstruction,
prohibiting certain individuals from exercising functions under the reconstructed
government. One of these cases, I think, was at Richmond—I have not been
able to recall the name of the party or the circumstances—in which General
Terry gave such an order. One was in the case of Raphael Semmes, who, being
an unpardoned rebel on parole, was elected probate judge at Mobile, and the
inquiry was made by the military commander of the department, or district—
which I cannot tell certainly now—as to whether he should be permitted to ex-
ercise the functions of that office. I instructed him that Semmes should not be
permitted to exercise that function while he was an unpardoned rebel. These
Bapers we have, and will furnish them to the Committee. I cannot now remem-

er any other questions. It is possible there may have been others.

The Committee also desire copies of papers and all correspondence relative to
what was called the Johnston-Sherman arrangement and treaty, and a copy of the
arrangement itself. I have these papers now here, but not entirely complete,
and will, as soon as copies have been made of all of them, furnish them entire
to the Committee.

I am also requested to furnish to the Committee copies of all despatches sent
by the President relative to the action of the Tennessee legislature in regard
to the Constitutional amendment, and to the members of that body, relative to the
same. I have no knowledge of any such despatches, and have never seen any.
Indeed, I do not know who the members of the legislature of Tennessee were,
and, unless I had some clue to their names, I could not tell whether despatches
were sent to them or not. I have no knowledge of" any despatches sent by the
President on that subject.

By Mr. WiLLIAMS :

Q. I have an impression that there were some cages in which Governors elect,

under the President’s plan, were prohibited from entering upon the duties of
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States. Have you

A. None that I __ 18 managed through the State
Department. There was never any such order made through my department
at all, of which I have any knowledge.

/ By Mr. LAWRENCE:

QI; From publications made during the progress of the war, and subsequently
to the surrender of the rebel armies, there appear to have been orders as fol-
lows: On May 21, 1865, an order by Major General Canby to Major General
Warren, commanding the district of Mississippi, directing and warning him not
to recognize any officer of the confederate or a State government within the
limits of his command; and a similar order of May 14, 1865, by General Gil-
more, annulling the proclamation of Governor Brown, of Georgia, calling an
extra meeting of the legislature; and a similar order from Major General Gil-
more, of May 14, 1865, annulling the acts of Governor Magrath, of South
Carolina; also, an order sent by President Lincoln, April 12, 1865, to General
‘Weitzel, commanding at Richmond, prohibiting the meeting of the rebel legis-
lature. Will you furnish to the Committee these and similar orders, if any!

A. I do not know whether these orders are on file at the War Department ;
but, if they cannot be obtained there, I will endeavor to procure them from the
respective headquarters from whence they were issued. The order of Mr. Lin-
coln, of April 12, is on file in the War Department, and was the last order he
ever made, of which I have any knowledge. 1t was made the last time he was
in the War Department. The circumstances relating to that order, and which

robably led to the other orders, were these: Immediately after the capture of
ﬁichmond, Mr. Lincoln went to that city, and some intercourse took place be-
tween him and Judge Campbell, formerly of the Supreme Court of the United
States, and General Weitzel, which resulted in the call of the rebel legislature
to Richmond. Mr. Lincoln, on his return from Richmond to Washington, re-
considered that matter. The policy of undertaking to restore the government
through the medium of rebel organizations was very much opposed by many
persons, and very strongly and vehemently opposed by me. I had several very
earnest conversations witz Mr. Liucoln upon the subject, and advised that any
effort to reorganize the government should be uuder the federal authorit
solely, and to treat the rebel organizations and governments as absolutely null
and void. On the day preceding his death a conversation took place between
him, the Attorney General, and myself, upon the subject at the Executive
mansgion. An hour or two afterwards, and about the middle of the afternoon,
Mr. Lincoln came over to the War Department and renewed the conversation.
After I had repeated my reasons against allowing the rebel legislatures to as-
semble, or the rebel authorities to have any participation whatever in the busi-
ness of reorganization, he sat down at my desk, took a piece of paper and wrote
a telegram to General Weitzel, and handed it to me. “There,” said he, “I
think that will suit you.” I told him no, it did not go quite far enough; that
the members of the rebel legislature would {)robably come to Richmond; that
General Weitzel ought to be directed to prohibit their assembling. He took
up his pen again and made that addition to his telegram, and signed it. He
handed it to me. I said tkat, I thought, was exactly right. It was transmit-
ted immediately to General Weitzel, and was the last act that was evee per-
formed by Mr. Lincoln in the War Department. Some of the other rebel States,
after the surrender of the armies of the rebel government, called together their
legislatures, and, either pursuant to instructions from the War Department, or
pursuing, on their own motion, the policy which was indicated by the order of
the President to General Weitzel, tge commandants prohibited the assembling
of those bodies.

/a

IMPEACHMENT INVESTIGATION. 401

By Mr. THomas:

Q. Was there any conference or consultation to your knowledge between
(I;(r:;']su]f‘nt .}olmson nn'd any m(:mber'of his‘ Cabinet as to the policy of convening

gress after the surrender of Lee’s armies?

A. T do not recollect of any; I cannot affirm that the
do not remember any conversation upon that subject.

Q. Did any oneof the Cabinet express a doubt of the power of the executive
.bmuch of the government to reorganize state governments which l;-l(l l»v«vn‘
in rebellion without the aid of Congress ? ‘

A. None whatever. T had myself entertained no doubt of the authority of
the President to take measures for the organization of the rebel States (m} the
plan proposed during the vacation of Congress, and agreed in the plan specified
in the proclamation in the case of North Carolina. It wmay be proper to add
in regard to the history of this subject, that on the day succeeding the date of th(:
telegram to General Weitzel, and on the last day of Mr. Lincoln’s life, there was
a Cabinet meeting, at which General Grant and all the members of the Cabinet
except Mr. SBeward were present! (ieneral Grant at that time made a report of
the condition of the country as he conceived it to be, and as it would be on the
surrender of Johnston’s army, which was regarded as absolutely certain. The
subject of reconstruction was talked of at considerable length. Shortly pre-
vious to that time I had myself, with a view of putting in a practicable form the
means of overcoming what seemed to be a difficulty in the mind of Mr. Lincoln
as to the mode of reconstruction, prepared a rough draft of a form or mode by
which the authority and laws of the United States should be re-established and
governments reorganized in the rebel States under the federal authority, with-
out any necessity whatever for the intervention of rebel organizations or rebel
aid. In the course of that consultation Mr. Lincoln alluded to the paper, went
into his room, brought it out, and asked me to read it, which I did, and ex-
plained my ideas in regard to it. There was one point which 1 had left open;
that was as to who should constitute the electors in the respective States. That
| supposed to be the only important point upon which a difference of opinion
could arise—whether the blacks should have suffrage in the States, or whether
it should be confined for the purposes of reorganization to those who had exer-
cised it under the former State laws. 1 left a blank upon that subject to be
considered. _ There was at that time nothing adopted about it and no opinions
cxpresagd; it was only a project. 1 was requested by the other members of
the Cabinet, and by Mr. Lincoln, to have a copy printed for each member for
Bubeequgnt consideration. My object was simply to bring to the attention of
the President and Cabinet, in a practical form, what I thought might be possible

means of organization without rebel intervention. Mr. Lincoln seemed to be
labon_ng under the impression that there must be some starting point in the re-
organization, and that it could only be through the agency of the rebel organ-
izations then existing, but which I did not deem to be at all necessary. That
night Mr. Lincoln was murdered. Subsequently, at an early day, the subject
came under consideration, after the surrender of Johnston’s army, in the Cabinet
of Mr. Johnson. The project 1 had prepared was printed, and a copy in the
hands of each member of the Cabinet and the President. It was somewhat
altered in some particulars, and came under discussion in the Cabinet, the prin-
cipal point of discussion being as to who should exercise the elective franchise.
I think there was a difference of opinion in the Cabinet upon that subject. The
President expressed his views very clearly and distinetly. I expressed my
views, and other members of the Cabinet expressed their views. The objections
of the President to throwing the franchise open to the colored people appeared
to be fixed, and I think every member of the Cabinet assented to the arrange-
ment as it was specified in the proclamation relative to North Carolina. After
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taken and sent down to the Adjutant General at the time. There is no reason
why it should have been withdrawn at all,

B.
Q. wi  Testimony of Hon E M Stenton

m, does he send

all the pa Washington, D.C.

A T d May 18, 1867 what papers 1
received,

Q. What is the general custom in tNRE¥&apect when the President refers a

case to the department for action !

A. I should consider that he only desired my action upon the papers he sent
to me. I should never think of inquiring whether he had other papers in the
case or not,

By Mr, ELpripGE :

/ Q. You were alto inquired of at that time in reference to a memorandum book
found upon the body of Booth. How long did you retain that book in your
hands after it was presented to you ?

A. 1 should suppose half or three-quarters of an hour.
Q. Did you retain it sufficiently long to examine it carefully ?
A. 1 did examine it carefully, and read every word that was writiea in every

page in it,

33. Was your attention called at the time to leaves being torn from the book ?

A. I noticed the fact that leaves had been torn from the book ?

Q. Did you count the number of them ?

A. T think I did,

Q. Do you recollect what number was absent ?

A. I do not now recollect the number. I should say somewhere from fifteen
to twenty, 7

Q. Do you recollect distinetly who presented to you that book ?

A. Two persons came together—Baker and an officer, who I think now was
Lieutenant Colonel Conger. I do not remember whether the book was given
to me by Colonel Conger or General Baker. I know they came together to
my house, and that the book was handed to me by one of them.

Q. Have you conversed with Colonel Conger since your examination ?

A. T have not seen him. ‘

Q. Have you been informed what he testified to ?

A. No, sir; though L have heard through Judge Holt or somebody else that
Conger had stated that he brought them here and handed them to me. I think
I may have heard that fact, and that, probably, it was as stated.

Q. Do you know anything of an article spoken of liy Booth in that memo-
randum book as having been left for publication in the Intelligencer ?

A. I know nothing about such an article,

Q. Has no such article been presented to you ?

A. None. I never heard of the article except the mention of it that is made
in the memorandum book.

Q. Did you see Booth’s body after his death ?

A. T do not know that I ever saw him, alive or dead.

Q. Have you any reason to believe that Booth is not dead ?

A. None whatever. I had a board to inspect and examine his body when it
was on the iron-clad, consisting of the Surgeon General and some officers whose
names I cannot now mention. Dr. May, who knew Booth personally, was also
with the board. They reported that it was the body of J. Wilkes Booth.

Q. Was Dr. May a member of the board ?

A. Dr. May was not on the board, but he was examined by the board. I
believe that that was the body of Booth, upon the testimony as given at the
time, as certainly as I believe I am now in existence.

W '
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Q. What was done with the body of Booth 1 .

A. 1 did not see him interred. I gave directions that he should be interred
on the premises of the Ordnance Department; and the officer to whom I gave
the directions reported that he was so interred. . ¢

Q. Did you give directions as to the particular manner in which he should be
interred. ) :

A. 1 gave directions that he ghould be interred in that place, and that the
place should be kept under lock and key. _ 0

~ What was the occasion of mystery about his burial ? p

A. T do not know that there was any mystery about it other than this: I
thought the body ghould be intorred..so that if tl_n‘-ro was any (.hﬂpusllmn to do so,
the body might not be made the subject of glorification by disloyal persons and
those sympathizing with the rebellion. 'I thpught it would be a source of irrita-
tion to the loyal people of the country lf his ‘lmdy was permitted to be made
the instrument of rejoicing at the sacrifice of Mr. Lln}‘nln; and that it ‘wnu]ll
help to keep up the fecling of excitement ‘and animosity on thi‘ part of ‘lhi»lm-
who sympathized, if they did not participate, with him in the act of Mr.

Lincoli’s murder. .
: Q. There was nothing about the identity of Booth that entered into your

* consideration in making the burial a seeret ?

A. Nothing whatever. It was done simply and sr?lc:l)_' for the purpose of pre-
venting him from being made the subject f’f rebel rejoicing.

Q. Who were the officers that buried him? g =

A. The officer in charge, to whom I gave my directions, was Colonel Benton,
of the Ordnance Buveau.

Q. Did he report to you? A

A. He reported that he had buried him. o

Q. Do you know who else besides Colonel Benton were employ e« ‘q

A. He employed some persons in his department. T was not plt‘rtlil][, and ¢ In
not know who was present. He reported that he had acted in accordance with
my orders.

yQ. Was there anything buried with the body of Booth? -

A. Nothing whatever, so far as 1 have any knowledge. Colonel Benton can
2 ,L}. Was there any purpose in so burying the body of Booth that no history
could ever give an aceount of the spot where he was buried 1 _

A. None whatever. The only object was to place his body where it could
ot be made an improper use of until the excitement had _p.:ww-(l away, and then,
1 supposed, at the proper time, it W()Ell(l be given to his friends. . o &2

Q. There was a ramor published in the papers that he was dropped into the
P“ "1.\. That was a story gotten up for gensation. There was not a particle of
trath in it. :

Q. You did not cauge it to be given Oll't? ]

A. Certainly not. I was disgusted with it. I

Q. Is there any record in the department of the l»l:}(t«v where he was buriec
which could remain as a historical record of the place

A. 1 do not know whether there is or not. 1 know, vu.\rhnlly. that the place
of burial is in a vault which is under lock and key ever since.

Q. Is there anything which would preserve an evidence of the
dpl:':‘.lt{n:‘lll‘itnll( very likely there iz I cannot tell positively \.vln‘hhl‘r there is or
not. I do not remember what rvpnrlts \l\'vro l;“"']“ on the subject.

sre the remains applied for by his relatives ¢ '
X }v(‘l(l) nt)t think his rlclnuins have been applied for. The remains of Mus.

place in the
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Surratt have been applied for, and I think the remains of one or two of the
others have been.

Q. Did not Edwin Booth apply for the remains of his brother ?

A. Ido not know ; it is very possible he may have done so; if he did, it is
very probable that he received the assurance that at the proper time it would be
delivered to him,

WAR DEPARTMENT, ADJUTANT GGENERAL'S OFFICE,
Washington, May 21, 1867.

I hereby certify that the annexed documents are true copies of the originals on file in the

War Department.
E. D. TOWNSEND,
Assistant Adjutant General,

Be it known that Edward D. Townsend, who has signed the foregoing certificate, is an
assistant Adjutunt General of the army of the United States, and that to his attestations as
such full faith and credit are and ought to be given.

In testimony whereof, I, Edwin M. Stanton, Secretary of War, have hereunto set my hand
and caused the seal of the Department of War of the United States of America to be here-
unto affixed, on this twenty-first day of May, one thousand eight hundred and sixty-seven.

EDWIN M. STANTON,

[8EAL.] Secretary of War.

GENERAL ORDERS No. 63,

HEADQUARTERS DEPARTMENT OF THE SOUTH,
Hilton Head, South Carolina, May 15, 1865.

1. The proclamation of A. G. Magrath, styling himself Governor of South Carolina,
dated at headquarters, Columbia, South Carolina, May 2, 1865, declaring that all subsist-
ence stores and the property of the Confederate States within the limits of the State should
be turned over and accounted for by the agents of the State appointed for that purpose, and
directing that the subsistence and other stores shall be used for the relief of the people of the
State ; and the proclamation of Joseph E. Brown, styling himself Governor of Georgia, dated
at the capital of the State, on the 3d day of May, 1865, requiring the officers and members
of the general assembly to meet in extraordinary session at the capitol, in Milledgeville, on
Monday, the 22d day of May, 1865; and the proclamation of A. K. Allison, styling himself
acting Governor of Florida, dated at Tallahassee, on the 8th day of April, 1865, giving no-
tice and direction that an election will be held on Wednesday, the 7th day of June, 1865, for
Governor of the State of Florida, are, each and all of them, declared null and void, it
having become known to me, from trustworthy information, that the aforesaid A. G. Magrath,
Joseph E. Brown, and A, K. Allison are disloyal to the United States, having committed
sundry and divers acts of treason against the same, in adhering to their enemies, giving
them aid and comfort,

The persons and peoples to whom the proclamations herein above referred to have been re-
sEectively addressed are, therefore, enjoined and commanded to give no heed whatever
thereto, or to any orders, proclamations, commissions, or commands emanating from persons
claiming the right to exercise the functions and authority of Governor in either of the States
of Somg Carolina, Georgia, or Florida, unless the same shall have been promulgated by the
advice or consent of the United States authorities, ’

II. The policy and wishes of the general government towards the people of these States,
and the method which should be pursued by them in resuming or assuming the exercise of
their political rights, will doubtless be made known at an early day.

It is deemed sufficient, meanwhile, to announce that the people of the black race are free
citizens of the United States; that it is the fixed intention of a wise and beneficent govern-
ment to protect them in the enjoyment of their freedom and the fruits of their industry, and
that it is the manifest and binding duty of all citizens, whites as well as blacks, to make
such arrangements among themselves, for compensated labor, as shall be mutually advan-
tageous to all parties. Neither idleness nor vagrancy will be tolerated, and the government
will not extend pecuniary aid to any persons, whether white or black, who are unwilling to
help themselves.
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I11. District and post commmanders throughont this department will at once cause this
order to be circulated far and wide by special couriers or otherwise, and will take such steps

to secure its enforcement as may by them be deemed necessary. Q. & GILLMORE,

Major General Commanding.

C i :
o E. D. TOWNSEND,

Assistant Adjutant General.

HEADQUARTERS ARMY AND DIvISION OF WEST MISSISSIPPL,
Mobile, Alabama, May 20, 1865,

By direction of the President you will not recognize any officer of the «-fmﬁj«lumh' or State

governments within the limits of your command as authorized to exercise in any manner
whatever the functions of their late offices. You wi!l prevent by force, if necessary, any
attempt on the part of the legislature of any of the States in insurrection to ngsemble for
legislative purposes, and you will arrest and imprison any member or other person who mnr
attempt to exercise these functions in oplnn!itiun tqyuur m:lf-ru. I:l'l)ul‘il!’g your action t!nrmlg 1
these La-a<ltlulntl'((-ru for the information of the President. The civil officers of the confederate
and State governments are not included in the capitulation of the military forces, but in no-
tifying them that military commanders have no authority to entertain any question touching
m{ilicnl velations of the seceded States to the general government or the status of citizens,
‘ have advised them to return to their posts, taking with them the archives and other prop-
erty in their charge, and to report to the military authorities to await the action of the gov-
ernment in their cases. When this is done in good faith, you can allow them to remain at
their houses without molestation by the military authorities, so long as tlllt'y.("ollllll(‘t them-
selves with propriety, and there is no utlmn}»t to evade the legal responsibilities they I‘m\'a
incurred. This, of course, does not include the high officers of the confederate or ﬁl'um
governments, It is of great importance to the government and to the people that all judicial,
lnw and other records affecting the title to property and other private interests should be
secured and preserved, and you will spare no exertions to get possession of them. )
E. R. 8. CANBY, Major General Commanding.
Major Genernl WARREN, ) -

Commanding Department of Mississippi, Vicksburg, Mississippi.
Major General A. J. SMITH,

Commanding Army Northern Alabama, &c., Montgomery, Alabama.
Mujor General GORDON GRANGER,

Commanding Thirteenth Army Corps, Mobile, Alabama,
Brigadier General E. D. OSBAND, =

" Commanding United States Forces, Jackson, Mississippi.
Official eopy--. ‘ '
E. D. TOWNSEND, Assistant Adjutant General.

[Special Orders No. 63.]

HEADQUARTERS DEPARTMENT OF LOUISIANA, -
New Orleans, Louisiana, March 15, 1866,

It appearing that John T. Monroe and James 0. Nixon, who received, respectively, at the
ction & majority of votes for the offices of mayor and alderman, may come

late municipal ele 1 : >
8 proclamation of amnesty, neither

within the classes of exceptions mentioned in the President’ ] f t
having received a special pardon, they are suspended from the exercise of any of the func-
tions of those offices until their cases can be investigated, and the pleasure of the President
be made known; but they will be allowed to take the oath of office, and the mayor elect will
be allowed to administer the usual oath to the persons elected. ; ) )

The remaining persons elected will, upon complying with the requirements of the consti-
tution and laws of the State, be inducted into office, and the municipal government of the
city as thus constituted, and with the two exceptions above mentioned, is declared to be or-

in full force and vigor.
ganize d nn'nl in Iulj force ai gor i . . * » "

B ler of Major General E. R. 8. Canby:
4o : WICKHAM HOFFMAN,

Assistant Adjutant General,

cial :
s NATHANIEL BURBANK,

First Licutenant, Acting Assistant Adjutant General.

TR
i 4 E. D. TOWNSEND, Assistant Adjutant General.
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washington, D.C.
May 20, 1867

N

A. I do not. :
Q. Have you any reason to believe you could obtain them ?
A. Yes, sir, I have. :
Q. Have you any other reason than you had when you were examined before
thiz Committe on a previous occasion? kit
I have no reason other than that stated in my previous examination.
Have you made any effort since that time to obtain possession of them ?
1 have.ﬂ & e
What effort have you made ?
I wrote to Nashvilyie, "Tennesses, to the party who originally had the letters.
. Who was that party ?
J. W. Adamson.

. Did you receive any reply ?
A. 1 did not receive any written reply. Some two weeks after I was exam-

i se in Phila-
ined here, I suppose in reply to that letter, a lady came to my house in ]
delphia, purporl:i‘l)lg to re rgsi:nt the parties who had these letters. I tried to
persuade her to come beg)re this Committee, but she declined to come.

Q. Did you learn her name? .
A. She gave her name as Mrs. Sallie Harris. T never saw her before.
. Did she inform you of the place where she resides ?
A. She did.
Q. Where was it? g
A. She said ehe lived in Nashville. :
Q. Did she give you the street and number of residence ?
A. No, sir, nie did not. I asked her that question and tried to find out, but
she would not give me her address. ) ’
. What other efforts hiave you made to obtain possession of these letters ?

A. 1 have made no efforts except through this person.

orOoFOPOr

ol Q. Have you in your possession a copy of the entries in the diary of J. Wilkes

Booth! .

A. 1 have not,

Q. Was there a copy of these entries given to you by any person?

A. T do not recollect distinetly that there was. I have, however, an indis-
tinet recollection that Colonel Conger handed me an envelope that he said con-
tained extracts from J. Wilkes Booth's diary. e asked me if I would ask the
Secretary of War to give him permission to retain it. I did ask that permis-
gion. My communications of that kind at that time were had generally with
General Eckert, who was then assistant Secretary of War, and | do not recol-
lect whether 1 applied to General Eckert or Mr. Stanton, but I understood that
Mr. Smnttprefnsed to allow any copy of the diary, or any extract from it to be
retained. ¢

Q. Did you so inform Colonel Conger ?

A. I think I did.

Q. What was the result ?

A. I suppose the result was he didn’t get it. T
Q. Did l:g then deliver to you what he said were extracts from Booth’s diary«!

A. 1think he did. My recollection of the matter is very indistinct, as itis also
in reference to many other matters that occurred at that time. A little expla-
nation will perhaps {e necessary here. At the time Booth was ca}ftured, and im-
mediately after, I was intrusted by the Secretary of War with serving the subpoe-
nas on the trial of the assassins. I suppose I served through my office 150 or
200 subpcenas on witnesses to appear before that commission. My time was
taken up entirely, night and day, with that and other matters pertaining to that
investigation, There are many things that occurred about that time of which
my recolleetion is very indistinet. I never carefully read the diary, and I could
not tell a single entry in it, except what I have heard some of my men say in
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reference to his crossing the river, and things of that kind. It was a matter of
general conversation about my office.

Q. Have you seen Colonel Conger recently ?

A. T saw him within the last two hours.

Q. How long since has it been that you met Colonel Conger prior to to-day ?

A. T have not seen Colonel Conger but twice since, for, I think it has been,
six months. Some five or six weeks ago I was going west, and telegraphed
from Philadelphia to Mansfield, Ohio, where Colonel Conger resides, that I wanted
him to meet me there. He did meet me there. My business was entirely with
reference to some pecuniary business matters between us. The matter of the
diary and this investigation was scarcely referred to in our conversation.

Q. Have you seen him at any other place within the past six months ?

A. On his way here, in obedience to a summons from this Committee, he came
by way of Philadelphia, and came to my house.

Q. Have you seen him at any other point !

A. No, sir; I do not recollect that I have.

Q. When did you first get possession of the diary of Booth ?

A. When Colonel Conger came up on the day of the capture from below, he
came directly to my office, opposite Willard’s. My recollection is that he came
into the back office, and said to me he had got Booth, and that he had some
things tied up in a handkerchief. I hesitated for a moment, and asked him
some questions about it, when he showed me what he had—the effects taken
from the body—and then gave me a very brief statement of the capture of Booth
and Herold. I then went directly with Colonel Conger to the War Depart-
ment, about five o’clock in the afternoon, as near as I can recollect. Mr. Stanton
had gone home; we therefore went directly to Mr. Stanton’s house. I jumped
out of the buggy and went into Mr. Stanton’s room. He was lying on the
lounge. Mrs. Stanton was in the room at the time. I stated to him that we
had got Booth. He got up from the sofa and came over to the censre table.
Either I or Colonel Conger, I do not recollect which; handed him this little
package, and he looked at the diary. He was at the side table, I was standing
opposite ; and after looking at it for some time, he handed it to me. 1 took the
diary and looked at it. He took up a little pocket compass and some other
things taken from Booth and examined them, and then gave me some instruc-
tions as to what I should do with the body.

Q. Did you examine the diary ?

A. T did.

Q. Was that the first examination you had given of it ?

A. No, sir; I think not. I think I looked at it at the office.

Q. Did you have it in your possession from that time until you handed it to
Mr. Stanton ?

A. I think I carried it out of the office. I was driving the buggy, and my
impression is I handed it to Colonel Conger, who was sitting in the buggy with
me, though I am not certain about it.

Q. State, to the best of your recollection, what were the entries in the diary
of Booth when you first examined it.

A. I would not undertake to state positively anything. There was an entry
in the diary about his being erippled, his leg being broken; and there was on
a piece of loose paper something about his having been to Dr. Stewart’s.

Q. Did you examine the loose leaf that was in the diary referred to when
you were examined by this Committee before ?

A. Yes, sir; I saw it. That, I think, referred to Dr. Stewart. I referred to
it as one of the memoranda that I recollect.

Q). Do you remember any entries contained in it ?

A. I do not recollect unything distinctly. My great anxiety at that time was
to get hold of something that might in some way lead to the detection of other
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parties who might be implicated. Mr. Stanton was very exacting; he was very
particular. Every little thing that was brought to me I was directed to take
to his office. General Eckert was the custodian of the articles taken from
Booth’s body. There was an opera glass, a diamond pin, and a great variety
of little things. I recollect I spoke to the Secretary and asked him if T might
retain gome one of these articles as a relic. He said not a thing should go out
of the office.

Q. Have you recently published a book ?

A. 1 have

Q. A work called “The History of the United States Secret Service ?”’

A. I am the author and publisher of that book.

Q. Did you make any statements in that book as to what entries were taken
in the diary of Booth?

A. I think reference is made there to an entry. I do not now recollect what
it is. I could not tell unless I saw it. The material of that book was fur-
nished to a man who compiled it, and he made just such use of the matter, sub-
jeet to my revision, as he thought proper. I did revise the whole matter, and
am resﬁonsible for everything that is there.

Q. How long since you gave directions as to that part purporting to contain
extracts from Booth’s diary ?

A. I do not recollect the time. It was understood between the Secretary
and myself that T was to have permission to incorporate the contents of the
diary in my book. Mr. Derby, who at that time was to publish the book, was
constantly applying to me to get the diary, and Mr. Headley came from New
York for that purpose, and I went with him to the War Department. I think
I introduced him to Mr. Stanton, and said to Mr. Stanton that I would like now
to get the diary. He said that I could not have any part of it. I reminded
him of his prior promise to me. He said that matters had changed somewhat
now ; that he was not disposed to let the diary or any papers go out of his pos-
session. The parties who were to publish the book were very much dissatisfied
at not obtaining these papers. ¥

Q. Have you examined this hook since it was published ?

A. I never read it through, though I think I know what it contains.

Q. Will you please state what it contains in reference to entries in Booth’s
diary ?

A. I cannot recollect the language.

Q. State the substance.

A. I think there is some reference made there to Booth’s diary, obtained
probably from the statements of the men. You see, Colonel Conger, who took
a copy of this diary, was talking to the men about the office a great deal. It
was a matter of conversation there at the time, and if there are any extracts,
or what purport to be extracts, from it, they come from that source, for I posi-
tively swear that I never examined that diary sufficient to recollect anything
m 1at.

Q. And you could not give the substance of any of the entries in the diary?

A. 1 do not think I could be positive of any. g

Q. I see it stated in this book that the Secretary of War, without instruc-
tions of any kind, committed to Colonel Lafayette C. Baker, of the secret ser-
vice, the stark corpse of J. Wilkes Booth ; that the secret service never fulfilled
its service more secretly than on that occasi m. When asked to whom it was
known where the body was, he answered, “To only one man living except my-
gelf.””  Were the instructions of the Secretary of War, concerning the body of
Booth, given direetly to you or some other person ? ]

A. Tuey were given to me. I do not know whether they came direetly from
the Secretary of War or from General Eckert. Many orders I got during that
time came from General Eckert, and when I speak of orders from the Sceretary
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of War, T include one or the other of them, because I was just as much bound
to respect the orders of General Eckert as I was those of the Secretary of War.
You notice that the paragraph to which you refer is an extract from the corres-
pondence published in the New York World, giving an account of the capture
of the assassins. If you will read the entire article, I think you will see that
the statement of facts is over the signature of George Alfred Townsend. It
was inserted in that book because it was thought to be a very correct and
graphic description of the capture.

Q. Is that statement of T'cwnsend, as published, correct ?

A. T think it is. The statement mainly refers to what occurred at the cap-
ture and burning of the barn.

Q. Then no one but you and he knew anything as to what was done with
the body of Booth ?

A. 1 took the body of Booth from the gunboat and carried it to the arsenal
grounds. Colonel Benton had had some instructions from the Secretary of
War as to where the body should be placed, I suppose, as he was there with
General Eckert and myself during the evening. It was about four or five
o'clock in the afternoon when the body was brought up there. During that
evening we went back from the arsenal. The Secretary of War wanted to
know where the key to the cell was. I had not brought up the key with me.
I got a carriage and went back to the arsenal, got the key, and carried it and
delivered it to the Secretary.

Q. Key to what?

A. Key to the cell of the prison where he was buried.

Q. The body was buried there in one of the cells ?

A. Buried in the grounds of the arsenal.

Q. In the open grounds ?

A. No, gir; inside of the arsenal walls.

Q. Ingide—in a room ?

A. Yes, sir. I do not now recollect the number of the room. I think it is
given in that book. That is a correct report of it as I understand it.

By Mr. LAWRENCE :
Q. Was the body put in a box ?

A. Yes, sir, it was put in a box.

By Mr. CHURCHILL :
. Was it in the arsenal building, or in the penitentiary ?
“NA. I call it the arsenal building, because it was used for arsenal stores. It
was properly the old penitentiary, though it had not been used for a peniten-
tiary for some time. It was occupied at that time for arsenal stores for fixed
ammunition.

By Mr. ELDRIDGE :

Q. You have been sworn once or twice before this Committee ?

A. Once before.

/Q. Did you ever represent to anybody that you or some of your assistants
took the brdy of Booth out into the ocean, tied stones to it, and sunk it ?

A. I do not know that I ever did directly. I have been questioned a great
deal in reference to that matter, and used to reply to the reporters somewhat at
random. Very likely I did make such a statement. I do not recollect.

Q. Why do you say very likely you did ?

A. 1 say that because, at the time the body was disposed of, I was beset by
correspondents and others who wanted to ascertain where it was buried. The

“Secretary did not want anybody to know.
Q. Is'it a fact that the body was taken out into the ocean and sunk ?

A. No, sir.
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Q. Did you tell any lies about it ?
4 A. No. I do not think that I made that representation. I might have
one it.
Q. Then you say you did not lie abont it ?
A. I am not here before this Committee to be accused of lying. I know
what my position is before the Committee.
Q. Do you say that you did not make any such statement ?
A. I gaid I might have made the statement, and I have explained to you
how the statement came to be made, if it ever was made.
~-Q. Did you ever represent that you alone, with one other man, digposed of
the body, and that no other persons on earth knew where it was ?
A. My previous answer applies to this question.
Q. You will answer this question if you please.
-A. I might have made that representation.
Q. 1s it true?
A. No, gir, it is not trne. I have stated my reasons for making it.
~Q. Did you represent to any one that the head of Booth was taken off and
‘the body buried without the head ?
A. Never in my life.
Q. Is it a fact or not ?
A. It is not, so far as I know.
Q. Was the head buried with the body ?
A. The last I saw of the body it was whole, excepting a section of the spinal
bone where the bullet entered, taken by Doctor Barnes, Surgeon General, and
N\ which, I believe, is now in the Medical Museum.
Q. Did you represent that the heart was taken out, and in the possession of
gome one in Waeﬁington'[
A. Never in my life. T will swear to that positively.
Q. Is it a fact, as far as you know, that the heart was buried with the body ?
A. It was.
Q. You believe Booth’s head and heart were buried with the body ?
A. T believe they were.
Q. Did you see the body buried ?
A. No, sir; I did not. :
Q. Did you see the body carried into what is called the old penitentiary ?
A. 1 did.
Q. Did you help do it?
. | did)not actually lift the body. I saw it taken.
Q. Who did carry it ?
A. T think there were two soldiers there at the time, who carried it.
Q. Do you recollect who they were ?
A. I do not.
Q. Were they under your command ?
A. They were not.
Q. Were they under command of Colonel Benton ?
A. I suppose they were.
Q. Was not the body, in fact, buried by Colonel Benton, or under his and not
under your orders ?
A. 1 did not consider that it was. Mr. Stanton gave me instructions what
to do with the body, and I followed these instructions.
The orders were given to you?
. They were,
. From Mr, Stanton ?
. From Mr. Stanton directly, or from General Eckert.
. Did you, in fact, direct where the body was to be buried ?
. 1 considered that it was buried under my directions.

>OPL>L
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Q. Where were you when the body was actually put into the ground ?

A. T do not know precisely where I stood at the time.

Q. In general, where were you ?

A. I do not recollect where I was. I was there, about the arsenal.

Q. Did you superintend the digging of the grave ¥

A. Personally I did not.

Q. Who did superintend it ?

A. T suppose the men who dug the grave were under the personal superin-
tendence of Colonel Benton.

Q. Did Mr. Stanton tell you where the body was to be buried ?

A. He gave me general instructions to take the body to the arsenal. He had
a piece of paper contaiving the plan of the inside of the prison, which I fur-
nighed him, and he designated where the body should be put.

Q. That order was given to you ?

A. That order was given to me,

Q. Who was present !

A. I do not recollect.

Q. Was Colonel Benton present ?
. No, sir; I do not think he was. He was there in the War Department,
in the Secretary’s office, the night previous to this.
. But not at the time the order was given ?
No, sir.
. Did you point to those who dug the grate where it was to be dug?
No, sir.
. Who did that?
. I suppose Colonel Benton got his orders also from the Secretary.
. Were the men who dug the grave under your command or under Colonel
Benton’s
. Under Colonel Benton’s, I suppose. They were soldiers at the arsenal.
. Was the body buried in a cell ?
. I do not know whether it was properly a cell. It had a gate and a lock

b
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. How large was the room ?
It was a large room.
Was there a floor to it ?
. I think there was—of stone or cement. I am not certain about that.
Was it taken up ?
I suppose it was.
Did you see it done ?
. I did not.
Do you know it was done?
« I only know what I understood at the time.
Then you had no actual knowledge where the body was buried ?
It was buried in the arsenal grounds.
Do you know that from seeing the body buried, or otherwise ?
. I have stated that I was not present when the body was actually put into
the ground. ~
. Were you present when the grave was dug ?
A. No, sir.
Q. Did you see it after it was dug ?
A. Noj; not at the time it was dug. T had it pointed out to me.
Q. Did you gee it before the body was put in ?
A. No, sir.
Q. Will you, then, undertake to swear, from your knowledge, where the hody
was buried ?
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A. T have already sworn that T saw the body carried within the walls of the
penitentiary grounds. I have visited the place where the body was buried.

(). Then you only know that fact from what you understood. Do you mean
to say that you have any other knowledge or information than that?

A. 1 have said that T did not see the grave dug, and that I did not see the
body dropped into the grave.

Q. Did you see the body carried into the room where it was buried ?

A. T saw the body carried into the grounds.

Q. Did you see it carried into the penitentiary building ?

A. 1 saw what T supposed to be the body carried inside the walls—not the
building proper. The building is surrounded by a wall.

Q. Isnot that body buried in a room with a lock on it ?

A. It is not properly a room.
Q. Ts not there a door to it with a lock and key ?
A. There is; I carried the key to the Secretary myself.
Q. Why do you say it is not properly a room ?

. T did not say it was not a room. I saw the body carried through the
walls that surround the penitentiary building, inside of which the body was
buried. .

Was it buried inside of the room or not?

. It was buried inside the prison walls,

Are there rooms in that prison ?

. Oh, yes, sir.

. Was this body buried in one of these rooms ?
. I think it was,

. Then it was buried in exactly a room ?
You and I might differ as to what would be considered a room.

Well, I.am trying to find out the fact.

I have answered the question, I believe.

. Was it buried in 2 room or not ?

. I say it was burjed in a room ; I call any enclosure in the penitentiary

building a room. ‘
Q. What is the reason you have any doubt about it? Describe the place

where it was buried. !

A. 1 will tell you the reason. I have stated to you, in the first place, that T
did not see the body put into the grave; that I did not dig the grave myself.
In the second place, the exact circumstances of the digging and the burying I
have understood from other sources, and in that way have learned all the facts.

Q. Now, I want you to tell me why you do not call it a room—where the
body was buried ?

A. T do not call it a room because you and I might differ, or I and any mem-
ber of the Committee might differ, as to whether it was a room or not. I say
that the body was buried inside of the penitentiary walls; I saw it carried in
there.

Q. How many rooms are there inside of the penitentiary walls ?

A. 1 do not know ; I never examined particularly. There are a good many,
perhaps thirty or forty cells or rooms. The walls of the penitentiary building
on the south side and on the west side come up to within about ten feet of the
building. There is a temporary shed on the west side, which is enclosed, and
may be calleda room.. On the south side the wall is further off, but with a shed
adjoining. '

(). Was he buried in one of those sheds?

A. No, sir; I have no further answer to make, except that he was buried in-
side of the walls of the penitentiary.

(). Do you mean by that that you will not tell whether it was buried inside

of one of the rooms?

=
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A. T have answered that question, and bave no farther answer to make,

Q. Then all youknow about it is that you saw the body go into the building ?

A. T havetold youall I know. I believe I know where the body was buried
and I have tried to tell you. : ’

Q. Where was the body put into the box ?

A. T think it was put into the box or coffin inside of the prison

Q. Did not you say it was carried into the building in a box ? i

A. I think I did not. I stated that I saw it carried inside of the walls

Q. Where were you at the time ? i

A. T was standing at the entrance of the arsenal grounds.

Q. How far was that from the door where you supposed it went in ?

A. Tt was a good ways—four or five hundred feet perhaps.

: Q" 1'1‘1:011 you do not undertake to say that the body went into the building
at all ?

A. I stated that I saw it carried inside of the walls.

Q. Then all you know about it is that it went inside of the walls. You know
nothing beyond that except what was told you by others ?

‘l\l I did not say that was all I knew. I say I saw it carried inside of the
walls.

Q. Ts that the last you saw of it ? -

A. Yes, sir.

Q. How far is the gate where it went in from the building ?

A. Perhaps from twenty-five to fifty feet at that place.

Q. Did you ever tell anybody that the body was taken down on the bank of
the %’otomac, and the ground so covered over that no one could tell where it
was

A. T never told any one that in my life.

Q. Did you ever tell any one that the face of the ground was go smooth there
that no living soul could tell where it was ?

- A. T do not recollect ever making any such statement.

Q. Did you deliver this memorandum book to the Secretary of War ?

A. 1 do not recollect whether I or Colonel Conger carried it.

8’. You have talked this matter over recently with Colonel' Conger, have you
not ?

A. Very little. S

Q. Since Colonel Conger was sworn here ?

A1l !md gome general conversation with him.

Q. Dl(_l you talk over the matter about the memorandum book with Colonel
Conger since he has been sworn here ?

A. I did. e referred to it within the last hour or two.

Q. Did he tell you that you did not carry it up, but that he did ?

A. No, sir.

Q. Did not you swear, when you were before the Committee on a previous
occasion, that you carried it yourself ?

A. Oh, well, I drove the buggy and considered that I carried it. We were
both sitting in the buggy together. Whether 1 actually had it in my hand, or
whether 1 passed it to Colonel Conger and he had it in his hand while I drove
up, or whether it lay in the seat or in the buggy, I cannot now sweéar.

Q. T ask you whether you did not swear that you carried it up ?

A. Yes, sir.

Q. And now do you say that you carried it?

A. T swore that I did carry it in my buggy.

Q. Do you swear that you handed it to the Secretary of War?

A, Yes, sir.

Q. 'l:lu-n (.‘rnl(mcl Conger is mistaken about that, is he ?

A. Very likely. I do not know whether I handed it to the Secretary the
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first time, or whether Colonel Conger did. The Secretary looked at it, read it
over, and handed it back to me. I examined it myself and handed it back to
the Secretary.

Q. Did you open the little package containing these things ?

A. That I donot recollect. T do not recollect whether Colonel Conger undid
the bundle or whether I undid it.

Q. In your previous examination did you swear there was not as much in the
book as when you gave it to the Secretary ?

A. 1 did.

Q. How is the fact now ?

A. 1 still believe that that is the case. I do not desire to change my testi-
mony in any particular at all.

. Did you ta'k that matter over with Conger about the leaves being gone!
. I think it was referred to in our conversation.

. Did you talk with the Secretary of War about it ?

. No, sir.

. Did you talk with Judge Holt about it?

. No, sir. I have not seen Judge Holt for several months.

. You are still of the opinion that the book is not now in the condition it
was when you first saw it ?

A. That is my opinion.

Q. Did you see the Secretary of War count the leaves at the time you and
Conger were together at his house ?

A. No, I think not.

Q. Did you count the absent leaves, or stubs ?

A. No, sir; I never saw any stubs until I saw them here,

Q. Do you mean to say that at the time you gave the book to the Secretary
of War there were no leaves gone?

A. T do. :

Q. That is still your opinion? .-

A. That is still my opinion.

Q. Did you examine it pretty carefully ?

A. 1 examined the book, and I am very sure that if any leaves had been
gone I should have noticed it.

Q. Did you examine it carefully ?

A. It did not require careful examination to discover the absence of so many
leaves.

2. T ask you whether you examined it carefully ?

A. I ran it through and looked over it.

Q. Where did you examine it first ?

A. I examined it at Mr. Stanton’s house. My impression is T looked at the
book at my office before I left, but I am not altogether clear upon that point.
My impression is I did examine it at Mr. Stanton’s house, and I am satisfied in
my own mind that there were no leaves missing at the time. )

Q. Were there any observations or remarks made on that subject when you
and Mr. Stanton looked it over ?

A. No, sir; that is the reason I think the leaves were not gone. I think Mr.
Stanton would have asked me what had become of the missing leaves, if any
had been missing. )

(). Did you take the book out of the package before Mr. Stanton made his
appearance !

A. Mr. Stanton was there in the room when we entered it.

Q. Then unless you examined it at your office before going up, the first you
gaw of it was in his presence?

A. Tt was,

Q. Did you leave the book at Mr. Stanton’s office ?

OPOPO PO
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A. T did.

Q. Did you leave the other things taken up in the bundles ?

A. All except the bills of exchange and some money. I think Mr. Stanton
handed me these.

Q. How much money was there ?

A. T do not recollect how much—something over $100. There is an entry
in my book of the amount.

Q. Was the money in greenbacks ?

A. Yes, sir.

Q. How many bills of exchange ?

A. There were some duplicates—first and second. I do not recollect what
the amount was. My book will show exactly.

Q. Where is your book ?

A. It is in Philadelphia. A little memorandum book kept by me as a cash
book at the time. I think it was for «£50 or £60.

Q. Do you know who it was drawn by ?

A. That I do not recollect.

Q. Do you know who it was drawn upon ?

A. Upon one of the banks of Montreal. I do not recollect which. It was
produced at the trial of the assassins.

. Were you sworn on the trial of Mrs. Surratt ?

. I was not. I was not called as a witness.

. Were you present when Booth was shot ?

. N@, sir.

Was a brother of yours present ?

. A cousin of mine, L. B. Baker, sometimes called Byron Baker, was present.

Q. Where is he?

A. In Lansing, Michigan.

Q. What position had Le at the time ?

A. He was attached to my force. He had just been mustered out of the ser-
vice as brigade quartermaster, some three weeks previously.

Q. Was he of the party you sent out to capture Booth ?

A. Yes, sir.

Q. Did he return with the body of Booth ?

A. Yes, sir.

Q. Did Conger come with the body also ?

A. Conger came before—earlier in the afternoon. The body arrived about
12 o’clock at night, I think.

Q. The burial of Booth was intended to be kept a secret was it?

A. T inferred from Mr. Stanton’s conversation that he did not wish it known.

Q. Were you ordered not to tell where it was buried ?

A. Never; I took it for granted.

Q. What was your object in keeping it secret ?

A. 1 donot know of any object, except I supposed the Secretary of War did
not want it known. I did not know what his motives were.

Q. Was it talked over between you?

A. No, sir.

Q. You spoke about some letters in your previous examination, and also in
your examination just now, written by Mr. Johnson, which you were desired
to obtain, if possible. Can you repeat anything that was in those letters ?

A. T do not recollect the contents.

Q. Can you repeat a sentence from any one of them?

A. T do not recollect anything that was in them. I did not attach much im-
portance to them at the time.

Q. On your previous examination this question was put by some one : “ State
whether you have ever seen any letters showing the complicity of Jefferson
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dent, that it was found very inconvenient to send to the Commissioner’s office
for the papers, and much more convenient to have them where the Secretary
could gee them immediately when called for.

Q. Do you recollect that it was found that errors had occurred from the in-
convenience of having the record kept out of the T'reasury building ?

A. I do not recollect—Mr. Creecy, the appointment clerk, would know, and
if he stated the fact I would believe it ; but I am very confident the reason why
the transfer was made was because of the accumulation of business caused by
the great number of removals and appointments,

By Mr. WiLLiams:

Q. You referred to two appointments of rebels made during the recess and
embraced in this list. State, if you please, whether they had been commissioned
and entered upon the performance of their duties before the commencement of
the session ?

A. Mr. Leitch, the surveyor of Charleston, entered upon his duties ; whether
the others did or not, I cannot state; but it is a matter of history that many
officers who could not take the oath did enter upon the discharge of their daties,
and receive their commissions, without taking the oath.

Q. Was there no oath administered in these cases ?

A. When appointments were made, the Jn’inted form of oath required by law
was sent to the appointee, and he returned it, having subscribed to and taken
as much of it as he could. In no case, I think, was any officer allowed to per-
form his duties without taking the oath of allegiance.

Q. How long did these persons remain in office?

A. I have a general recollection of the course that was taken with the office-
holders at the South who could not take the oath. I am unable to state in
reference to the three mentioned, except as to Mr. Leitch, who remained in office
till some time after the meeting of the Senate, when it was determined to put
out all such men and appoint officers who could take the oath.

Q. Were there any appointments made in these cases during the session after
the removals ?

A. I think in nearly every case new nominations were sent to the Senate.

Q. Do you know of any officers in the confederate army, or known rebels,
who are now in the T'reasury Department, :

A. I donot. The only possible qualification to my answer might arise from
the fact that, in addition to the appointment of men who coald not take the test
oath, and which are on record, the agents of the department engaged in the col-
lection of cotton at the South may have employed, temporarily, men who were
rebels to assist them; but I am not aware of any such employment which re-
sulted in what might be called an appointment.

Q. There was no such appointments by the Treasury Department in Wash-
ington ?

gA. I remember no case where any confederate officer or known rebel was so
employed. The case bf D. Tullar is fully stated in a report to Congress, I
remember no other questionable case.

By Mr. CHURCHILL :

Q. Do you know of any case where parties who had been arrested and con-
victed of offence against the government, during the war, were appointed to
places in the Treasury Department, at Washington or elsewhere ?

A. It is an immense department, and it is impossible to say what may have
been done accidentally. remember no such case.

Q. I will ask you in regard to one Devlin, who was gentenced to imprison-
ment ten years, and to pay a fine of $10,000, who was for some time confined
in the Old Capitol prison, here in Washington, whether he has been appointed
inspector of customs in the city of New York ?
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A. T know of John Devlin as having been guilty of bouuty frauds; of his
being connected with internal revenue frauds in New York, and of his being a
great rascal. I do not know of his holding any office under government since
his conviction.

Q. If he had held the position of inspector of customs in New York, would
it have come to your knowledge ?

A. It might not. There may have been very bad men there in office without
my knowing it.

Q. Would the fact of such an appointment as that of inspector of customs
in New York have been reported to your department ?

A. Any appointment of inspector would have been reported to the Treasury
Department by the collector, and would have been approved by the Secretary.

Q). Please ascertain whether he has held such an office.

A. I will do so.

By Mr. ELDRIDGE :

Q. Should it have been approved before he entered upon his duties ?

A. It should have been before he entered on his duties. These appointments
in the custom-house are entrusted to the collector, who reports lists of names,
which are generally approved, as a matter of course. The appointment of John
Devlin might have been approved without its being noticed that he was the man
in questicn. I will ascertain whether such was the fact.

WasuiNgTon, D. C., Wednesday, May 22, 1867.
L. B. BAKER sworn and examined.

By Mr. ELDRIDGE :

Q. Where do you reside ? riilA
- A. In Lansing, Michigan. '

Q. Were you in the employment of the government during the war ?

A. I was.

Q. In what capacity ?

A. For the first two years of the war I was with General Baker, in this city,
in the secret service as a detective. I then enlisted in the first District of Co-
lumbia cavalry. e

Q. Were you one of the party in pursuit of Booth?

A. I was.

Q. Were you present at the time he was shot ?

A. I was. I had charge of the party until we arrived at Belle Plain.

Q. How far is that from where you found Booth ?

A. We found Booth three miles from Port Royal, which is twenty-five or
thirty miles from Belle Plain.

Q. Who had command then ?

_A. Colonel Conger. When we arrived at Belle Plain, in the night, I told

‘him—he being an experienced cavalry officer, and being acquainted with the

country—that he had better take charge of the party, and 1 gave up the com-
mand to him.

Q. Are you the man known as Lieutenant Baker ?

A. Yes.

Q. Where did you first come across Booth ?

A. At Garrett’s farm, three miles beyond Port Royal, in Anne Arundel county,
I believe. I do not know the name of the town.

Q. Did you see Booth shot ?

A. I saw him fall. I was at the door of the barn, and had the lock in my
hand. The moment the fire was lit in the barn I opened the door in order to
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ive him an opportunity to come out. Colonel Conger lit the fire from the
gide of the barn. I had charge of the door all the time we were there, and had
all the conversation with Booth before he was ghot.
. State the conversation that you had with him.
. The cavalry surrounded the barn, and I had one of the Garrett boys in
charge, whom I au‘;posed to be an accumslice of Booth’s. He told me he had
’ locked them in, for he supposed they were desperate cases, and did not know what
crimes they had been guilty of. I told him he must go into the barn and demand
| their surrender and the surrender of their arms. He protested that he knew
| nothing of them, and that he was afraid to go in. T told him he must go in, and
’J I shoved him in. Then I heard a low conversation in the barn, and heard some
| one, whom I supposed to be Booth, say : “Damn you, for you have betrayed
| me” Then he said, “Get out of here.” Garrett came back to the door and
[ said, “ Let me out, he is going to shoot me.” I said, “ You cannot come out till
| you bring out the arms.”  He said, *“ He will not let me have them; let me out
' quick.”” I opened the door, and he dodged out as though he was afraid Booth
' was going to shoot him. I shut the door very quickly, fearing that Booth might
make a break from the door. Then young Garrett said, “ Captain, I will do
anything for you, except to go in there again. He is desperate, and will shoot
me.””  Colonel Conger came up, and we decided to dismount our men. We had
decided to fire the barn, and therefore we had to dismount the men, because the
horges would not stand the fire. That occupied half an hour, for we had to
dismount the men two by two, 8o a8 not to leave the line unguarded. 1 remarked
to Conger that I would make the proposition for Booth to surrender. That bein
agreed upon, I addressed those who were in the barn—told them that we ha
fifty men around the barn, all armed, and demanded their surrender.

Q. Was it a fact that you had fifty men?

A. We had but twenty-five, but I made the number larger in order to intimi-
date them. The first that I heard said was, ¢« Well, Captain, that is damned
hard. This man is an innocent man, and it is hard to burn his barn. Give a
lame man a chance. Draw up your men before the door, and I will come out and
fight the whole command.” I told him we did not come there to fight him, but
to take him prisoner—that we had him, and that he had better surrender like a
man, [le then said, “ Give me five minutes to consider.” 1Igaid, “Very well.” I
waited for what T thought was five minutes. Then I said I could wait no longer,
and that the time for action had come. Then he said, “ Captain, there is a man
here who wants very much to surrender.” I said, “ Very well, let him hand out
his arms that he brought across the river.” (I had ascertained that Herold had
carried a carbine.) 1 then unlocked the door—keeping the lock in the hasp—
and told Booth that the man could come out, provided he brought a carbine and
one pistol. Then I heard a conversation between the parties inside, and heard
Booth cursing Herold, telling him to go, that he did not want him to remain, and
calling him a damned coward. Then Herold came to the door and rapped, and
said, “Let me out, quick; I do not know anything about this man, he is a
desperate character, and is going to shoot me.” I said, “ You cannot come out
until you bring your arms.”  He gaid, “ He will not let me.” Then Booth said,
“Captain, the arms are mine, and I shall keep them. This man is guilty of
no cerime.”  Conger came up and said I had better let him out, that he would be
one less to fight. I opened the door and Herold came out. Captain Doherty,
who had charge of the cavalry, soon came up and took him in charge. I putmy
back against the door again, and put the lock on. Then Conger said, “ Let us
fire the barn immediately.” Then I addressed the perzon in the barn, and told
him we should fire the barn in two minutes if he did not come out. He again
made the proposition to come out and fight the whole command, and said, “ Cap-

tain, I consider you to be a brave and honorable man; I have had half a
dozen opportunities to £hoot you, but #=did not do it.”

IMPEACHMENT INVESTIGATION. 481

({). Did he know you?
A. Noj; but he called me «( in,” i ‘
i alle ) aptain,” supposing I had charee * par
‘! l:u( Wwere no names mentioned at all, [ ll‘e])l‘:l?(‘(l that “"l el
g |;|ln.m, but to take him, and that we should take llim' %
candle g il afi i (
oy ; in my hand until after Herold came out, when Conger said it we e
;] P uinu:& m me to hold the candle, as Booth might shoot, n:- I sot ‘t] = Pl]‘]'
' ¥ N ra 'l ') ‘_ r o i N .‘ g ; > ':
il:);'vln .ll.)(illt twenty feet from the door.  We fajled to make any soldi ‘lf P ?
. th ight of the candle; but Garrett and I were there all Llu-ylilm* U; i:““‘
ﬁl.d . i)mth intended to shoot any one who made any :q)prmch‘ to tLh 1 n to
nulxt, ut we ‘(]ld not expect to do it there. Finally, T told him we | [r l).l““ v
( ) ') 2 28 1 ’ " s .‘l
; >' Ongs(’ r. ‘lh(.n he said, « Well, my brave boys, you can prepare : )\l: -l “]“t
1;” me.” — Conger came to me and said, “ We wil] fire the barn.” l’f-li‘l‘““t()'”r
1;" qluucl\'(-r the better.” When Conger was firing the barn, the last w : d ]w’
2 « e 1 i et ’ ;
n.otl,\nl said were, “One more stain on the old banner.” I opened 1);( ] ; "
21\1% );, and the first T saw of Booth he was leaning against a hay m'v:: ("'N;l
]:“«,tlltl:(' 1 tunf(_lcr each arm, and a carbine resting in this way at his hvip ‘ l[l“\\” :
- ;:(;(‘(‘1) ; gcr,t.n]ng llll) lfrnm the hay. He did get up, and dropped one cr‘utc‘llns
;¢ slarted towards the fire.  He got within six or eieht f; ) i he
ande) fowards ¢ g SIX or eight feet of the side of the
],.llvlil;,,:l:ﬁ(pu ll( fl all .'xlmlut :1{.~:|tlmugh he should like to see who fired the l)-ltx-ll',b
aving the carbine poised. Then he seemed to give e
e, 8 poised. 1 d to give it up. It was an old tobacco
4 m,l)lxcu(lmtltlfln‘(, t}\-'mﬁ l..lb]l' lying there bottom side up.  He turned to throw
it cuihg mt“_ ire, but he (lnvop.p(nd it, and turned to look around the barn
i [[,". i l{xn(;,:ﬂ(;\}or th{: roof. : He saw the door open, and he turned ‘u»(l'
‘I crutch and started towards the 7
Q. How started? e
A. With a kind of limn; ing j
a ki, 1ping, halting He i i
drmiche T ot l[ 'g, L lting jump.  He used his leg, instead of the
e e ”‘,l o) I three steps he took were on his leg. He came within
gire 3 > ob the door, when T heard the report of a shot. I was they s 1
DQ()II\I;'I( e of the door, waiting for him to come out BT
- Yvere you nearer him than any o ] ;
V _ P ne e
A. Yes, sir. o
Q. Who shot him?
A, T learned afieicosadirs
cn.‘\-ic(. j,(, l:;ln‘(,alb.:]tmwi'l;dnllt was Sergeant Corbett, He shot him through a
2 > barn. Booth was just between (orlt 7 s
Uil Ll Bog Jus orbett and me; and it w:
ww(ulr\l(i(lrltlt,]x W .m!s that if he had missed Booth, he mieht have shot 'nnd I'Il'l\"m
man th e 01“ ers giy t‘lll against shooting at all.  Colonel Conoer had given e
¢ ¢ order, a number of times, not to s} i et
o ) e 0 shoot, under any circumstances
(\J' };‘ ]l,'lt was Bu("‘]h domg at the time he w:{s shot ? el
4. Dooth was in the act of eomi the d
he ¢ oming rar 3 ', with s i
hand and a pistol in the other., g towards the door, with a carbine
Q. '\\ here was he shot ?
A. Throng : nee ’ {
. ?un.ugh the neck. The bullet perforated both sides of his collar I
gave a spring when he was shot, and f, 11 j i d while .
Botting th R e , and fell down, I jumped in, and while I wasg
get u;..mli“ : par Lly turned over and appeared as though he was going ru
fz“(,w tl,).:; 1,;. w.t:':,l:g ;tlllnm by h]ls]:u‘lns aud went down on him Ihxlidhnob
: ! Was morta wounded, o ¢ o hi
soon saw he was pnworl(w‘{ C‘”:"(‘Y’cfll:d I_ tlmil,ht I l\\nu](l secure him, but [
ot s 3 =eovonger came in; I turned up the wounde an’
2 “lll'“d said, « lt. is Booth, certainly.” | supposed, at 1111(‘ time, tl .IU:‘U““ :
shot him, and I said, « What on e 'th did v ' bi ( ’ Suid b ey
T ol e u, ‘u 1 }.ul 1 did you shoot him for?”  Said he, « T
i $ n. 1en the idea flashed 7 mi ( ’
did o % bim,” Jtashed on my mind that if he did. it I
nn:“]l, 'l(;tll!L l:.!m\nl-r I turned again and  said, “All rieht.’” Said ;11"1"‘]; hi}‘%
L S i 2 ” a1 “ 5 | ) . :
All !hi:)trml;;fnll Well, s'-‘llill L, “the man who did w,,:,- back under ’fn'n ‘(rl:’
£ © place very quickly. I picked up arbi i th ha
: : : g the carbine whie
dropped. The pistol he grasped in 01}(- hand <lu rifr ] o Dooth hed

vy : htly that I he i

get 1wout. I took the pistol.  Captai 51ty tha 1ad to twist to

S + e pistol. - Captain Doherty came in :
I—31 £ oherty came in and took the carbine

e did not come to
I had been holding a

in one

TN | A L ey

s, el Lo Sy

] >

i



e R S ST

482

and a knife out of Booth’s belt. At that time (tarrett rushed in, and said,
« Boys, let us extinguish this fire.” The soldiers ran and threw forniture and
atuff on the fire, but it was too late.  Then Colonel Conger, myself, and two
soldiers carried Booth ont of the barn and laid him by a tree. 1 had a cup in
| my pocket, and T took it out and called for some water. I took Booth’s head
upon my knee and threw some water in his face. His mouth bring open I
poured some in his mouth. He blew it out and opened hig eyes. I gave him
gome more water, and he made his lips go as though he would say gomething.
(fonger was there and put hig ear to Booth's lips. He said, « Tell mother,” and
then he swooned away again.  Conger left, and Booth shortly came to again,
I was washing his face all the time He said, in a whisper, “ Tell mother I
die for my country.””  Then [ saw his wound. That was the first time 1 saw
it. 1 saw that he was shot in the neck.,  The wound did not bleed, and I did
not know the nature of it. The fire was then burning rapidly, and it became
“ g0 warm that we had to take him away. We carried him to the piazza of the
house,

Q. You were the first person with Booth after he fell ?

A. Yes.

Q. Did he gpeak before any one else came up 1§

A. No, gir; he made no audible sounds at all till he was taken out of the

barn.

Q. Was there any necessity for shooting him in the manner he was shot ?

A. No, sir.

Q. Could you have taken him without that ?

A. Yes. 1t was all arranged. | was sure of taking him.

Q. While he was under the tree, did you sit down by him and hold him
againgt your breast !

A, 1 did.

Q. Did he say anything to you there ?

A. Ouly. what I have stated i regard to telling his mother. Conger detected
before 1 did that he wanted to speak. He put his ear to Booth’s mouth, and
Booth said, “Tell mother.”  After that he said the same, with this addition,
that he died for his country.

Q. Did he repeat it more than once !

A. He said it after he got to the piazza

Q. Who carried him to the piazza?

A. Colonel Conger and myself, assisted by one or two goldiers.

k4 Q. After he was carried to the piazza what did you do with him ?

A. 1 called for some water. The (arrett girls got some water and ice in a
cup, and some cloths. (olonel Conger tore open Booth’s collar and took a dia- .
moud pin owt of his undershirt, and fixed him so that 1 could wash him: I then
gaw that the ball had passed through his neck. 1T washed the wound, and
washed his face. He opened his eyes and seemed to realize what was going on.
The first words he uttered were, “ Kill me, oh kill me.” 1 said, “ No, Booth.”
When I gaid “Booth,” he scemed surpriaod, opened his eyes, and looked about.
It had begun to be daylight then. The sun was rising. I said, “ No, Booth,
we do not wish to kill you;” that we hoped his wound was not mortal, and
that he might yet live.  He repeated the request that I ghould kill him. Then
Conger came, He was kneeling down on one gide of him and I on the other
gide. I spoke to Conger in reference to Captain Jett, from whom we got the
information at Bowling Green, fifteen miles beyond, that he had piloted Booth
and Herold over the river.  When I mentioned Jett’s name Booth opened his
eyes and said, * Did Jett betray me 7”7 Then I saw that I was making un-
necessary developments, and 1 said, *Oh, never mind anything about Jett.”
He seemed to be paralyzed below the wound. His hands lay by his sides.
He said, * My hands.”” 1 took up one of his hands and washed it in ice-water.
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; l § o1 " . . . . > ' s .‘-
o 18 in relation to the distribution of the reward, it could

Q. Do you know
Q. any reason wh rere : i
ol y y you were not called as a witness on the
A lFainot. 1
. I expected to be. I was s i
Wi . I was summoned as a witnes i
r(lil(.d‘,‘;llt(.r I got here, that 1 was not wanted. e
A. N as there any reason assigned ? — :
Q' Ynm-'; :nn’(l | was_very much suppff.u;d at it. A :
A. : D]I.lllcm:um-(l with Booth until’he died ? A l
Q. Di(dl(l ;Iu;!(l I had charge of his body for the next twerty-f
Q. Did he die in your arms or leaning against ?
A. He died leanng against a mattress :r’hi(,i) {l‘m rirl 1 )
. d o - a mattress which the girls at the Garre
g Qm"}]{,l:v]‘d ;::“l{n'l,ltpl.lu,/,l.ll. l We doubled it up and laid his head u;;nnnizt house
‘ ' stated all that remember he sai ing ¢ ime T
you remember he said during that time? ~—

A l h'l\'(‘ \'lll)“t'ulti# y y Y
) - H g O Sl 0 l“ . I may 1 ave {0 i ) )
; hl .h l". ui(l ir. 10t ll;l (& Stllt(,d «l“ t.llﬂ.t ll(’ H}ll(l, or th(_‘, 01'(](3

Q. And he did not say anythi
ay anytl intendi i i
ARy y anything anut not intending to do it until the day

« aleC ne d y t . b T y
Buch re 2
A\ l P never m ld(‘ an lllllk ‘\ llllc we were getting thc dla out

our hours.
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of hig pocket, and turning him over so as to get at it—Conger being anxious to
get to Washington as goon as possible—Booth groaned and gaid : < Oh, kill me.”
He gaw what we were doing.
Q. Who took the memorandum book from his pocket ?
A. Colonel Conger.  He looked at it and handed it to me. I looked at it,
and then we put it in a handkerchief with other things.
Q). Did you open the book ?
A. Yes.
Q. Did you make any examination of its contents !
A. Nothing, except to ran the leaves over,
Q. What did you find in it?
A. 1 did not examine it, only to sec that it was a diary.
(). Were there any loose papers or pictures in it?
A. 1 did not sce any.
Q. Did you open the back part of it, where the pocket was?
CAL 1 did not.
Q. Did you discover any leaves torn out of it ?
A. Yeg; | thought there were some leaves gone.
Q). How many leaves should you judge were gone ?
A. 1 could not say.
Q. Have you seen the account of the diary published in this morning’s
Chronicle
A. Yes, gir.  In regard to one leaf that was absent, I found it in Virginia
about ten days after the capture, I was sent back by the Secretary of War to
get information and to procure witnesses. A darkey, named Lueas, told me
that Booth eame to hig house on a Sunday night and demanded that he should
hiteh up his team and take him to Port Conway, on the Rappahannock. He
told the darkey that if he did not do o he would ghoot him; and he put back
his coat and showed that he was armed with two pistols and a bowie knife,
while Herold had a carbine. . While there, Booth sat down rather moodily, took
out a little book and wrote in it on one of the leaves. Te tore out the leaf, en-
closed some money in it, and told Lueas to take it to Dr. Stewart in the morn-
~ing.  Having heard this, 1 was anxious to get hold of the note, and 1 went to
\ Stewart and told Lim who T was, and what 1 wanted, at the same time assuring

‘him that perhaps the note might clear him of any complicity with the conspira-
tors, He said he thought it would, for it was a very sancy note, and he said I
could have it.  He went up stairs after the note, and eame down with it in his
Jhand. His wife came up and inquired what was the matter. e said there
was nothing the matter, except that he was going to let Licutenant Baker have
the note which Booth sent him. She took it out of his hand and said there
wag no use in my having it, that it would beonly getting his name in the paper,
and that 1 could get a copy of it. I sat down to copy it, she reading “it to me,
but T got an opportunity of taking the note, and 1 took it out of her hand, at
which she was very much exasperated.

Q. Is that the note which has been published, as addressed to Dr. Stewart ?

A. Yes, sir.  She either tore off or seratched out the address, saying she did
not want to get his name in the paper.

Q. What did you do with that note?

A. 1 brought ‘it to General Baker’s office. e or some one ¢lse went with
me to the War Department, and I saw the leaf compared with the diary, so that
1 am positive the leaf came from the diary.

Q. What did you do with it ?

A. 114t it with General Baker.

Q. Would you know that leaf if’ you were to ee it now?

A. T micht wot, but I think 1 should. I recognized it in a moment as a
picee from the diary.
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Q. You saw it compared with the diary ?

A. Yes, sir. ’

Q. ])it! you find the stump from which it was torn?

A.. I did not make the examination myself, but I stood by while Major Eckert
.:md one of General Baker’s men, or himself, [ cannot be positive which, exam-
ined it, and said : « Yes, there is where it was torn out.”’ ‘ g

Q. Did you then examine the book to see that it was in the condition in which
you saw it first? i

A. No, gir; I did not make an examination of the book.

Q. Did you examine the book at all, so that you can swear whether there
were twao, three, four, or a dozen leaves torn out ? 5o ’

A. No, sir. My impression was, when I first saw the book, that there had
been one or more leaves torn out. v

Q. l.)id you have that impression before you saw and read what was pub-
lished in the newspapers ? 2
; A. Y_('x-l; I had it over the body of Booth when I looked at the hook. M\\}
impression was that some leaves had been torn out.  Before Booth died we sent
for a physician, who lived in the neizhborhood, and asked him whether he
would Tlive for an hour or an hour and a half, as, it he would die within that
time, we would wait, but if not, we should take him on alive. Ile commenced
to probe the w"numl. not being aware that the bullet had gone through. I told
!I‘Im, and he hll:l;lly gave it as his opinion that Booth would not live an hour
T'hen Conger left.

Q. How long did Booth live?

A. Not half an hour after the physician pronounced his case hopeless. Lieu-
tenant Doherty and I sewed the body up in my blanket, and got an old market
wagon owned by a darkey in the neighborhood, with an old horse, placed the
body on a board, and put it in the wagon. [ started away in charge of the
body ; Lientenant Doherty remaining behind to have the horses fod. Lieu-
tenant Dolierty came down to the ferry with Herold, who did not seem to be
]mn(l-c.nﬂ'ed or bound at all. T told Licatenant Doherty he must be aware
that his prisoner was a very important one, and should be bound. [le said he
would have it done.  He allowed Herold to get into the boat with me, sittine |
down on the edge of the ferry-boat. I conversed with him while erossing the
river,  When we got over he was bound. T~ X

Q. Did youn have any conversation with Herold at the time Booth was shot,
except what you have stated ?

A. No, gir. e only said that he was innocent, and knew nothing of Booth,
except that he had fallen in with him as a traveling companion. I'hat was the
only exeuse he made for being with him.

Q. Did he pretend not to know what Booth had done?

g A. He did not admit that he knew anything about it. I assumed that he
did, and told him that he need not talk to me anything about it, as I knew all.
After we erossed the river I started out with a corporal and my orderly. The
command followed us a couple of miles and then took another voad.” T sent
back the corporal, but I did not see anything more of him; and then I sent
back my orderly, but T did not see anything more of him either. I traveled
all the day, with the darkey and Booth’s body, and struck the river about three
miles above where the steamboat was lying at Belle Plain, T left the lm(]i!

|

¥

concealed in the bushes, with the darkey to wateh it, and came up with a smal
boat, in which I took the body to the steamer.  On the way up the river, Gen.
eral Baker and Major Ickert met us, with a gunboat. .

Q. At what place?

A. About halt way, T think, between Belle Plain and Washington.

Q. What is the distance from Washington to Belle Plain ? :

A. I should think about six:y miles.
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(). What was done with the body !

A. The body wis deposited on the deck of the boat, and T called for a guard
to take charge of it, as [ was so fatigued that I could not keep awake. I had
not slept any for three nights,  While waiting for the guard 1 stood by the
smokestack, and I sunk down and went asleep there, although the eaptain had
prepared gome tea and a berth for me below.  The next thing that I knew was
General Baker pulling me to get me up.  That was before we got down to the

navy yard.

Q. Before you got on board the gunboat ?

A. We did not get on board the gunboat; we remained on the tug till we
got to the navy yard. Then the body was transferred to the gunboat, and left
in charge of the officers of the boat. ~ I then went with Judge Holt and Gen-
eral Baker and gave my testimony.

Q. You do not know what has become of that testimony ?

A. My opinion is that there has been some foul play about it.

Q. What do you mean ?

A. I think it has been destroyed. My impression is that it was destroyed
in order to suppress the facts which it proved as to my having charge of the
party, #o that my claim to the chief share of the reward would not be so good.

Q. How much of the reward did you get?

‘ A. Three thousand dollars.
Q. How much did Conger get?
A. Fifteen thousand dollars. I left the city and went to Michigan, and did

not attend to the matter as closely as he did.
Q. It is with reference to the distribution of the reward that you think there

was foul play?

t\v )'Q'H.
~ Q. Did you have anything to do with burying the body ? )

A. General Baker told me to come with him, that hie had orders to dispose
-of the body. We took the body from the gunboat into a rowboat, and rowed
down the Lastern Branch to a little whart attached to the arsenal.  The body
was then taken out-and put in an-arbor.

Q. Who went with you in the rowboat, begide General Baker?
| A. Two sailors from the gunboat, who rowed. General Baker left me in
charge of the body, went up to the arsenal, and came back with the major who
was in'command—DMajor Benton, I believe. They looked at the body and
talked the matter over. General Baker had orders, as he told me, to put the
body where it would not be disturbed till Gabriel blew his last trump. The
body was taken into the arsenal ground, and that is the last I saw of it.
Q. Was it put in a box or coffin before that?

A. No, sir. After the Surgeon General had examined it, it was sewed up
again in the blanket. :

Q. Where did the Surgeon General examine it ?

A. On the gunboat. The officers of the boat were present, and Judge Holt,
] General Baker, and myself. :

Q. Do you know Dr. May, of this city ?
! A. I do not; but I know he was present.

Q. Did you ever hear General Baker say that he had dropped the body in
, the ocean, with weights attached to it ? '
‘ A. 1 did not. I heard that he made such a statement.
' Q. Did you ever hear him say that he buried the body on the bank of the
| Potomac, aud covered it in such a way that nobody would ever find it till

Grabriel blew his last trump?
A. No, sir; nothing of that sort.
Q. Did he ever tell you where he did put the body ? )
A. No, sir, he never told me. I caunot say how 1 knew, but I was satisfied
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as to w]n-rc: it was put. I think that some of his officers told me where lie had
told them it was put. I never asked him any questions about it I‘ CUCSS \|ve
\never exchanged a word from that time to this about it, [ Fi.
M Q. 1!:1(1 you known Booth before he was shot ?

A. No, sir. I had his likeness, and identificd him by it. |

Q. Did you know Booth before ? e

A. 1 did not.

Q. Y'uu were not sworn on the trial of the conspirators ?

A. No, sir. I was subpanaed, but there was a little pulling and hauling
somewhere. I think it was agreed to swear Colonel Coneor and (n .l-u';l lll)"h
herty, and leave me out.  After Booth was laid on the l)i?lZZ.‘) of th'uI I.., ,l . 0[-
asked Colonel Conger if he had found the man who shot him. Il <-|inl. li"(‘
but I will.” Ile went away and came back, and I said,  Where js I.I‘w 1'|1-11; '1",:
e answered, in a laughing way, T guess we had better let Providenee and
the Scerctary of War take care of him.” After that I learned from l,i‘-urul;-mt
Doherty that Conger had found the man, and had asked him what in hell .th

shot for, without orders, and that Sergeant Corbett took the position of a sol- |

dier, saluted the Colonel, and said: *Colonel, Providence directed me.”  That
'\l;.'lthl'l' uvonpluss(-d the Colonel, and he had nothing more to say. '
Q \ ere not the handeuffs put on Herold when he first came out of the barn ?
A. ‘{\0. sir; he was tied to a tree by Colonel Conger’s order. He was tied
to a big locust tree in front of Garrett’s house. He whined and (',(lllll)lr:lilrl(‘(].
,th,"t' the rope was cutting his hands, and Licutenant Doherty released him
When Conger came along and found that Herold was released, he swore tre-
mendously at Doherty, and told him to tie Herold up again. Iis him(ls
were then t:vfl behind him, I believe, and so he remained tbill he came t:; thé
ferry, tht'm his hands were at liberty. I told Lieutemant Doherty that if he
did not tie and secure the man, I would do it. He said he would, and I saw
him tie the man and put him in charge of a corporal. e
Q. What time did Booth die? )
’/ A. About sunrise—between five and six o’clock, I think
Q. What time was he_shot ? " .
A. About an hour and a quarter before that.

v/ % Did Colonel Conger leave before Booth died ?

- . Yes; he left for Washington with Booth’s effects tied in a handkerchief
I assisted him in taking the things out of Booth’s pockets.  The pockets that
were on mx;ml?: I cleared,-and: he tliose on his side. e spread his lnuulkn-r-’
(':h.lcf aut'l put them all in, ordered his horse and left. That was about ten or
hfFQCIl minutes before Booth died. Conger says, however, that Le did lmlt, oet
away from the grounds for about ten or fifteen minutes after that, but I did ﬁot‘,

._see him any more.

Q. What sort of a fellow was Corbett ?

A. He attcu.d(fd. to his duties as a soldier very strictly, and seemed to have a
good ldleal of dignity ;unloug the men; but I noticed from the first that he had
an odd expression, and a very earnest way in manaci i ) i
P i y y 1ging his men—nothing

Q. Did you know then of his bei irituali

- Did A s being a spiritualist ?

A. T did not. ey

Q I!aul you any suspicion that he was not entirely of sound mind ?

A No,sir; not at :l!l. If I had I should have objected to his having charee
of the men. Ie was first sergeant. ° 3

By Mr. BourwEeLL:
Q. How were the soldiers detailed ?

A - r were nicke 1
\A. They were picked up in camp. General Baker eame down from the War

Departme aid @ ¢ Lieutens v s 8 i i
’ epartment and said : * Licutenant, we have got a sure thing. I think Booth

2
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od the river, and T want you to go right out.” 1 had been out on two

hag cross:
He gaid, « We will have

trips. I said, « There are no men to go with me.”
some soldiers detailed.” He set down and immediately wrote a letter to General
Hancock. Then he said, “ I8 there no one in the office who can go with you?”
I £aid, * No one but Colonel Conger.” Colonel Conger was lame, and had not
been out. Said he, “Can he ride?” I said, «1 think he can.” I found
Colonel Conger, and he gaid he would go) Twenty mounted men came. Con-
er gays the men were picked up around the camp. They were dead-beats”
vom two or three different companies, and were in charge of Lieutenant
Dnlwr%.
Q. What did you understand by ¢ dead-beats ?”’ ¢

A. Those who have all sorts of excuses for remaining in camp while others
are out ; men who are either sick or pretending to be.

By Mr. ELDRIDGE :

Q. Who did make the seleetion of them ?

A. It was made under the direction of General Hancock. They reported
soon, and we got off in about three quarters of an hour from the time the infor-
mation was received.

Q. Was Booth, at the time he was shot, making any attempt to shoot any
one ! .
A. Not at all. When he first came to the fire he raised his carbine a little
and looked all about, but he did not bring it to his shoulder, or did not appear
to want to shoot any one.

Q. I suppose he had plenty of chanees to shoot you if he had been so digposed ?

A. Yes. One time he came close to the door where 1 was. We made a feint
of piling up some brush and straw outside the barn, wanting to mislead him.
There was one place where there was a board off, and we told Garrett to get
some straw and brush and pile it up there. I heard Booth say, «See here,
young man, I advise you, for your good, to keep away from here.” Garrett
dropped the straw, and came back and said: “ Captain, 1 will do almost any-
thing, but 1 will not expose.my life any longer in that way.” Then B oth, or
some one, came along and tried the door. One time when he spoke he said he
had had halt a dozen opportunities to shoot me. 1 do not think Booth wanted
to kill anybody, except in op-n, fair fight. I think he would have come out and
fought the whole command till be died.

Q. If you had aceepted that proposition you think he would have come out?

A. Yes, sir; I have no doubt of it. 1 think he would have gold his life as
dearly and bravely as possible. From the tone of his voice, and Lis theatrical
style, every word seemed to be studied. His last remark in the barn was in
reference to the stain on the old flag.

(. What articles were taken from Booth’s body ? ;

A. T took a pocket compass which had candle-drops all around it outside. It
compass, and appeared to have been used in the night
with a candle. I took a meerschaum pipe, a bunch of matches, and quite a
handful of shavings, which seemed to have been whittled up at leisure to start
a fire with some time, and a handkerchief rather goiled. Conger took the diary,
a pin from his undershirt, (it seemed to be a diamond pin, with some initials on
it,) and, 1 think, a pocket knife.

Q. Had Booth any gmall pistols ?
A. He had two pistols in his belt, a bowi

C'onger took to Washington.

Q. Do you know of any money being taken from his person !

A. Yes; Conger took some money. 1 did not see it. Conger dizplayed some
greenbacks and rome drafts which he aid were on Canada.

Q. How much moncy was there ?

was a common pocket

e-knile, and a carbine. These
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A : : L
5 t]l(‘Idthfl'tnk“hg said about 875. T did not count it. He said, when puttin
b, iy rf:} t.is. dee. {l will mark them,” and he put some mark ou them : 1 wa%
atigued at the time, and was laboring unde iteme
mach r 50
}h:.; testimony I gave before Judge Holt woulg be, I thinl:{m(t::: CXClt_emem, g
gave it when everything was fresh on my mind ’ fir y viie By

Q. How many d: ; p .
Baleer ! y days after that was it when you took this leaf to General

A. About ten days.
Q. Did you find anything else in your back track ?

A. I did. About two weeks after that the young Garretts came down wi.th 5

aT ;1 f).tem.(illlt gf the articles destroyed in the barn, aud an application for d
Mr(,yswm ted me to sign it. I had been trying to find the opera olas:mali;' ei;
o ii. }na;::l was said to have given to Booth, but I could get no clue wh; o
e ortob lGa.r}'ett that I could not sign the paper until he had given mevelli
tyid ;’1{,.5] p? onging t,(i Ii:)oth th(izt were in their possession. He said he wfnﬁd
easure. I then said I would go up in a week or '
: ’ : ten dz
ez(:)gicteé to' get everything which Booth left. 1 went to the Garrett‘y;]’-l‘cvehen ({
{hat v%as 3;'11 ettJ‘pl:';)tu%h; meda }lllelce of Booth’s erutch and a haversack and :::;d
t s all. efore dark I went out to where the barn barned, thi
ing I might find some remains of the gl I T e selion
R ol oo Tt oo he glass. I poked around in the ashes and
ad, emed he had some cartrid ith hi icc
of the blanket that Herold had ; but I B ot Jookoed T i
st s o 2 ; but I found nothing that looked like tl f
gnasz es(’iloll:?le vl:.as ? little boy, about five or six years old, playing arnu]:dni:::xrg
quren a"dngméu;] l;eax;i]ed that Boloth gave the opera glass to his sister, J o,amm
g y 1e had put it in her father’s writing desk orni
told the old gentleman what I k ‘ T s oot T
new about the opera glass, and that i 5
produced. He was much surprised that I sl B Rk fes et
B 1o it at I should know what had transpired
i ghter, Joanna, and told her she should do il
) e one of two things— |
g:‘t;’e;n%“:l::i;}_? (’Pers gf}.ass gr c(:lme with me to Washington Sfle beltlrl-;:;: to |
, an much affected. The father took h ide, and 5
and said the opera glass was i i ik P
: ' about nine miles off, with a sister of her
:3(1\27;):1(:;1 thtere m:id found it hid in a clothes chest in the garret. I lbe::l'xuh‘tvi(z
o [:g ;)n“s.m lt]l.lrned it over to General Baker, with a request that I might
) elling him how I got it. It was a peculiar glass, having three sgets

Of Bmﬂll lens 8 Wlt] BCrew
nses, ) 11"0(3 C 8 to tur arKe opera marine an J‘
t n, I k d Pe 1 ) y

“field.” It was a very valuable glass.
Q. Were there any marks on it?
A. None that I observed.
Q. Where is it now ?
A. 1do not know. I have never seen it since.
By Mr. CHURCHILL :
Q. Do you recognize th inni
! e beginning of the di i i
as glels;:ime with what you read in tl?e book ? R iad i tha newspapare
. 0 not recognize anything except tk ;
s rec : he note ¢ .S \
t.xmcg, t(i)read. The other I did not stoppto read o
. Do you recollect whether these migsi "y j {
on BEBR B writing boins? ese missing leaves came just before the page
A. I do not.
Q. Were you present durin i
the whole tr i
8, %wus e g ole trial of the assassins ?
. You say thut your not bei alle i
it y y t being called as a witness was the result of consul-
A. I was told it was. Duri is ti
f 3 uring this time s i i
tween Colonel Conger, Lieuten;nt I)ohel:t;ogfdmr:f “sn (}f(? TStgldl;“g g
ar 3 ’ i ’ . :
the reward, went in to prove that he had charge of tyhe party0 s A

s o
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Q. You think that your not being called had some reference to the division
of the reward ?

A. T do.

Q. How much did Doherty receive ?

A. Five thousand dollars.

Q. What was his rank at that time ?

A. Lieutenant.

X . And you were also lieutenant ?
‘ A. 1 was not in the service at the time. I had been mustered out two weeks

X

before. I started out in command of the party. Colonel Conger is a good
officer and a peculiar man, I saw that his pride was hurt, and that he did not
geem to have any interest in the matter. I knew he was experienced, and was
familiar with the conntry about Belle Plain, and as we came up on the bluff, it
being then very dark, I said, “ Colonel Conger, you take charge of the cavalry ;
you have been over the ground. I do not want you to congider me in com-
mand ; we are together.,”” That seemed to relieve him, and everything went on
leasantly.

By Mr. ELDRIDGE :
Q. What is your relationship to General Baker?

A. I am his cousin,

WasniNGTON, May 2, 1867.
WiLLiam P. Woop gworn and examined.

By Mr. ELDRIDGE :

Q. What is your position !

A. 1 am chief of the secret service division in the department of the So-
licitor of the Treasury. I have been engaged there since 1865. Previously
I was superintendent of the Old Capitol prison during the war.

Q. Did you know J. Wilkes Booth ?

A. Not personally ; only as a public character. I never had any conversa-
tion with him. :

Q. What was your business before you became superintendent of the Old
Capitol prison ?

A. I am a pattern-maker and model-maker. T took charge of the prison
under Mr. Cameron, but received my regular commission or authority from Mr.
Stanton.

Q. Do you know anything of an article or letter purporting to have been
written by J. Wilkes Booth for publication in the Intelligencer

A. I learned that such a letter was written by him while he was a fugitive in
Maryland. I uever saw it. I think it has been destroyed. I think a man
named Thomas Mathews had it. He is a resident of Maryland, and was a pris-
oner in the Old Capitol prison.

Q. Tell the Committee what you know about the letter.

A. Nothing further than that there was a rumor that he had such a letter and
had destroyed it. I have no personal knowledge of it. I believe that Mr.
Ford, who keeps the Holliday street theatre, in Baltimore, can tell you more
about it. Mr. Ford told me that this man Mathews had the letter and had
destroyed it, and that he had told some priest about it. That is all I know of it.

By Mr. BourwELL :
Q. Did Mr. Ford say that he had seen the letter ?
A. 1 am not positive about that.
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Q. Did he make any statement as to its contents?
A. T believe he did, in general terms. I think it was that Booth was desi-
rous of giving himself up, or something to that effect.

By the CHAIRMAN :
Q. Did you learn the reason for the destruction of the letter by Mathews ?
A. I did not. I made no such inquiry.
Q. Did you hear how long Mathews had it in his possession ?
A. No, sir.

By Mr. ELDRIDGE :

Q. Was not the letter to be published in the Intelligencer ?

A. T understood it was intended for publication in the Intelligencer.

Q. Do you know whether it was ever presented to the Intelligencer ?

A. I am sure that if ever any such letter was written it was never presented
to the parties in the Intelligencer office. It never went further than the Old
Capitol.

Q. Was it in the Old Capitol ?

A. T think it was brought there by this man Mathews.

Q. Then he must have had it on his person when he was brought there as
a prisoner ? !

A. If it was on his person in the Old Capitol, it went in with him as a pris-
oner. }

Q. Did you search his person ?

A. It was the rule to search all prisoners, and I am confident that he was
searched when he went in; but it was an easy thing to secrete it.

By the CHAIRMAN :

Q. When did you first hear of the existence of this letter?

A. T think it was about the time that Mathews and thirty or forty other
persons from Marylaud, who were suspected of having aided Booth, were in the
prison.

Q. On receiving the information did you search Mathews again in order to
discover the letter ?

A. We never searched prisoners more than once.

Q. Why did you not search him again ?

A. I did not think it of any importance, or that it amounted to anything. I
was informed that he had destroyed it.

Q. Did you make any inquiry as to whether he had destroyed it ?

A. I did not. ’

Q. Did you believe he had destroyed it ?

A. I think my attention was only called to the destruction of the letter some
time subsequent to the release of all the parties.

By Mr. ELDRIDGE :

Q. Have you given the Committee all the knowledge or information you have
on the subject ?

A. T have done =o as far as T recollect.

Q. Have you given out that you had such a letter in your possession?

A. Never.

Q. Have you said to any one that you knew all about it ?

A. I said I Knew all about the letter—that it was really there. My knowl-
edge consists of what I have stated.

Q. Do you consider from that that you know all about it ?

A. Yes, sir. The matter was fixed on my mind that there really was such
a letter by the impression made on me by Mr. Ford.
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Q. And on that you stated that you knew all about the letter?

A. I may have aid so to some one, not intending it as a positive matter, but
in connection with something else. I intended to convey no such meaning. 1
believe that the only time I ever made use of that declaration was in the pres-
ence of a man named Howell, from Maryland, who had been in the Old Capitol
prison. I met this Howell in a restaurant in this city, and said I thought he
ought to be hung ; and it was in connection with that that this matter of the
letter came up.

Q. Have you made the same statement to others?

A. T am not positive about that. Perhaps I did. T considered it no secret.

Q. Do you pretend to say now that you do know all about this letter ?

A. T do not think I used that expression. I only mean to say that I know
guch a letter was written.

Q. And yet you have never seen it ?

A. T have never seen it.

Q. Nor read a word of it?

A. Nor read a word of it.

Q. Nor heard anybody else read it?

A. Nor heard anybody else read it.

By Mr. CHurcniLL:
Q. Was Mr. Mathews one of the persons at whose house Booth was sup-
osed to have been after the assassination ?
A. That I cannot say.
Q. Was it before or after the trial of the assassins that Ford told you
Mathews said there was such a letter in existence ?
.. ~A: After the trial.
<= Q. And after the exeeution 7.

A. After the execution. .
Q. Who were the persons whom you heard refer to the letter before that time ?

A. I do not recollect. I did not believe it at the time, until Mr. Ford subse-
quently impressed it upon me that it was so. From his conversation I became
positive there had been such a letter in existence at the time.

WasuiNgToN, D. C., Thursday, May 23, 1867.
RoBERT JOHNSON sworn and examined.

By the CnaiRmMAN:

Q. Where do you reside ? 3 3

A. In the city of Washington. My home is in Greenville, Tennessee.

Q. You are private secretary to the President?

A. | am.

Q: How long have you been acting in that capacity ?

A. T first commenced acting as private secretary on the 14th or 15th of
November, 1865. I acted as such until February, 1866. I resumed the duties
of the office on the first of September, 1866. )

Q. Were you an inmate of the Executive mansion during the entire month
of November, 18651

A. T was.

Q. State whether you have any knowledge of a pardon having been granted
to a person named Clarence J. Howell.

A. I think there was such a pardon signed by the President.

Q. State all that you know about it.

A. There was an application made for his pardon. It came through the office

IMPEACHMENT INVESTIGATION. 493

in the regular manner. I think I took the pardon out of the President’s room
into the office to have it recorded there before its being sent to the State Depart-
ment to be sealed. That is about all that I remember about the pardon

Q. You say it went to the President through the usual channel ? i

A. Yes. s

Q. State what that is.

A. Son,nelin‘u-s a person brings an application for a pardon, and files it in the
3([\]clfétmy soffice. Colonel Long has had charge of that department for a long

Q. Had he charge of it at that time ?

A. He had.

Q. Did this pardon pass from that office to the President?

A. 1 think that is the way it got to the President’s office. T do not know
anything to the contrary, That is the usual course. I have had nothing to do
with pardons. Colonel Long has entire control of that business, and ko:ps the
records. I only remember something about this pardon from the diﬂiculty/which
arose about it between Mrs. Cobb and General Baker.

% State all the facts of which you have any knowledge connected with that
pardon.

A. Baker came up there with the pardon the same evening, I think. Father
gent for me, and asked me if [ knew anything about it. 1 told him that all T
knew about it was that the application was there, and that he had signed the
pardon that day. He and General Baker were talking about it. I did not stay
to hear the conversation, but I heard some part of it while I was there. Baker
was explaining how it was a made-up case on his part as a detective of the War
Department. He thought it implicated Mrs. Cobb in some way or other in
obtaining money for getting pardons. The President, I think, retained the
pardon. 3

Q. Do you know whether that paper can be obtained ? :

A: T do not.

Q. Was 1t complete ?

A. 1 do not think-it"was. T do not think it had the seal of the State Depart-
ment ; but it may have been complete for aught I know.

Q. Do you know into whose hands it passed after it was signed by the Presi-
dent ? ¢ .

A. I do not. I have no idea whether it went to the State Dgpartment by
one of ’tlxe regular messengers, who took the pardons over, or by some one else.

2' }ou say you suppose this went to the President through the usual channel ?

. Yes, sir.

Q. Have you any knowledge of any fact to the contrary ?

A: N_o. sir; I have not, but rather as confirmatory of the statement. The
application for that pardon had been lying on the table, 1 think, for some days

Q. Did you receive a present of any kind from Mrs. Cobb? , -

A._ No, sir, not in any manner, shape, or form, nor was such ever intimated
or offered to me in any manner, shape, or form.

i P({n szl‘(]k}izl)llgle:\:.:sr?eFCIve from her, or through any other person, as a present,

A. Never.

Q. Did you ever receive from her, directly or indirectly, any money ?

A. Never in my life, not to the value of a copper, and never was offered an

Q. Are you acquainted with Thomas B. Florence, of this city ? b

A. Yes; I have known him for several years.

Q. State w}u:t_lwrthelever p(;'esenft'cd to you, to be carried to the President,
any papers relative to the pardon i sserters i 28 irgini

i;.l lltl.iuk e P of certain deserters in West Virginia.

Q. State all you know about it.

L o

Gl o cas al o l SR T
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you will find out who was responsible for the blood that was shed there. If you will take
up the riot at New Orleans and trace it back to the radical Congress—[cheers and cries of
**Bully," J—you will find that the riot at New Orleans was substantially planned. If you .
will take up the proceedings in their cancuses you will understand that they there knew
[cheers] that a convention was to be called, which was extinct by its power having expired ;
that it was said that the intention was that a new government was to be organized, and on
the organization of that government the intention was to enfranchise one portion of the pop-
ulation ¢alled the colored p(wnlation, who had just been emancipated, um‘ at the same time
didfranchise white men, hen you design to talk about New Orleans [ confusion] you
ou&ht to understand what you are talking about. When you read the specches that were
made and take up the facts on the Friday and Saturday before that convention sat, you will
there find that speeches were there made incendiary in their character, exciting that portion
of the population, the black poPulution, to arm themselves and prepare for the shedding of
blood. [A voice—* That's s0,” and cheers.] You will also find that that convention did
assemble in violation of law, and the intention of that convention was to supersede the reor-
ganized authorities in the State government of Louisiana, which had been recognized by the
govemmant of the United States, and every man engaged in that rebellion, in that conven-
on, with the intention of superseding and upturning the civil government which had been
recognized by the government of the United States, I say that he was a traitor to the Consti-
tution of the United States, [chaera,il and hence you find that another rebellion was com-
menced, having its origin in the radical Congress. These men were to go there, a govern-
ment was to be organized, and the one in existence in Louisiana was to be superseded, set
aside, and overthrown, You talk to me about New Orleans; and there the question was to
come up, when they had established their government, a question of political powers, which
of the two governments was to be recognized, a new government, inaugurated under this
defunct convention, set up in violation of law and without the will of the people. Then
when they had umblishe(r their government and extended universal and impartial franchise,
a8 they called it, to the colored population, then this radical Congress was to determine that
a government established on negro votes was to be the government of Louisiana. [ Voices—
*‘ Never,” cheers, and cries of * Hurrah for Andy ! "‘]
So much for the New Orleans riot; and there was the cause and the origin of the blood that
was shed, and every drop of blood that was slled is upon the'i.r skirts:m th?'y are re’!.sponsi-
- -~ -

ble forit.  * ot
* 1 might ask you a question, why don’t you hang Thad. Stevens and Wendell Phillips ?

[Great cheering.] A traitorat one end of the line is as bad as a traitor at the other.
- - » » » » » * *

Let mesay to you,in concluding, that what I have said Iintended to say. Iwas provoked into
this, and I care not for their menaces, the tasunts and the jeers. I care not for threats; I do
not mtend to be bullied by my enemies, nor overawed by my friends. But, God willing, with
your help, I will veto their measures whenever any of them come to me. I place myself
upon the ramparts of the Constitution when I see the enemy approaching ; so long as I have
eyes to see, or ears to hear, or a tongue to sound the alarm, so helpme God, I will do it, and

call on the people to be my judges. [Cheers.]

Wasninaron, D. G., Saturday, May 25, 1867.
Joun T. Forp sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

Q. Are you acquainted with William P. Wood ?

A. Yes, sir. : :

Q. State whether you ever had a conversation with him about a letter or arti-
cle written by John %ilkes Booth, intended for publication. g

A. 1 heard something with reference to a letter written by Booth for publica-
tion; whether or not I held a conversation with Mr. Wood about it I cannot say.

Q. State what knowledge you have of that letter. g

A. About the first of June, a few days after I was released from Carroll prison,
I met a member of my company, named John Mathews, in Seventh street,
near the Intelligencer office, and had a conversation with him. He had been
very intimate with John Wilkes Booth. In the course of the conversation I
made an allusion to what surprised me very much—the fact of one of the edi-
tors of the Intelligencer having been called as a witness in the conspiracy trial,
und of Judge Holt telling him that Booth stated before he died that he had left

r‘
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an article for publication in that aper, and wishing to kno

2:3?}1:-:;; ;:)l::)u‘:[ltt;' t‘o wllic'g the editor replied that hfdid lr::thzl:(er“sl::nk?llkr:l(l\::‘
On the Ilfl,l‘,l‘l'l(;()ltl‘ olf('/v:l!:e“(.;a . f{nel' o Wl”.t('”' by something ShO S ey,
going up Penngylvania avenyug : LI:)ellzsi’\l’ﬂ'“:m“l(;“' l;t T Sold g

. lkes J y ridi

bac_k. and we met between Sc\:enth and Eig.g;lntl:mntl:-(:ltlx:JL ri(}:‘l )ﬁvd:wn‘on horsel;
ex_clted. He drew a packet from his pocket and handed it ‘to ::m V':"ryl n'm‘cl
wish you, no matter what oceurs, to dciivcr this at the office of the I'ntc-l)ly' rrlb'
to-morrow morning.”” Mathews went on to say, “ He was ver ‘exoitvd'{"mf?r
manner, and was apparently somewhat under the influence of liq;xr))’r i[n sel:m:el(;
to impress upon me, very seriously, the importance of keeping it a )‘rofound
secret, and to be sure to deliver the letter faithfully.” He said } took it
reluctantly, and put it in my side pocket, and kept it until late that ;1ight ” Hle
said the assassination so frightened and bewildered him that when he went home
he remembered that Booth had given him this letter or package. He put his
hand in his pocket and drew it out. - In view of the great excitgm('nt, pr:vnilin
he resolved to break it open and read its contents. e did break it open zms;
read it. It contained a justification of Booth’s intended act. Mathews thought
it was written on the day he received it. It went on something in the sr,y]ugof
Booth’s diary, claiming that he was called upon to do this murder, and that he
would doit, and for no other purpose than to serve his country, or something of
that kind, quoting all the famous assassinations of history to justify the deed
Mathews said that after reading it he made up his mind to destroy it, fcnring.
t.hat, if found upon his person, it might cost him imprisonment, or probably his
life. He t.herefore_ put it in the fire, and he said that, feeling worried about it
and being a Catholic, he went next day to his confessor. I believe he was told
t?ere that, under the circumstances, he had done right; that the paper could be
;re::est'arwce to the government or any one else, and that it had better be sup-

Q. Do you know where Mathews is at this time ?

A. T last heard of him at Rochester, New York, some months ago, when he
wrote to me for an engagement. Mathews knew Wood very well. He came
to visit me in prison, when I found that Wood and he were old friends. Mathews
Was never a prisoner there to my knowledge.

Q. Did Mathews tell you on what kind of paper the letter was written ?

i A. ‘No, 8ir; he merely described it, so far as my memory serves me, as being
in a large envelope, something like an official envelope, sealed and directed,
think, to Mr. Coyle, of the Intelligencer, or at all events to one of the editors of
the Intelligencer.

Q. 'Ia‘s that all the knowledge you have of it ?

A. That is all the knowledge I have of it except some indistinct recollection
of what he told me the contents of the paper were.

By Mr. ELDRIDGE:

Q. State all you know of what he said was in the paper.

A I cannot_deseribe it better than by comparing it with the diary that has
been publlshed.' He had resolved at the last moment, failing in all his other
plans, to commit this deed, and he wished to justify himself before the world.

Q. What did you understand him to mean by ¢ failing in all his other plans?”
AT presume, from hearing something of the conspiracy, that he meant fail -
ing to kidnap the President, and then that he had resolved on assassination.

By Mr. BourwELL:

Q. Did Mathews represent to you that that letter mentioned the name of any
perzon as being at all connected with the conspiracy ?
A. No, sir; it mentioned no names whatever, Knowing the young man as

e gor -
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call on the people to be my judges. [Cheors. ]

Wasuinaron, D. G., Saturday, May 25, 1867.
Joux T. Forp sworn and examined.

By the CHAIRMAN :

'Q. Are you acquainted with William P. Wood ?

a g::{em\:.bcther ou ever had a conversation with him about a letter or arti-
cle written by John Wilkes Booth, intended for publication. o

A. I heard something with reference to a letter written by Booth for publica-
tion; whether or not I held a conversation with Mr. Wood about it I cannot say.

Q. State what knowledge you have of that letter. i

A. About the first of June, a few days after I was released f:rom Carroll prison,
I met a member of my company, named John .Math.ews, in Seventh street,
near the Intelligencer office, and had a conversation with him. He had 'beeIIl
very intimate with John Wilkes Booth. In the course of the conversation |
made an_ allusion to what surprised me very much—the fact of one of the e'dll-
tors of the Tntelligencer having been called as a witnees in the conspiracy trmfé
and of Judge Holt telling him that Booth stated before he died that he had le
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an article for publication in that paper, and wishing to know whether he knew
anything about it ; to which the editor replied that he did not. After some further
conversation, Mathews said to me, “I will tell yon something about that letter.
On the afternoon of the day of the assassination, at about four o’clock, I was
going up Pennsylvania avenue ; John Wilkes Booth came riding down on horse-
back, and we met between Seventh and Eighth streets. He was very much
excited. He drew a packet from his pocket and handed it to me, saying, ¢ I
wish you, no matter what oceurs, to de‘ivur this at the office of the Inteiligencer
to-morrow morning.’” Mathews went on to say, “ He was very excited in his
manner, and was apparently somewhat under the influence of liquor.  He seemed
to impress upon me, very seriously, the importance of keeping it a profound
secret, and to be sure to deliver the letter faithfully.” He said, 1 took it
reluctantly, and put it in my side pocket, and kept it until late that night.” He
said the assaggination so fright(-lmtf'nnd bewildered him that when he went home
he remembered that Booth had given him this letter or package. He put his
hand in his pocket and drew it out. In view of the great excitement prevailing
he resolved to break it open and read its contents, e did break it open, and
read it. It contained a justification of Booth’s intended act. Mathews thought
it was written on the day he received it. It went on something in the style of
Booth’s diary, claiming that he was called upon to do this murder, and that he
would do it, and for 1o other purpose than to serve his country, or something of
that kind, quoting all the famous assassinations of history to justify the deed.
Mathews said that after reading it he made up his mind to destroy it, fearing
that, if found upon his person, it might cost him imprisonment, or probably his
life. He therefore put it in the fire, and he said that, feeling worried about it,
and being a Catholic, he went next day to his confessor. I believe he was told
there that, under the circumstances, he had done right; that the paper could be

of no service to the government or any one else, and that it had better be gup-
pressed.

Q. Do you know where Mathews is at this time ?

A. T last heard of him at Rochester, New York, some months ago, when he
wrote to me for an engagement. Mathews knew Wood very well. He came
to visit me in prison, when I found that Wood and he were old friends. Mathews
was never a prisoner there to my knowledge.

Q. Did Mathews tell you on what kind of paper the letter was written ?

A. No, sir; he merely deseribed it, so far as my memory serves me,as being
in a large envelope, something like an official envelope, sealed and directed, I

think, to Mr. Coyle, of the Intelligencer, or at all events to one of the editors of
the Intelligencer.

Q. Is that all the knowledge you have of it ?
A. That is all the knowledge T have of it except some indistinct recollection
of what he told me the contents of the paper were.
By Mr. ELpRrIDGE:

Q. State all you know of what he said was in the paper. '

A. I cannot describe it better-than by comparing it with the diary that has
been published. “He had resolved at the last moment, failing in all his other
plans, to commit this deed, and he wished to Jjustify himself before the world.

Q. What did you understand him to mean by «failing in all his other plans?”

A. T presume, from hearing something of the conspiracy, that he meant fail -
ing to kidnap the President, and then that he had resolved on assassination.

By Mr. BourwELL:

Q. Did Mathews represent to you that that letter mentioned the name of any
person as being at all connected with the congpiracy ?

A. No, sir; it mentioned no names whatever. Knowing the young man as
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being vain-glorious, very ambitious, and very daring, it seemed to me to be very
characteristic of him. He was called vividly to my mind by the diary. I think
that in this letter the same allusions were made as in the diary, to Brutus, and
Tell, and others.

By Mr. ELDRIDGE :

Q. Did Mathews inform you of anything in the letter from which it appeared
that Booth had others in the plot of assassination ?

A lNothing of that kind. So far as I recollect, it seemed to relate entirely to
himself.

Q. You understood from him that the plan of abduction having failed, he
then resolved on assassination ?

A. That is what I inferred from what I had heard of the plan.

Q. What did Mathews say was in the letter on that subject ?

A. That he had at the last moment (his other plan failing) resolved on
assassination, and he seemed desirous of vindicating himself.

By Mr. BouTwELL:

Q. Had you had, about the time of the assassination, any knowledge of the
plan for the abduction of President Lincoln ?

A. Not the slightest in the world until after the assassination had taken place.
I had applied to the War Department and procured permission to go to Rich-
mond directly after the fall of that city, for the purpose of visiting a very old
man, the oldest brother of my mother.  We had no particulars of the fire there,
and my family was very anxious about his condition. I took some money with
me, and went down to seek him. I arrived in Richmond on the day of the
assassination. It was on Monday morning that I had the first positive informa-
tion of the assassination. I went to the boat at six o’clock in the morning, to
leave for Baltimore, and saw the Richmond Whig in heavy mourning; and I
met Mr. Spaulding, a theatrical manager, who told me that the assassination
occurred at my theatre. At 'Old Point Comfort I heard more of it, and heard
of the arrest of Daniel Arnold, whose father and brother I knew in Baltimore.
I got home at seven o’clock in the morning, and a few minutes afterwards a
couple of detectives came to my house, and told me they had orders to carry
me to Washington. I was taken down to the Provost Marshal’s office, and there
I met Arnold, who made his statement to me of how he was connected with
Booth in the abduction plan. Some portions of his statement came out as evi-
dence in the conspiracy trial. It seems that he had several meetings with
Booth and others for the purpose of arranging the abduction of the President.

By Mr. ELDRIDGE :

Q. Did he say anything about the higher crime of assassination ?

A. No, sir; but protested his entire innocence of any knowledge cf it in any
way, althongh he seemed very free to acknowledge his full connection with the
former plan, which had failed.

Q. Was there anything in his confession about Mrs. Surratt ?

A. I think not. He made no allusion to her, but spoke of her son, John
Surratt, and of his having met him. He had been a echool-boy with Booth at
St. Timothy’s Hall, a school near Baltimore.

Q You were the manager of Ford’s theatre at the time the assassination took

lace ?
’ A. Yes, sir.

Q. You say you had no knowledge whatever, either of the assassination plot
or of the abduction plot, until after the assassination ?

A. Not the slightest. Some peculiar things transpired between Booth and
myzelf, which made me wonder since that I was not ore suspicivus. Ile was
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exceedingly desirous at one time that I should engage an actor by the name of
Samuel P. Chester, who was then engaged in performing minor parts at the
Winter Garden. I told him I could not, in honor, take a man from a theatre
where I thought he was bound to remain, and bring him to my theatre, although
he would be a very desirable acquisition to my company. He proposed, after-
wards, to exchange him for another man, saying that Chester lm(ll once saved his
life in Montgomery, and that he would do anything in the world to make him
content, and offering, if I would bring him, to pay his salary. It afterwards
turned out that Chester was a party to the conspiracy to abduct the President.
He is a bold, resolute fellow, and one whom Booth could have relied on. I be-
lieve he was the party who was to extinguish the lights and allow the abduction
to occur in darkness. Chester testified at the conspiracy trial, and confessed to
a knowledge of a conspiracy to abduct.

Q. You have stated, 1 suppose, all that you recollect of what Mathews told
you as to the contents of that letter ?

A. About all. It impressed me as an article fresh from Booth’s Lrain,
scrawled somewhat in haste, folded ap, delivered to Mathews, read by him that
night and destroyed, containing in substance, but at greater length, the contents
of the diary.

Q. How long after its destruction was it that Mathews mentioned it to you ?

A. It was destroyed, according to his statement to me, on the night of the
assassination. His statement was made to me about the first part of June.

By the CHAIRMAN :

Q. When did you first hear of the assassination of Mr. Lincoln ?

A. I did not hear it until Sunday afternoon, and then I did not credit it. 1t
was not publicly announced in Richmond until Monday morning. I did meet
Colonel Forney at the Spottswood House on Sunday, but he said nothing to me
about it, although he kuew it. Talking to a relative of mine on Sunday after-
noon, I heard that President Lincoln had been killed in Washington by Edwin
Booth. I laughed, turned round, and said, “ Edwin Booth is in Boston.” It
never occurred to me at all that John Wilkes Booth had been in Washington.
I treated the matter with not the slightest credence. It was only on Monday
morning, before the boat leaving the wharf, that I got a newspaper and learned
the actual fact. @

WasniNgron, D. C., Saturday, May 25, 1867.
WiLLiam W. WARDEN sworn and examined :

By Mr. BoutwELL :

Q. What is your occupation, and how are you at present employed ?

A. I am a newspaper corrcspondent, and I practice law in this city.

Q. Are you in any other way engaged in business ?

A. I am engaged at the Executive mansion in examining and reading the
newspapers. 'The leading journals of the country come there for the President,
and I impart the substance of them to him.

Q. You give him information as to what they contain ?

A. Yes, sir; the substance of the editorial comments and matters of general
news.

Q. 'A‘re there any other duties performed by you at the Executive mansion ?

A. That is the principal thing I do; there are some other duties required of
me. [ am engaged there mostly at night. I am not considered as regularly on

|
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Q. Suppose there was an indictment for murder, would you have felt authorized
to arrest the proceedings indefinitely ? .

A. Certainly not. I must have some foundation to go on.

Q. Would you have felt yourself authorized to lay tfown a policy yourself—
would you not like, as a matter of course, to have the approval of tie head of
the executive department for your policy in that connection ?

A. T would not feel myself authorized to lay down a policy for myself. But

when a policy presents itself, when the circumstances of the country present it,
I should have very much

reprehended myse in reference to those confiscation cases that have been
brought to my notice, (and I cannot give the Committee any idea of the costs and
sacrifices attending them,) I did not stop those rapacious Eroceedings.

Q. You have said that you did understand that to be the policy of the Presi-

dent ? :
A. I did; butif I had never talked with the President I should not have

besitated to take the course I did. The President has never dictated to me what
I should do; but in cases that came under my office he has left me free to

decide.
Q. You stated in the course of your examination to-day that you regarded

enemies’ pr-ert{ captured by our army as not falling within the purview of the
a

confiscation law
"A. 1 said, that as to property which belonged to the confederate government,

whether it was munitions of war, real estate, or any other property, such as

" foundries, &e., we fell heir to all that, and that our title was perfect. _
Q. What would be_the law in_reference to the railroads used by the confed--

erate government, and captured by our armies—I mean railroads belonging to

the States ?
A. I have not seen any confiscation law that aimed at the property of any

of those States. Confiscation is aimed at individuals.

Q. How would you regard those railroads ; would you not treat the title to
them as being vested in the United States ?

A. No more than I would the court-houses or jails, or any other property of
the States. All the property of the confederate government belongs to us ; but
all the property of the States does not, in my judgment, belong to us ; nor have
1, in reading those confiscation laws, seen any provision by which any authority
is given to commence proceedings against a State for its property, or to take its
court-houses, jails, public lands, revenues, &c.

Q. Suppose those railroads were in the possession of the confederate govern-
ment Wifi the consent of their proprietors, being owned by corporations other
than States, and were captured by our armies, would they not come under that
rule ? i

A. The rule laid down in my office by my
gard to any property in the southern States owne
used in aid of the rebellion, such part of that property as belonged to corpora-
tions who were not rebels, but loyal citizens in other States, could not be con-
fiscated ; that you must there distinguish between corporations and individuals.
His opinion was that you could not confiscate it as the property of the corpora-
tion, but must descem{ to an inquiry as to the status of the corporators.

Q. 8o far as title can pass under the law of war, was it your judgment that
in that case it was vested by capture in the government of the United States, or
that it required further proceedings to perfect title ?

A. If it fell under the law as to captured or abandoned property, that would
be one thing ; to treat such case as that under the confiscation act would be
quite another thing. I do not know that any proceedings were ever instituted
under my predecessor to go on and complete confiscation against the railroads of

the South.

predecessor was this, that in re-
d by a corporation which was
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Q. T8 7T your opinion that the i
Public'll‘?w or the law of war ? P TR ey — Srricim e
- That depends on the circumstances of
- hat ¢ ) the capture, i i
i‘:’lltl,;l Wgwhln was made. Our armies may be said tg hnfren(!:nd t(:nfr -tllm m'ten::fmﬂ
e South as they went along—court-houses 1 jails, A oo
Wiy, 1 know. Sl Wi "CoL % and jails, and every sort of
gvar o e 're were negotiations between Governor Jenkins and th
P g “{)e “gn » not merely in regard to the roads that belonged to the St te
o Gro ing stock placed on them by the government, and I think 1l nle,
e of Georgia has purchased that property from the gove g
whécb vv&as satisfactory to the War Department. 5
. Were you consulted by the President in refe i
to transfer property of that deseription g g g
3 t ‘ 3 i
. Iz*folrc:ithe ol Ml g tllz)em - 7 the parties in the rebel States owning
. I do not know whether any such i
k ; question came to me from the Presi
::;O{ikgxgsa; i:l?lt)l:eswn tlll)at Governor Jenkins was here in rot‘erc-(;lcorf:lgg:nt('
¢ War Department as to one or more of the ilro ‘
as to the purchase by the State of Georgia of g o
tocks belonging to t}
on those roads. I rather think g g  Dager Lo
. that my opin in refi
- s y opinion was asked in reference
,szrmldof}') the bond to be given, and the sort of security which the “o'lrc‘ —
c&: 5 ave for the repayment of the money. g
. You were not eonsult i
thizproperty? ed formally as to the authority to sell or surrender
. No, sir; that had been decid i
) cided before I came into offi i
as to preparing the papers to make the government safe. R e sply

By Mr. LAWRENCE :
%

Q. You have expressed the opini
. xpressed pinion that the governmen i i
ing Jefferson Davis in military custody after pof:iﬁcation ?t B el
A. ]1)“"1 we were in a false position.
mil(ilt.aryo:: ;;gsgx:; ::iessai;ily'inf?ludﬁ the idea that it was not competent for a
ry Davis for t i i
szc?spimcy e o g'M e crime of treason, or as being the head
. Yes, sir; after pacification, I think that ili insi
a military commissio
sg:mrﬁtto tx;_y;l any gne. In reference to the trial of J eﬂ'era}r,m Davis b; nl]lix}?m:‘m
e tha{,w ag'n}:)rteaegis:::é ?‘gretp;-li'zl;}l,. gs 186(_51,. gave to the President the upiniofxl
A a militar issi
Q. You concur in that opinion ? 4 S
A. 1 do.
z ch;p’iIr:(':::Ttl‘]% ltll(xle; gtis-is:]igndofl' bail dinbthc;]se treason cases, have you examined
: : elivere im in the case of the Uni State
against, Chapman, tried in ’the nor Mistri ok b eag e
- thern district of California i 3
oy : i alifornia in October, 1863 ?
i (}())allf?; l;szgl}lec(; evel:- having seen it. I had supposed that this indict-
et th: ::tt 0(;‘ i\7cst.90f 1862. . 1 sechdifﬁculties in sustaining that
( _under the , arising from the time the cri
mitted. The limitation for the o . o wt of 1780
rosecution for treason under tl
was three years after the act (Ff e s i
A the offence. This indic i
i ) f his indictment was found
tios:c}:f,' ilt]igbl.mrlﬂfthlen. we had only the act of 1789 to convict under, l(hcl:l(uv:f
sl .Conglo tlle _statulte wol:lld come up. There was, however, an act
_ 'ess during the rebellion in reference to the s,t  limi
3. . ! ? J & i
trlon: lm',d plx,'ov!(lmg for the withdrawal of the bar in referencl(: lti:wm(-):mlllml-m
;i,aiu tl]ll rebellion, and who could not be reached by the processes ol;' the ;0 L‘l;-
casesyw;:g‘:(;;z ?or:;:;r qu:st}o?s would nlrise in the construction of that nctmit;
ner act of limitation had had its full force and effec ‘
party, under the existing statute, had been protected by the barL l'(i‘tl ‘t“fl'ﬂw
very eglous question there, I would have avoided that. . g i i
Q. Do you recollect that during the progress of the rebellion a notice was

rmment at a price
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published in one of the Alabama papers offering a million of dollars for the as-
sassination of President Lincoln?
A. Yes, sir, L
(A copy of the notice referred to was put in evidence, as follows :

[Copy-. )

A million dollars wanted, to have peace by the 1st of March.

If the citizens of the southern confedéracy will furnish me with the cash or “good secu-
rities for the sum of 1,000,000, I will cause the lives of Abraham Lincoln, William H.
Seward, and Androw Johnson to be taken by the st of March next. This will give us peace,
and satisfy the world that eruel tyrants cannot live in a land of liberty. If this is not ac-
complished nothing will be claimed beyond the sum of §50,000 in advance, which is sup-
posed to be necessary to reach and slaughter the three villains. I will give, myself, §1,000
townrds this patriotic purpose. Every oue wishing to contribute will address 4. Cahaba,
Alabama, December 1, 1864.)

Q. That is #aid to have been published by a man named Gayle, a lawyer?

A, Yes.

Q. OCan you state whether he has been pardoned ?

A. He has been.

Q. When?

A. I cannot tell.  There were papers on file in that case to show that that
was a sort of canard. The man who offered it was not worth a hundred dollars.
It was considered a mere squib. He was recommended to pardon by a great
many persons, among others by our own military officers stationed in the neigh-
borhood. You will observe that Mr. Johnson himself is one of the persons for
whose assassination the reward was offered. He seemed to look upon it as

nothing but a squib.

By Mr. WiLLiAmS:

Q. What was the nature of that pardon? Was it for the offence of treason,
or for the particular offence arising out of the publication of that notice ?
A. 1 do not know. He was pardoned generally. 1 do not know what sort
of an offence the publication of that paper would be.
(The witness was requested to farnish the Committee with copies of the papers

in that case.)

By Mr. LAWRENCE : 2

Q. Can you gtate the number of applications for pardon for offences growing
out of the rebellion that have not been granted?

A. No, sir; there have been a good many not granted.  Wherever the party

- has been charged with anything other than what is purely a military offence—
wherever Le hag been charged with anything contrary to the usagés of war, like
the cage of Dr. Blackburn, for instance, who was charged with sending infected
clothing into the North, 1 do not know that pardons have been F‘nnted.

Q. \g’ould the number of applications refused amount to some hundreds ?

A. I really cannot say. 1 can state, generally, that the President has been
frequently asked to grant privileges of return to such men as Blaclgbum and
others, who have fled from the country, but I know he has always refused, and
said that they must take their chances when they come back ; that has been his
uniform answer to persons who have fled the country.

By Mr. ELDRIDGE :

Q. It is the rule that they must place themselves within the jurisdiction of

the United States before any Hnrdou is granted
A. Yes, sir; and that he will not give them safe conduct to come here.

R T e e e R
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' Aml},x’m: GENERAL'S OFFI
ashington, D. C., Ji A
l[on. JAMES F. WiLsox, g - i
g ; ' Chairman of the Judiciary Committee, House of Representatives :
IR: I am directed by the Attorney General to transmit t t
of all the rnporn on file in this office iyll the case of George Wn :‘;']o,h ::fn(i;‘::nmn:(ﬁﬁfy?o {:?

bama, indicted for cons viracy, and pardoned b P
R e . o ‘l o { K ilm. oned by the President April 27, 1867, and hereby

Very respectfully, your obedient servant,
F. U. STITT, Pardon Clerk.

[Copy. ]
Oath to support the Constitution and Union, sworn to by George W. Gayle, before William

((."52&1;,' f,s(:gimisuioner. United States district court, at Se ma, Alabama, 22d day of

[Copy. ]

To his Excellency ANDREW JONNSON, President of the United States :
Your petitioner, George W, Gayle respectfully sk i i iti
» . 4 tfully showeth that he is a resident citiz
]Dallas coum{, in ‘th.u State of Alabama, and is by profession a lawyer; that he (:-lm::(?:] o:
arg“;‘ part of his lifo in said county, and is now about fifty-nine years of age. Petitioner has
?nmre and three daughters, and ho has no means for their support except the proceeds of his
Your petitioner further showeth unto your excellen i
y that, in the late war, petitioner took
pll.\rt ug‘lfnlt the United States by encouraging enlistments in the cnnfodommlnrmy, and (;o
the extent of his means, by contributions and by aiding' and assisting confederate soldiers
;\:3. ::lleh' families. Your petitioner is old and feoble, and did not go into the army for that
Your petitioner is advised that he is excluded from the benefit i
X J mefits of the proclamation issued
B{‘z:::l axcel!l?ﬂ(:y on the Z!:th day of May, 1865, because ho was in cun'tod of the mili!mry
prc}oh m:t'I;m. ¢re 18 no other cause or reason to except him from the Koueﬁtn of said
our petitioner has in good faith taken the oath required in said i 3
. b t q in said proclamation, a copy of
xneyf':lllnhm 23:!0 annexed, and he intends in good faith to abide by and keep the promises
our petitioner, therefore, most respectfully prays that he may have tl benefi i
roclamation extended to him, and that he may receive full g puosm e o
in duty bound, your petitioner will ever pray, 'E,c. e ame mm,“s't’. .
G. W. GAYLE,
THE STATE OF ALABAMA, Dallas County :

Porsonally came George W, Gayle, who, being dul or '
facts stated in the foregoing putitrim‘} ate true. B oot nd seyu thed W
- T o G. W. GAYLE,

Sworn to aud subseribed before me, this the 17th day of September, 1866.
S ~_J. B. JOYNER, J. P.

[Endorsed on bundle.] -
eS| Avrii 27, 1867,

I recommend a pardon in this caso. s
HENRY STANBERY.

[ —

[Copy.]

{ DaLLAs County, ALABAMA, December 17, 1866.
To his Excellency ANDREW JOHNSON,
as President of the United States of America :

We, the undersigned, officers and soldiers late of th
. We, . . g he federal army, and now temporary
citizens of Dallas county, Alabama, rvspvcn’ull{ show unto your uxvv])luncy that (h-nr;;c Ww.
Gayle, esq., of said county, is indicted in the United States district conrt at Montgomery,
with the two late editors of the Selma Dispatch, for a conspiracy to take the lives of * Lincoln,

Seward, and Johnson,” and as a rebel generally.
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From what we know of Mr. Gayle, and can learn of his character and standing in society,
we cannot believe him guilty of tKe charge of conspiracy.

He is, doubtless, guilty as a rebel in aiding and assisting the confederacy of the South, so-
called, as hundreds of thousands of the southern people are who are not indicted.

In view of the premises, therefore, we respectfully ask your excellency to grant Mr. Gayle
a special rurdun, that he may be released from the annoyance of the prosecution against him.
We ask this that justice may be done.

Very respectfully, your obedient servants,
o i J. MCARTHUR,

Late Brevet Major General U. 8. Volunteers.
GEORGE P. REX,
Late Surgeon 33d lllinois Regiment Volunteers.
GEO. W. COLBY,
Late Captain 72d Reg't Illinois Volunteer Infantry.
C. A. COLBY,
Late Captain 19th Reg't Illinois Volunteer Infantry.
HENRY COCHRAN,
Late Captain Co. E, 33d Missouri Vol. Infantry.
M. J. GIBSON,
Late Lieutenant Co. G, 24 New York Vet. Cavalry.
H. H. F. RANDALL,
Late Assistant Adjutant General.
JNO. F. BURCH,
Late First Liewtenant 2d New York Vet. Cavalry.

[Copy.d
HARTWELL CHAPTER No. 58,
Cahaba, Alabama.

To his Exeellency ANDREW JOHNSON,
President of the United States of America :

We, the high priest, king, and seribe, and companions of Hartwell Chapter No. 58,
(working under the jurisdiction of the grand chapter of said State,) respectfully and frater-
nally show unto your excellency that Companion George W, Gayle, who is a member of
this chapter, 18 indicted in the district court of the United States at Montgomery, Alabama,
for a conspiracy, with the two late editors of the Selma Dispatch, to assassinate *‘ Lincoln,
Seward, and Jofrnnon.“ as well as for aiding and assisting the southern confederacy, so-called,
in the late American war. o

We have known Companion Gayle for many years as a citizen and a Mason, and believe
the charge of conspiracy against him to be false and unfounded, and that the advertisement
published in said newspaper was a mere canard, and on his part intended more to excite
amusement than for any other purpose; and we have reason to believe that there are now on
file in the office of the Attorney General of the United States the affidavits of Companions
Robert J. Travers, Isaiah Quartermus, Johu F. Morgan; -James L. Evans, and A. D.
Brazeale to_establish that fact. Companion Gn‘y;le, like a large majority of the people of the
southern States, 1o doubt aided his section to the extent of Txis ability ; but we can see no
sufficient veason in this fact why he should be made an exception to a general or speeial—
exercise of Executive clemency. P

In consideration of the premises, Hartwell Chapter No. 58, as aforesaid, most respect-
fully and fraternally asks your excellency to grant to Companion Gayle a general and
special pardon, that he may be released from the annoyance and great expense of a trial in ,
said district court. And, as in duty bound, &e.

HARTWELL CHAPTER No. 58,
Cahaba, Alabama, January 28, 1867.

The undersigned, officers of Hartwell Chapter No. 58, do hereby certify that at a conven-
tion of said chapter, held at Masonic Hall, Cahaba, Alabama, on the 26th day of January,
1867, the foregoing petition and memorial was unanimmlsl{ adopted, and a copy thereof,
properly certified under the seal of the chapter, ordered to be forwarded to his excellency

Andrew Jobnson, President of the United States.
Given under our hands and the seal of the chapter this 28th day of January, A.

(e84t p. 1067 J. W. KELLEY, H. P
W. A. BRANTLEY, King.
J. L. EVANS, Scribe.

(Signed)

R. J. TRAVERS, Secretary.

-

e
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MONTGOMERY, ALABAMA, January, 1867.

To his Excellency ANDREW JOHNSON,
as President of the United States of America :

We, the undersigned, Governor of the State of Alabama, and meémbers of the senate and
house of representatives of said State, now in general assembly convened respectfully show
unto your excellency that George W. Gayle, es(., of Dallas county in' said State, is in-
(h('tn'd,'m the United States district court for the middle district of uui:l State, with tim‘two
late editors of the Selma Dispatch; for a conspiracy to take the lives of ** Lincol'n Seward, and
Johnson,” and as a rebel generally. L g
_ Several of us have known Mr. Gayle for many years, and most of us have been for a lon
time acquainted with his reputation and standing in his profession and in society. and cnng-
not believe him guilty of the charge of conspiracy. He is doubtless guilty of l)(;i;lg a rebel
generally, in aiding and assisting the confederacy of the South, so-called, as hundreds and
thousands of the southern people are, who have not been indicted.

In view of the premises, therefore, we respectfully ask your excellency to grant Mr. Gayle
a special pardon, that he may be relieved from the annoyance of the prosecution against him,
We ask this that justice may be done one who has already suffered nearly six months’ im-
prisonment, under military arrest, on account of said charge.

With distinguished consideration, we are your obedient servants,

(Signed) R. M. PATTON, Governor of Alabama.
WALTER H. CRANSHAW, Pres't of the Senate.
THOS. B. COOPER, Speaker of House of Reps.
Senators.

1. A. C. Felder, Montgomery, &e. 13. E. A. Powell, Tuscaloosa.

2. A. L. Woodleff, Cherokee. 14. John F. Foster, Choctaw.

3. W. H. Edwards, Blount, &e. 15. Thos. Montgomery, Talladega.

4. R. H. Powell, Macon, 16. J. M. Jackson, Morgan, &c.

5. M. J. Bulger, Tallapoosa. 17. Wm. H. Wood, Dale, &ec.

6. A. B. Cooper, Dallas, &c. 18. Robt. B. Lindsay, Franklin,

7. W. Garrett, Coosa. 19. Wm. A, Ashley, Covington, &c.

8. E. P. Jones, Fayette, &c. 20. C. P. Gayer, Mobile.

9. John H. Gonroot, Jackson. 21. Th. W. Sykes, Normion.

10. John Y. Kilpatrick, Clarke, &ec. 22, James Jackson, Lauderdale. d

11. Wm. O. Winston, Marshall, &c. 23. C. C. Huckabee, Greene, &c. :

12. John W. Drake, Madison. 24. W. H. Barnes, Chambers.
25. Wm. H. Forney, Calhoun.

Representatives.

Alexander Frazier, Macon county.
John Manasco, Walker.

N. 8. Brookes, Lowndes.

N. L. Whitfield, Tuscaloosa. J. H. Bankhead, Marion:

John R. Tompkins, Mobile. George P. Phuiman, Talladegar
A. M. Gibson, Blount, Jos. D. McCann, Talladega.
.{ames W. Davis, Bibb. Georgé N. Culver, Henry county,
¥, M. Walker, Jackson. Thomas B. Savage, Clarke county.
W. J.-B. Pardgott, Jackson. ~.Walter Echols, Macon.

J. W. Brc_mflon, Cherokee county. J. C."Hand, Shelby county.
James Williams, Jackson, Samuel Leeper, Shelby county.
('vvorge W. Ash, St. Clair. John Lawrence, Cherokee county.
S. Palmer, Blount, Joshua Morse, Choctaw county.
John M. Clark, Lawrence. R. Henry, Pickens.

C. G. Baislee, Limestone county. J. G. Moore, Coffee.

E. W. Lawrence, Fayette. J. L. Williams, Randolph.

Alexander W. McKinstry, Mobile.
A. G. Mahony, Dallas.
Wm. Craig, Dallas.

Geo. F. Smith, Choctaw. G. C. Ellis, Calhoun.

J. D. Chapman, Covington. B. E. Rowland, Lauderdale.
Geo. 8. Cox, Lawmatie. H. A. Woolf, Marengo.
William B. Humphrey, Madison. J. J. Seawell, Perry.

J. W. Ledbetter, Madison county. P. M. Callaway, Perry.

H. McBee, Calhoun. C. T. Cotton, Dale.

P. M. Bush, Marshall. N. B. Mullen, Greene.

John G. Pierce, Greene. ‘W. Baisler, Limestone.

John Grant, Mobile. David H. Thrasher, Tallapoosa.
H. Pipkin, Barbour. F. LeB. Goodmull, Lawrence.
Thomas C. Lanier, Pickens. James M. Warren, Lawrence
John C. Tunneadon, Chambers, Joseph Lindney, Tallapoosa.
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A. M. Wuthy, Pike.

W. C. Menefer, Pike.

J. R. Goldthwaite, Pike.

(i. 8. G. Doster, Autauga.
F. B. Clame, Mobile.

(+. W. Robinson, Baldwin.
B. G, Ornum, Russell.

J. L. Sheffield, Marshall.
John Potter, Cherokee.
George C. C. Youge, Washington.
H. F. Smith, Jackson.
Wm. J. Borden, Calhoun.

Henry Fanlk, Barber.

James 8. Robinson, CChambers.
T. R. N. Tothinger, Ehman.
H. R. MeCary, Tallapoosa.
James Vansantt, Coosa.

J. R. Hawthorn, Wilcox county.
Thorn, of Franklin county.

J. B. Bentha, Montgomery.

H. MeCaffry, Montgomery.

S, F. Gaffard, Butler.

T. ¢, Grimshaw, Butler.

I, 8. Ferguson, Macon county.

[Copy.]
MONTGOMERY, ALABAMA, January, 1367.

To his Excellency ANDREW JONNSON,
President of the United States :

The undersigned, members of the supreme court and the bar nt: A]nlmma._ respectfully pe-
tition your excellency to grant pardon and amnesty to George W. Gayle, of Dallas county,
Alabuina, for offences munniltml by reason of participation in the late rebellion agaiust the
United States.  Ho is indicted, with others, for a conspiracy to overthrow the government of
the United States ; and an anonymous communication, published in the Selma Dispateh, a
newspaper, during the war, offering a reward to any one \‘vlm yvouhl. take the lives of
** Lincoln, Scwunt and Johnson,” is the special matter charged against him.

Most of us have known Mr. Gayle for many years, and are well acquainted with his char-
weter.  Heis o man of remarkable kindness of heart, full of generous un&mls.t-s, and gov
erned in all things much more by impulse than by settled convietion, anc \\'.llll a want of
yrudence which verges on insanity. We are satisfied that the publication in the Selma
i)inlmtch was the result of a sudden idea that entered his mind, to put to the test the state-
ments of his more wealthy neighbors, to the effect that they would devote their last dollar to any
means which would secure the independence of the confederacy. From our knowledge of
his character we foel satisfied that he had no other intention. ¥or many years he has been
insolvent, with no means except a precarious professional income, which barely sufficed for
the support of his family ; mu‘ we are convinced that he could not possibly have raised one
lunulrwi dollars (§100) of the million which was to be raised for the p‘ur}mso indicated. .

He is quite old, and has a large family dependent upon him; and of a | the people of Ah'r
bama who participated in the late war, there is not, in our opinion, one wl}u is now more
hormless and inoffensive towards yourself and the government of the United States. He has
sufferéd much from imprisonment, is quite feeble, and, in our opinion, is a_ proper object for

uxXec e ¢ BNCY.

e J. R. C. CLINTON, ALEXANDER WHITE,
H. C. BULLOCK, . _W. P, CHITTEN,
J. K. BARTON, = JACK THORINGTON,
M. D. GRAHAM, W. P. CHITTEN, JR.,
T. M. ARRINGTON, DAVID CLOPTON,
A. J. WALKER, SAMUEL F. PRICE,
M. M. BRYAN, A. C. FELDER,
THOMAS J. JUDGE, ALEX. B. CLITHERALL,
JOHN D.-PHELAN, J. 0. CHENWORTH,
GEO. GOLDTHWAITE, D. 1. WORKMAN,
A. MARTIN, V. H. VAUGHAN.

[Copy-.]
WETUMPKA, ALABAMA, February 19, 1367.

Gayle, of Dallas county, in this State, stunds'ind.i('tod,_
“large sum of money to procure the assassination of
President Lincoln ; and, although I reside in Alabama, I have never seen the qrnu.le as p:]ﬂ.);
lished in the newspapers, I heard the article spoken of shortly after the publication, and it
did then, as it has ever since, received my most unqualified condemnation. ) :

I have known Colonel Gayle since he was quite young, and have ever found him a ]mns
estimable citizen, and an amiable, kind, benevolent man. l.was therefore nstnmshlv.d t.mt 1?
proposition of such a nature should have emanated from him, and conjectured that som

Dear Sik: Colonel George W.
1 understand, for proposing to raise a lar,

)
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unusual excitement must have prompted it. T have since learned that he was under the
influence of intoxicating liquors when the reward was offered, and deeply regretted its pub-
lication when fully restored to himself. Few men have more of the milk of human Kind-
ness in their nature than Colonel Gayle; and T feel assured, had Mr. Lincoln been in his
power, Colonel Gayle would never even have attempted to carry into execntion the propo-
Hm'".' contained in the article. If your excellency could, (-uns'istvnr]y with your sense of
public duty, extend to Colonel Gayle the clemency desired, I should feel gratified
Very respectfully, your obedient servant, - '
(Signed)  BEN. FITZPATRICK.
To his Excellency ANDREW JONNSON, .
President of the United States.

[Copy. ]
NASHVILLE, TENNESSEE, March 4, 1867,

My DEAR FRIEND: Mrs. G, W, Gayle, wife of Colonel Gayle, of Cahaba, Alabama, visits
you to secure a pardon for her hushand.  Mrs, Gayle is the aunt of my brother-in-law, Major
('_lur(-.. Colonel Gayle, I am informed, is an inveterate joker, like the late Major Wm, A' Polk
of this Smt«-.. He is said to be a man of great amiability of charcter, and of a genial su(-iui
nature; and, in making the publication for which he was arrested, he was quizzing some very
wealthy men on account of their extravagant professions of devotion to the South, and that he
had no erimmal intentions whatever, and never supposed the publication would amount to
anything. He is said to be incapable of bearing malice towards any one.  Mrs. Gayle bears
deep traces of sorrow and suffering on her face, and clemency on your part would bring joy
and gladm"sa to the hearts of the entire family and friends. = I hope you will regard this as
an appropriate oceasion for the exercise of those God-like qualities of mercy and justice which
have so pre-eminently distinguished your administration,  She will present to you the strong-
est recommendations on behalf of her hushand. )

May the All-secing Eye that directed the great and good Washington direct and bless all
your efforts for the good of our common country and people is the earnest prayer of your
sincere friend, .

R. W. BROWN.
To his Excellency ANDREW JOHNSON, '
. President of the United States.

[Copy.]
President Jonnson :

The accompanying letter T received in _envelope to me yesterday, from my friend Rohert
]lrm\"n, of N{:s]l\:lllo. I hope it may be favorably received by your excellency in my hus-
band’s behalf. T he Attorney General is to give me a decided answer at two o’clock to-morrow.
I think he will, with your approbation, let me return home rejoicing.

May God ever watch over and defend you while sailing on life’s troubled sea is the ear-
nest prayer of yours, respectfully,

: J. M. GAYLE.
[Original on card; no date. ] N

g i ~

— . el o

[Copy.]
Canana, ALaBama, March 11, 1867.
To the ATTORNEY GENERAL of the United States :

DEAR SIR: Ex-Governor Parsons, of Alabama, three or four months ago, filed in your
f\ﬁicu the at)iduvi(s of several gentlemen of veracity, and some of distinetion, to show my
innocence of the charge of conspiracy to take the life of Messrs. Lincoln, Seward and Johnson
with a yiew to the dismissal of the prosecution against me for that alleged offence, now pond:
ing against me 1 the United States distriet court, at Montgomery. No action has yet been
had in your branch of the executive department, for reasons which may he good under the
terrible state of affaits now prevailing. ~

A few days ago I sent on a number of petitions to the President for a pardon, to get rid
of the ruinous prosecution—one from the Govenor of Alabama and the lug:islatnr'o just ad-
journed ; one from the federal military officers of this vicinity, headed by Brevet M’ui.ur Gen-
eral McArthur; one from the judgesof the supreme court of the State, and the members of
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that bar, living in and about Montgomery ; and one from the Masonic Chapter of this place,
to which I belong—all traly protesting against my guilt, and praying pardon to relieve me
from the annoyance and expenses of u trial.

Not being aware of the act of Congress of August 2, 1861, (United States Statutes at Large,
pages 285 and 256, ) until a moment ago, I did not know your powers over the~district attor-
neys.  Knowing them now, I most respectfully pray that you may examine all the papers in
your office and now before the President, and instruct the district attorney at Montgomery
to dismiss the prosecution against me, or continue it indefinitely, as may be most wise, just,
and equitable,

My wifo, who has carried on my petition to the President, has, likely, ere this, heen hon-
ored with your aequaintance ; if not, and it is agreeable to you, you will find herat W, .
Claggett's, I street, 530, I think ; or Governor Parsons will be kind enough to introduce her
to you.

Most respectfully, G. W. GAYLE
. « U Al

Hon. Mr, STANBERY, 3 ,
Attorney General United States, Washington City.

ATTORNEY GENERAL'S OFFICE,
Washington, June 3, 1867,

St : Tam directed by the Attorney General to transmit to you the accompanying list of
applications for pardon from persons in the late rebel service, now on file in this office.

t is, perhaps, proper to remark that petitions from petty civil officers, and those under
what is known as the twenty thousand dollar clanse, are acted upon immediately in this
office, and the warrants of pardon laid before the President for his disposal, which will
account for the absence of any list of those classes of persons.

Very respectfully, your obedient servant,
i . U. STITT, Pardon Clerk.

Hon. James F. WiLsoN, R .
Chairman of Judiciary Committee, House of Representatives.

Rebel General Officers.

Adams, Daniel W., Louisiana, brigadier general.
Adams, Wirt, Mississippi, brigndier general,
Bragg, Braxton, Louisiana, resigned from United States army in 1556, rebel general.
Bee, h. P., Texas, brigadier general,
Brandon, W. L., Mississippi, brigadier general,
Brantley, W, I\, Mississippi, brigadier general.

Bell, Tyree H., Tennessee, brigadier general.

Corse, M, D., Virginia, brigadier general.
Chestnut, James, jr., South Carolina, brigadier general. o
Cobb, Howell, Georgia, major general,

Carroll, Wm. IL, Tennessee, brigadier general.

Churchill, T. J., Arkansas, major general.

Caball, W. L., Virginia, brigadier general.

Canter, James, Alubama, brigadier general,

Cook, Philip, Georgia, brigadier general, )
Chambliss, N. R., Alabama, graduate of West Point, and major in rebel army
Colston, R, E. rinia, brigadier general.

Chalmers, J. K., Mississippi, brigadier general.

Cheatham, B. I°., Tennessee, major general,

Duke, Basil W., Kentucky, brigadier general.

Du Bose, D, M., Georgia, brigadier general.

Ewell, R. 8., Virginia, major general,

Evans, C. A., Georgia, hrigadier general.

Forrest, N. B., Mississippi, lieutenant general,

I'rench, Samuel G., Mississippi, major general.

Frazer, J, W., Tennessee, brigadier general.

Featherston, W, 8., Mississippi, brigadier general.

Govan, D, C., Arkansas, brigadier general,

Gordon, John B., Georgia, major general,

Gholson, Sumuel J , Mississippi, brigadier general,

Greer, E., Texas, brigadier general.

Hindman, T, C., Arkansas, major general,

Hill, B.J., Tennessee, brigadier general,

Humes, Wi, Y, €., Tennessee, brigadier general,

Hodge, George B., Mississippi, brigadier general, and left Kentucky to enter rebel army.
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Hoke, R. ., North Carolina, major general.

Hunton, Eppa, Virginia, brigadier general,

Hood, J. B., Texas, licutenant general,

Hf'lh, Henry, Virginia, major general.

Higgins, Edward, Louisiana, brigadier general,

Jackson, A, ., Tennessee, brigadier general.

Jnlmsnn,v 1‘\. R., Toxas, brigadier general,

:;:l':ll:l:nln\:"tll|1lllzllnlm;il:‘;,il:}lllxll::ltllllfxl, l't& ‘l-T.lS. A.; strongly recommended by General Grant.
) , major general.

Jones, J. R., Virginin, brigadier general. .

Jackson, Wi L., Virginia, brigadier general.

Jackson, John K., Georgia, brigadier general,

Kennedy, John D., South Carolina, brigadier general.

Kershaw, J. B., South Carolina, major general.

Kirkland, W. W., Georgia, brigadier general,

King, W. H., Georgia, brigadier general.

Lee, W.IL I, Virginia, general,

Lane, James H., North Carolina, brigadier general.

Lee, Slc-vlwn D., Mississi i, licutenant general,

Lane, Walter P., Texas, Ll'i;::ulinr general.

Liddell, St. John R., Louisiana, brigadier general.

Lilley, R. D., Virginia, brigadier general,

Logan, T, M., Virginia, brigadier genoeral.

Lowrey, M. P., Mississippi, brigadier general,

Lewis, W. G., North Carolina, brigadier general.

Mahone, William, Virginia, major general,

Meems, G. 8., Virginia, brigadier general,

McGowan, Samuel, South Carolina, brigadier general.

Maury, Dabney 1., Virginia, major general,

MeCulloch, Henry E., Texas, brigadier general,

Mackall, W, W., Maryland, brigadier general.

Manigault, A. M., South Carolina, brigadier general.

Maxey, 8. B., Texas, major general.

McComb, William, Tennessece, brigadier general,

Pemberton, J. €., Virginia, lieutenant general,

Price, Sterling, Missouri, major general,

Preston, William, Kentucky. major general,

Perry, W. ., Alabama, brigadier general,

Ruggles, Daniel, Louisiana, brigadier general,

Robertson, J. B., Texas, briadier general,

Randolph, G. W., Virginia, Tn‘i;:m]ior general and rebel secretary of war

Rains, J. 8., Texas, brigadier general. ; '

Simms, J. P., Georgia, brigadier general,

Shelby, C. M., Alabama, brigadier general.

Sharp, J. H., M ississippi, brigadier general,

Starke, Peter B, Mississippi, brigadier general.

._\:cult, Tlu'm.ms M., Louisiana, brigadier general.

Steele, William, Texas, brigadier general,

Smith, Gustavus W., Georgia, major general.

Storall, M. A., Georgia, brigadier general.

Smith, T. B., Tennessee, hricadier general,

:\"nn“vl., G, M.: Georgia, brigadier general,

'l‘ulmturru,‘\\ . B., Virginia, major general,

'I‘IIUIIHIS, Edward L., Georgia, ]n'igudiur general,

I'homas, B. M., Georgia, brigadjer general,

:l:ll('kl‘l', William I, Mississippi, brigadier general,

'l‘lunnpsun. M. Jeff., Arkansas, brigadier general.

Tochman, G., Virginia, brigadier general,

Vaughu, J. C., Tennessee, brigadier general,

Vaughan, Alfred J., ; Missi ssippi, brigadior general.

Wharton, G. C., Virginia, hrigadier general,

Walthall, E. €., Mississippi, major general.

Walker, R. T., Virginia, brigadier general.

Waul, TN., Texas, brigadier general,

Whitfield, John W., Texas, brigadier general.

Wright, A, R., Georgia, major general.

Walker, W. 8., South Carolina, brigadier general,

Weisigor, D. A., Virginia, brigadier general,

Wallace, W. H., South Carolina, brigadier reneral.

Young, W. H., Texas, brigadier general. i3
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Q. What name did he go by there?
A. [ do not remember the name.

Q. Was it Kelly?

A. Noj; I do not think that was the name.

Q. How long afterwards was it before you obtained the pardon?

A. The petition was brought to us Saturday afternoon, second visit, and the

pardon was granted the next Wednesday afternoon, uncompleted.

Q. Did your wife go voluntarily to Baker's headquarters at the time he told
you he knew you?

A. No, indeed; he said we had got to put on our duds and go with him, and
tJmIt he would give us all the notoriety we wanted. e said he arrested us

oth,

Q. Who was with him then?

A. A man by the name of Speer.

Q. Did Speer have anything to say about it?

A. No. He was very quiet. He did not open his mouth. For a man of
that kind he behaved very decently.

Q. How long did Baker keep you and your wife separate at his headquarters ?

A. He arrested us between five and six o’clock, just as we were going to tea.
I was nearly sick abed. He kept us until about ten or fifteen minutes to twelve
that night,.

Q. Did Speer remain in the reception room with you while your wife was
with Baker up in his private office?

A. He was in and out. There was a guard placed over me. I was quite
sick and became very nervous. I asked if I could not go to a restaurant, I
was told that I could not go. T then said I was very sick, and asked to be
taken to a restaurant, and Speer took me to one. 3

Q. Did not Speer invite you to go over to the restaurant ?

A. No, sir; I went as a prisoner.

Q. He did not treat you?

A. No, sir; he went up and drank, and one or two others went up and drank
at my expense.

Q. Did he not ask you to drink ?

A. No, sir; I merely asked as a sick man to be taken out, and I went as a
prisoner. I am not in the habit of drinking.

Q After you took a dritik, where then did you go?

A. We returned immediately to Baker’s headquarters.

Q. Where was yonr wife in the mean time?

A. Up stairs, a prisoner.

Q. Who was up stairs with her?

A. Baker and a man who remained on guard over her when he was absent.
Baker went out to the White House, I suppose, and staid an hour and a half
each time. v

Q. Who was the man left in charge of your wife while he was away ?

A. I do not know, and my wife did not know. She knew he was a detective.

Q. While you were there did Baker get back this money Howell had given
your wife?

A. Yes, sir; he took it from her by force.

Q. Did you see it taken away ?

A. No, sir; but it appeared in evidence on the trial, and Baker did not
deny it.

Q. While you were there was this pardon produced ?

A. Yes, sir; it was obtained through a fraud practiced upon me by Speer.
He came down from up stairs and stated that my wife requested me to go to
the hotel and get the pardon. It was obtained through falsehood on his part.

Q. Why do you say it is falsehood ?
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A. Beeause she took an oath on the stand that she made no such request, and
they did not refute it. We went then back to the Avenue House, unlocked my
door and took the pardon out of a bureau drawer.

Q. Did not Speer tell you where the pardon was? v

A. No, sir, he did not; and he did not know. I placed it in the bureau
drawer myself. I do not think my wife knew where it was.

Q. Was this man Speer sworn on your trial? L

A. I suppose so; I saw his evidence reported in the paper. I waslying sick
and out of my mind at the time the trial took place.

Q. What else did you get besides the pardon?

A. The petition, I think. .

Q. Did you get a letter addressed to the Secretary of State?

A. Yes, sir; that refreshes my mind. This man Howell, in my presence and
at my request, sat down and wrote an ac!mow.lu(lglm,-m that he ll:u_l 1'(:(‘(‘l\'l'fl
the pardon, although he had not then reculve.d it, and was not to receive it until
he had taken an oath of allegiance, and this letter I also took up that night
with the pardon.

Was the letter written by Iowell? 5
Yes, sir; and very well written, in a beautiful hand.

Q. Did they take that from you!

A. Yes, sir.

Q. Did you voluntarily give these things up'?

A. No, indeed; 1 was a prisoner, and came for them under the false assump-
tion that my wife had sent for them.

Q. Where is General Slough now? :

A. He is chief justice of the suﬂ;rrne?court of New Mexico.

. Did you bring suit against Baker? :

(X. les,)sir; mldbgnt a ‘érdict against him from the jury, but the court did
not seem to think it very important. Tom Ford offered to compromize the
matter on Baker’s part, and he has since told me 1 was a great fool for not doing
it, that I could have made $20,000. The verdict of the jury was guilty of
false arrest and guilty of false imprisonment. ‘The suit brought by myself has
not yet been tried. The verdict to which I refer was in the criminal trial.

By Mr. WiLLiams:

Q. Were you summoned here by the Committee, or did you come at your own
instance ?

A. I came at my own request. g 3 k.

Q. For the purpose of making explanations relative to the charges against
your wife?

A. Yes, sir.

Q.. Did you hold any office in the regiment raised by you? i }

A. Yes, sir; lieutenant and quartermaster, at my request. Baker’s statement
of his tearing the straps from my shoulders must have been purely from his
imagination, for I never wore shoulder straps. '

Q. What other statement is there in his book l]l:lf. is mm'm-? ;

A. The whole conversation that he purports to give as taking place in my
room is transposed ; and a refutation of such a print would add to its importance.

>

WasninegTon, D. C., May 30, 1867.

Tromas T. Eckert, late assistant Secretary of War, sworn and examined
By Mr. BouTWELL :

Q. Were you in the service of the government during the years 1864 and

1865; and if 8o, in what capacity ?
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A. In 1864 T was a major, and in charge of the military telegraph office. T
was subsequently brevetted brigadier general, but continued substantially with
the rank of major, as acting assistant Secretary of War up to the time I left
the department.

Q. What duties did you perform in the capacity of acting assistant Secretary
of War?

A. The general buginess assigned to that officer.
portant papers coming into the department.

. Did you have any knowledge of the diary said to have been taken from
the body of J. Wilkes Booth after his death ?

A. 1 did.

Q. When did you first see it, and in whose hands was it ?

A. I saw it the day the body of Booth was brought to Washington. Irom
my own recollection—I do not remember the date—my impression is that it was
the 26th of April, 1865. It was brought to the Secretary of War by ecither
Conger or Baker. They reached the Secretary’s house before I did, and I do
not know in whose hands the diary was up to that time. The diary was then
turned over to me. I sealed it up and put it away in my safe, and there it, re-
mained until turned over to Judge Holt. Once I made an examination of the
register at the National Hotel, to see if I could get some trace of Booth’s move-
ments in this city. I found three or four entries of his name. I went to the court
room at the arsenal and gave Judge Holt the dates. Judge Bingham asked
me if I had examined the diary to see if there was any entry there that would
correspond.  I'told him I had not. I came back, opened the package, but found
nothing at all that would compare with these dates. Once it was opened and
shown to Judge Bingham and Judge Holt, before it passed into the hands of
Judge Holt from me.  With these two exceptions it was never from under seal
or out of the safe after it came into my hands until it was turned over to Judge
Holt.

(. How long did you retain it in your possession ?

A. Ido not remember how long. 1 had so many of these things in my charge,
with pretty hard work at that time, that I did not charge my memory with
dates. I turned it over on.an order from Judge Iolt.. 1 looked for that order
or receipt yesterday, but did not find it. 1 may have it in New York among
my private papers.

I had charge of many im-

not ?
A. T made a careful examination of it, I think. if
Q. Did you read what was written in it ?
A. T did.
Q. Did you then observe whether any leaves had been cut from the diary or

A. T did.
Q. Did you notice how many had been cut out ?
A. 1 did not.
(). When did you last see the diary ?
A. 'This morning. :
Q. Did you make an examination of it this morning ?
A. Yes, sir; not of the contents, however; simply of the diary itself, with
reference to the cutting of the leaves. I did not read anything in it.
Q). State whether the diary is in the same condition it was when you received
it, and how otherwise, if not.
A. I believe it is in the same condition it was when T received it.
gee any change.
Q. Ih; you know anything of a diamond pin taken from Booth's body ?
A. 1 do.

I did not

Q. When you received the diary did you make a careful examination of it or

Aaw
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Q. What of it do you know ?

A. T saw it yesterday.

Q. In whose possession ?

A.‘ General Townsend’s; T hold his receipt for it. Tt is in exaetly the same
condition it was when I received it and when I turned it over to General Town-
send.  That pin was not given to me at the time I reccived the diary.

Q. From whom did you receive it ?

A, 1 received it from General Baker,

i]”“' Q. Did you have knowledge of the telegraph lines at or about the time of the

assassination of President Lincoln ¢

A. T did.

Q. Was there any interruption of the lines that night ?

A. Yes, gir.

Q. What was it?

A. It was my impression at the time they were cut, but we got civenit again
very early the next morning.  T'he manager of the Commercial ofice reported
the cause to have been crossing of wires in main battevies.  Throwing a ground
wire over the main wires would have eaused the same trouble, and taking it off
would have put it in ordinary working condition.

Q. Was there an investigation into what was the real cause of the diflieulty !

A. No, sir. It did not at the time secem to be sufliciently important, as the
interruption only eontinued about two hours. I was so full of business of al-
most every character that I could not give it my personal attention.  T'he in-
terruption was only of a portion of the lines between Washington and  Balti-
more.  We worked our City Point line all the time.

Q. Do you know whether the Commercial lines were interrupted at that time !

A. Yes, gir. It was only the Commercial Tines that were interrupted ; it was
in the Commereial office and not in the War Department office. 1 could not
azcertain with certainty what the facts were without making a personal investi-
gation, and I had not the time to do that.

Q. Were you acquainted with the persons who were. tried and exceuted for
participation in the assassination 7 %
A. 1 knew them, but not until after their arrest.

Q. Did you receive statements from any of them ?

A. T did from Payne; yes, sir.

Q. Did you from any of the others?

A. No, sir, :

(). Was his statement, redueed to writing ? )

A. No, sir; it was not. I have a memorandum gome place. T supposed it
was in the War Department, bat it may be in New York. Tt was simply for
the purpose of writing out, when I should have the leisure to do so, for My, Sew-
ard, what Payne said about him, what his intentions and motives were, &ec.
Mr. Seward azked me to remember what 1 ocould of it, and some day when |
cot time write it out.  That is why T made a memorandum. It is not full. Tt
is only of points, and was made for the purpose of recalling them to memory
when I eame to write it out, but I have never been able to do it.

Q. Did he make any statement as to his knowledge of Booth’s designs, or as
to the desigus of any person conneeted or coneerned with Booth !

A. e told me he knew but little about the details; that he was not very in-
quigitive, and Booth did not seem disposed to make him aconfidant.  His stite-
ments were particularly with reference to himself and his own movements, |
tried very hard to get something else from him, hur did not suceeed. e told
me he was induced to do what he did by Bootli; that he met Booth the fivst
time in Richmond—I forget the year. It was during the war. Tt is my im-
pression it was in 1863, but 1 am not positive. e saw him there for ln-ﬂl:nl»s J

1—43

-
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a week almost every day; then did not see him again until after the batile of
Gettysburg, and then he saw him in Baltimore.

Q. Did he speak of the associates of Booth in Richmond ?

A. He did not. T could not get him to make any statement upon that sub-
jeet. He was very particular when I put a question not to allow any informa-
tion affecting others to be drawn out of him.

Q. In what capacity did Payne claim to act?

A. He claimed to be acting as a soldier under Booth.

Q. Did he state that Booth was his superior officer ?

A. He did recognize him as his superior officer.

By Mr. WiLLiams :

Q. Did he hold any grade or commission himself in the confederate army ?

A. He did not claim to hold any.

. Did he state what commission was held by Booth ?

A. He called him captain. I asked him if Booth held a commission. He re-
plied he did not know.

Q. Did he state any reason for attempting to assassinate Mr. Seward ?

A. No, gir; he said he knew nothing at all about that ; that he was sworn to
perform the duty allotted to him, and that was his portion of the work.

(). Did he state whether or not he knew anything of the designs or attempts
upon other persons ?

A. I asked him about that. e told me he could not give particulars, but
that it was his impression that arrangements had been made with others for the
same disposition as he was to make of Mr. Seward. He was very careful about
speaking of any one else.  He did once speak of Herold, and his remark was
that he was a “little blab.”  Said he: “ I never was satisfied with him myself,
and so expressed myself to Booth.” I tried very hard to get from him how he
was drawn into the matter, who he received his money from, and how much he
was to get for the job; but although I put a great many questions to him from
time to time, there is nothing at all that [ obtained from him giving any clue to
anybody else. I did not consider it of sufficient importance at the time to make
a written statement, and made none. The conversation was at his own instance.
I keépt him oft' for four or five days after he expressed a desire for an interview
with me. - Finally, he became so much distressed that I listened to him_; but it
was simply a statement of his own action the night of the assassination, of his
feelings while in the room and after he left the room, and where he went, up to

the time of his arrest.

By the CHAIRMAN :

Q. Did he make any statement as to what other persons were implicated in
the plot for assassination ! i

A. The reply he made to me in answer to that question, (which I put a great
many times,) besides implicating John Surratt, was : “All 1 can say about that
is, that you have not got the one-halt of them.”

(). Did he make any statement with regard to what other persons were to be
assassinated ?

A. No, sir, nothing, except as to the President and Mr. Seward. He knew
in reference to the intentien to assassinate the President, because Booth tried to
get him to shoot the President the might of the celebration after the fall of Rich-
mond. The President made a speech that night from one of the windows of
the White House, and he and Booth were in the grounds in front. Booth tried
to persuade him to shoot the President while in the window, but he told Booth
he would take no such risk; that he left then and walked around the square,

and that Booth remarked : ¢ That is the last speech he will ever make.”
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By Mr. Bourwern:
Q. Did he make ‘me i i i
Vic‘:‘? d he make any statement as to his having received money for his ser-
A. He told me he received his i '
; > h 8 expenses and his clothing asked hi
im(n)l \ir}mm lhu received it.  He said, from Booth. ' o mﬂ){.- o
. How long did he represe imself ave been i Vi 3
B el g epresent himself to have been in the service of Booth
A. He did not give me s ata in respec

bai e g,' ¢ me .Eny (_].lm in respeet to .t,lmt,. He was wounded at the
]. : rettysburg, and remained in hospital for some time, he thought per-

ps for two weeks.  While there he tried to make himself g('nt'l'.‘l“Vhll.*vrlll ;
lllnlt l_m in:umge(l to get out, and finally escaped to Baltimore, I asked him it

llf'llvnt(wt[t.ynlnu'g with a view to go to Baltimore to meet Booth. e said he

did not. :stioned hi ) y i epli
e '[ : tqll)u‘lit.n'nu ;l‘ him very -strnng,l).r on !,]lllh, and !m laughingly replicd

nust believe him; that his mecting with Booth in Baltimore was acei-
dental, =
Q. Was it at th_nl. interview that he went into the service of Booth ?
A. Not at that interview. e met him again the next day, when the time
and place was appointed to take the oath and enter service.
Q. It must have been in 1863, then ?

A Tasked him what the oath was, but he would not tell me. Ile said he
did not remember all of it—said it was very strong.
~ Q. Did you have a knowledge of the cipher despateh used at Riehmond dur-
ing the war ?

A. Yes, sir.
Q. W as there a eipher despatch found upon the body of Booth ?

’A. I think not. A cipher key was found among his papers, but whether it
was nl:l:um'd at the time of Lis death, or from his bageage which was shipped
from Canada, I do not remember. :

Q. ])(‘)_yuu know whether that was the same as that used at Richmond ?
A. Tt’is my recollection that it was substantially the same.
Q. Was there a key found at Richmond ?

A. Yes, sir.

Q. Was it brought here.

A. Y('S, .*Iil'. i

Q. Where was that found ?

ATt was found, I believe, in the desk of the Secretary of State. T think
Mr. Dana found it. It was delivered to me by him.

: (1% Do you know whether the key so found corresponded with the key Booth
1ad ' ’

' A. I'think it did. Tt was a key we had worked out pretty well previously,
80 a8 to cnable us to translate telegrams with accuracy before we got hold of
this key. ;

Q. Have you yourself ever invented or prepared a key to a cipher despateh?

A. T have assisted init. It was our custom to work at that more or less all
the time, and to make frequent changes so as to guard oursclves against any ex-
posure that might be made ' .

Q. That was at the War Department ?

‘A. It was for the War Department and {oi the service generally.

(1\..][;1\'1' you éver-aadjsted in making any such cipher that was not to be
used in“The War Department ?
) A. Not during my conneetion with the War Department.  Sinee T have been
I my present position as superintendent of the commercial lines, I have caused
ciphers to be made for my own use, but for no other purpose whatever ; they
are not the game as used l)y the government.
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By Mr. WooDBRIDGE :

Q. Did the Executive department have a cipher independent of the War
Department ?

A. Not that I am aware of. Nothing passed through my hands except in the
military cipher, in use at the War Department. Business of the Executive de-
partment, while I was at the War Department, so far as my knowledge goes,
was entrusted to my care, and it was put in our own cipher. We had a great
many ciphers on the same general principle, capable ef being so varied thav the
different armies had different ciphers.

* By Mr. ELDRIDGE : .
Q. Do you rememher what papers there were in the memorandum book taken

from the body of Booth?

A. T do not. It contained photographs and papers, but what they were I
could not now deseribe.

Q. Did you examine the papers this morning ?

A. I did not examine the papers. I examined the book with reference to
the leaves being cut out more particularly than anything else. I remember yes-
terday seeing a paper taken from Dr. Stewart when he was arrested, and I
wanted to see whether it was written on a leaf taken from that book. I exam-
ined it, and I believe it was. I have the paper here, and I believe it is the
original which accompanied the $2 50 sent by Booth to Dr. Stewart.

Q. Did you examine the papers at the time as carefully as you did the
book ?

A. Idid; but it was with a view to find out what his movements were, not
thoroughly in regard to the contents. If it did not point to some circumstance
connected with Booth’s movements, I did not pay much attention to it. I looked
caretally with a view of getting something of that kind.

Q. Were you able to recognize the papers now in the book as those you saw
in it at the time the diary was first delivered to you ?

A. I did not examine the papers this morning. I simply looked at the book
with a view to ascertain in reference to the leaves being cut out.

Q. In any manner can you say, generally, whether they were the same?

A. They seemed to be the same, and to the best of my belief they are.

Q. Were they given to you at the same time the book was ?

A. Yes, sir; they were in the book, all of them.

Q. You recollect about this letter written to Dr. Stewart ?

A. Yes, gir; I remember to have read in Dr. Stewart’s statement that he
had received from Booth this paper.

Q. Was that in the book at the time you first received it ?

A. Not the original paper to which I refer, and which I have in this package

- of papers, which I found in the War Department in the same condition as I

left it.

Q. Did you compare it with the one in the book ?

A. No, sir; but they are substantially the same as I saw published, except
the sum of money stated as sent was $3, while in this it was $2 50; and my
theory is, that the one in the book was written first, but as Booth did not have
a great deal of money about him he concluded to reduce the amount sent.

Q. Did you compare this Dr. Stewart letter in the book to see whether that
was torn from the book also?

A. My impression is that it was.

Q. And you compared this also to see whether it was torn from the book ?

A. Yes, sir.

Q. Did they agree as to date?

A. Yes, sir.

Q. Wherein did they differ?

e
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A. In the amount of money stated. You will see that a part of the writing
on the paper found in the book is torn off. This, you will see, is complete.
Dr. Stewart’s statement is that this paper came to his house sealed up. It was
pinned, and bears the marks of the pin used in fastening it. It had no en-
velope. The address is on the paper itself, and the money was rolled up in it.
(“A,” previous page in the book.)

Q. When was this paper presented to you ?

A. I do not know the date. It was delivered to us at the War Department
by General Baker, or Lieutenant Baker. I do not recollect distinetly about it.

Q. Do you recollect Lieutenant Baker ?

A. Yes, sir.

Q. Did he deliver it to you?

A. I do not think he did. It is my recollection that General Baker delivered
it to me. It was his custom to deliver such papers in person.

Q. How long after the memorandum book was delivered to you ?

A. T do not remember. I was at the time of the arrest and examination of
Dr. Stewart. He speaks of it in his examination, and of having turned it over
to Baker. I received it from Baker.

Q. Please read the paper.

A. It reads as follows:

DEAR SIR: Forgive me, buf I have some little pride. 1 hate to blame you tor your want
of hospitality : you know your own affairs. I was sick and tired, with a broken leg, in need
of medical advice. I would not have turned a dog from my door in such a condition.
However, you were kind enough to give me something to eat, for which I not only thank
you. but on account of the reluctant manner in which it was bestowed, I feel bound to pay
forit. It is not the substance, but the manner in which a kindness is extended, that makes
one happy in_the acceptance thereof. The sauce in meat is ceremony; meeting were bare
without it. Be kind enough to accept the enclosed two dollars and a half (though hard to
spare) for what we have received.

Yours, respectfully, STRANGER.

APRIL 24, 1365,

To Dr. STEWART.

Q. Do you know whether the letter addressed to Dr. Stewart, and which is
now in the book, was in the book at the time it was delivered to you ?

A. T think it was.

Q. Do you recollect of reading it ?

A. I recollect of reading it; but whether my recollection is of reading that
or this, or both, I am not certain. It is my impression that I read it at the time
I received the book.

Q. Do you recollect of sending this Lieutenant Baker back on the track of
thckpa’.lrty that pursued Booth, some days after, to see what discoveries he could
make

A. T do not remember, but think I did not give any such order.

Q. What articles were delivered to you as taken from the body of Booth?

A. I cannot, from memory, enumerate all. T have a receipt covering every-
thing, taken from General Townsend. General Baker holds my receipt for all
he turned over to me.

Q. Name them as far as you can.

A. There was a breastpin, an opera-glass, and T do not remember whether
anything else. There were more articles brought into the War Department,
but they were turned over to Colonel Burnet.

Q. Was there any money or drafts turned over to General Townsend ?

A. T do not remember that there was.

Q. A pipe?

A. The pipe was turned over to Colonel Burnet, according to a memorandum
which I have here.
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Q. Are you able to state any other articles that were found on the body of
Booth 7

A. No, sir. T had articles found upon Booth, upon Payne, and upon many
others ; and did not pay particular attention to them, other than to see that they
were placed in geparate boxes, labeled, and the boxes locked.

Q. You stated that you had charge during the war of the military telegraph
office; did all the war ‘and Executive telegrams go through you from the depart-
ment !

A. T could not state that. Executive telegrams may have been sent through
the Commercial office. It is presumed, however, that they would go through
the War Department.

Q. When they went through the War Department, was any record of the
origimals kept in the department ?

A. The intention was to preserve the originals, always.

Q. Are they still preserved !

A. It is my impression that they are. They were, up to the time of my leav-
ing. There may have been instances where the originals were taken, but were
returned to the files again.

(. When did you leave the War Department ?

A. In August, 1866.

Q. Did you have a personal supervision of sending the telegrams? Were
you an operator at the time ?

A. A personal supervision was given to all business that passed through the
office. 1 did not act in the capacity of an-operator.

Q. Did you examine the telegrams before they were sent ?

A. Sometimes; not always.

Q. Mr. Baker states in his testimony that there were telegrams sent to Nash-
ville, in cipher, from the office at the War Department, that Parson Brownlow
was at the time very ill, and Mr. Johnson hoped he would be taken away as
goon as possible; that it was the only salvation for the State of Tennessee, and
a great many other things Baker could not remember, as he could not get pos-
session of the telegrams, but the operators all regarded it as a conspiracy against
the loyal State government of Tennessee. Can you give us any information
upon that subject ?

A. I cannot. :
Q. Do you know of any time when all the operators of the office in the War

Department regarded the despatches sent by President Johnson as a conspiracy
against the loyal government of T'ennessce {

A.. 1 donot. If they had any guch impressions, they were not given to me.
I did not permit my men to advance opinions in regard to telegrams sent, and
particularly to those outside. I never heard of any such opinions on the part
of the operators, myself. .

Q. You are not aware of any such idea growing out of telegrams sent by the
Executive department through the War Office ?

A. I do not recollect any, and 1 do not recollect the telegrams he refers to.
1 could not answer the question whether any such telegrams were sent without
making an examination. I can tell by examination whether the records remain
in the same condition they were in when I left the office.

Q. Have you a recollection whether any despatches were sent by the Execu-
tive department to Tennessee concerning Governor Brownlow ?

A. 1 donot now recollect.

Q. Did the President, at any time, send despatches through your office, in
cipher, to Tennessee ?

A. I think he did.  All important despatches went in cipher.

Q). In what cipher?

A. Our own.  We had no other.
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Q. ])i(l.yﬁll ever know of his sending by any other cipher ?

A. I did not. 1If they were sent by any other cipher, they were not sent
!Inmu;,:h the War Department.  If any such telegram as you mention was sent,
it must have gone through the Commercial office. It was not, to my knowl-
edge, sent through the War Department.

" L] v
¢ Q. The same witness speaks of a statement that the President applied to
lu'«l-lkvlrt, tlu :1;;1':n|gu a (‘llllllil‘ that nobody but himself and one operator in Nash-
ville had a key to; was there any such cipher as that arranged by you ?
e as that u!

A. There was not. & Vg

Q. Did General Baker ever speak to you about the President sending cipher
despatches to Tennessee ! °

A. ]l'u- may have done so. I do not now recollect any such conversation.

Q. Were you applied to to arrange a cipher different from that in use in the
War Department at any time ?

A. I do not think T was. .

Q. l)u[‘ you ever state to Baker that the President had applied to you to ar-
range a cipher for him ¢

A. No, sir. 1 do not remember to have made any such statement,.

Q. Can you not be positive about that ?

A. I am very positive 1 did not.

By Mr. MARSHALL:

Q. If you had made such a statement, do you not think you would certainly
remember it ? 3

A. T think T should.

Q. Who was the operator at Nashville at that time ?

A. J.J. Wickham.

Q. Can you state, positively, whether you, as chief operator, arranged a
cipher that'nobody had the key to except parties in the office here :u;l one
operator at Nashville ? ’

A: I.know there never was such a cipher, and if there was ever any such
application, I do not now remember it. I never arranged any. That was a
branch of the business I did not talk to people about. ; B

Q. Who gave the order with reference to the burial of Booth's body ?

A. The Secretary of War, '

Q. Did you? e

A. No, sir; or, if T gave any order, it was an order given me by the Secere-
tary of War; and such an order would of necessity be in writing

Q. Did you give a verbal order to Baker to take the body and dispose of it
and how ? Y

A. 1 did not.

Q. l)u‘ you recollect to whom the charge of that matter was given ?

A. 1t is my impression the order was given to Colonel Benton—whatever
order was given. I may, by direction of the Sccretary of War, have instrueted
Baker to take the body to Colonel Benton. 1 do not recolleet that distinetly.

Q. Were you present at the burial of Booth ?

A. T was not present when the body was put into the grave,

Q. Did you see the grave !

A. T did.

Q. In what room was the burial to take place ?

A. In a large room in the arsenal building.

Q. Please deseribe that room.

:\. The only deseription I can give of it is, that it is the largest room in the
lnnltl.in;_v;. It is a room perhaps thirty feet square, and pnssibl;murv. I never
was in it but twice. It is in the old penitentiary building. :

Q. Which side of the building is it on ! ¥
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A. In going in at the main entrance, it is on the left; what side that is in
respeet to the points of the compass I cannot give a guess. It was in the night
when T went in, and very dark.

Q. Who dirceted the room in which the body should be buried ?

A. It is my impression that Colonel Benton suggested it.

(). 1s that room enclosed completely ?
A. Yes, sir. I think it was used as a room in which to walk and give exer-

cige to the prizoners, and, perhaps, for invalids who might be there. That was
an impression I got from its size.

(). What is the height of the room?

A. T donot remember. I could not have judged of the height if T had
looked ; there was not light sufficient. 1 have always been under the impres-
gion that Colonel Benton had whatever order there was on the gubjeet.

By Mr. Tuomas :

Q). If you had the memorandum, to which you refer, of your conversation
with Payne, do you think you could add to the information you have already
given?

A. I do not think I could.

By Mr. ELpRIDGE :

(). When was that statement made by Payne to you?

A. It was the first Sunday night afier the prisoners were taken to the old
penitentiary.

Q. After the trial ?

A. Before the trial.

Q. Were you sworn on the trial ?

A. I was sworn on the trial, but not in reference to any point against Payne.
What I had would have #Heen of no service in aiding to conviet any but those
on trial.

(). Where was the,statement made by Payne received by you?

A. In the cell. o '

Q. Who was present ? ,

A. No one but ourselves. I never wrote a word in his presence, nor he in

mine.

By the CHAIRMAN : :

Q. Do you know anything of statements made by other of the conspirators ?

A. Noj sir.

Q. It has been stated that statements were made by Mrs. Surratt, and by
Atzerodt. Do you know whether any such statements were made ?

A. 1 think Atzerodt made a statement to one of MePhail’s men, by the name
of Smith, a cousin of Atzerodt. What that statement was I do not now re-
member 1t was put in writing, I think, by Smith.

Q. Do you know where it is now ?
A. I presume it is in the War Department. 1 talked with Atzerodt, and

with all except Mrs, Surratt, but was not able to get anything from them. 1
never spoke to Mrs. Surratt.

Wasninaron, D. C, Friday, May 31, 1867.
Huan McCurtocn, Secretary of the Treasury, recalled.
By Mr, LAWRENCE :

Q. In Senate Bxecutive Document No. 26, first sesgion Thirty-ninth Congresg,
page 17, is a letter from the Seerctary of State to pruvisiuu:ll (tovernor Holden,

e T R— S o
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of North Carolina, in which it is said : It is understood here that besides cot

ton, which has been taken by the Secretary of the Treasury under ucl‘ of ‘('<‘m'-
gress, _'hu-n- were quantities of rosin and other articles, as well as fll;l’(lﬂ I, r
about in different places in the State, and olsewhere, not reduced into : )“-lh
gion ; by United States officers as insurgent |n'u|w;'l,y. The l’rq-si('lt'ul:”:m HI_'
opinion I‘I'ml, you can appropriate these for the inevitable and i'nlliﬂln'nnnh'lh i

penses of the civil government of the State during the (-uutinu'm('(l- of tl '” e
vigional government.””  State what -amount of cotton lu'lnu;_:i"..- L(;‘ll " ,"‘ |.».m-
ment of the United States was taken by the provisional "nvo:nnu- IL“‘ :?“I\‘l“’l'“l-
Qarolina for the purposes indicated in that letter; also me « t.ln"|l '" i e ;
any, of the United States was so used. D W 1

A. No cotton that I am aware of was ever delivered to the State of Nortl
Carolina for the purposes mentioned in Mr. Seward’s communication . In .,(Tll’ l-
that the whole matter may be understood, it will be best for me to ;'(‘l'u'x‘ lnutlm-
correspohdence between the T'reasury Department and the State officers of "\Iurll;
Carolina on this subject, and with the permission of the Committee 1 wiAll ru'|:
lnAru-ﬂy l,ln'nugh'ﬂw correspondence, which I think will clearly indicate our posi-
tion on the subject and be more satisfactory to the Committee than :m_yllniln"' I
can say without Nll('l.l reference,  T'he first thing I find in the records of the de-
Vpilrl.uu-nl, on the subject is a telegram from David Heaton, special agent of the
['reasury Department, of which the following is a copy : ;

[ Telegram. ]
Raveicn, NorTi CAROLINA, June 14, 1865,
Hon, H. McCurrocu, Seeretary of the Treasury, Washington, D. C.:

Governor Holden informs me he | mt Jegrs y President in relati i
cotton, called State cotton, ']'h!: n:':ll’i‘l.:‘r;' :,tlu:llnl:lli\t?i.:-:l t’:n:vtl(ll'i»n!s:(n;il;li:»ll]lt41? :l.;ilgtl::‘:lr tﬂ ;.m.t'ltl'"
eral weeks ago and notified me it was captured.  Considerable expense has h«oln illn:-‘ul;;'{"l:‘]( o
gotting it ready for market. It was rocured to exchange for clothing to aid rebel soldi o
in waging the war.  What shall be (Ilouu in the case ! : 71k

: D HEATON,
Special Agent Treasury Department.
In reply I sent to him a telegram as follows :
| Telegram. ]
: TREASURY DEPARTMENT, June 15, 1865.
Davip HeATON, Supervising Treasury Agent, Raleigh, North Carolina :
hylf:;:-',‘i" custody of State cotton, and keep it in its present position until further instructed
HUGH McCULLOCH, Scerctary of the Treasury.
On June 16 [ instructed him as follows :
[ Telegram, ]
TREASURY DEPARTMENT, June 16, 1867,
Davip HEATON, Treasury Agent, Raleigh N, C.:
l-[,:::.lr, 'h;‘?:::-:;?.I.ll:‘.gg:'(f::::(:;::;-'(:::,4'|“‘|‘P{:‘I\,:'m\-|':,rk as captured property without regard to Stato
H. McCULLOCH, Secretary of the Treasury.
‘)lHn'l,hv_HLh of ._luly a Ic-l‘.t,ur wad reccived from Governor Worth, dated .l.un(z
21, of which the following is a copy :
TREASURY DEPARTMENT OF NORTH CAROLINA,

' i ; Raleigh, June 21, 1865.
|||‘1l-|)'|:\;l\'“NTrlt‘|: (!1:'|fn‘»lli'l'|1'|1]"l\.:ilﬁmrlll'u”<'I||‘]1“T ”,f.".l,-l)lt';im”w”' i (:“YN'."W Holden, is public treas-
.-n.\-ll..‘|‘.|.;5i"u W ||".'.\"|,.u-,l ity assigned, among other things, of securing the prop-

This property consists, so far as I have ascertaine " some 6 wol ¢ |
on the .'Lmlih Craroling rilrond ;‘:1||I«'Il;ul-r‘r:'n|(-“i:llxl*l|I::I|‘||‘tl-‘ i‘u'nll "“\':l‘: !‘l:'b:‘l,ll»’:,llll:*: '::"(‘:'l"l‘;i::i".l(l'."":”“"y
t.m-l'n, on th- |"l;||..i;r|,““'.| H”;,l.u! railromd ; another considerable lot in ‘(‘;l'ill‘uiu' ;.I g|l||,:||'|:.l[“v|"
rosin in this State, precise locality not known to me; aquantity of goods (of \\’ili("l | hn.v-"l0
invoice) in the West Indies, nnn‘l an unknown amount of money in England arising from II:::
.l~.'||v of cotton exported by running through the blockade; a lot of n'u:m, some of which be-
onged to the State quartermaster’s department and some to the State salt commissioner; and
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IMPEACHMENT INVESTIGATION, T

Wasuinaron. D. C., Friday, June 25, 1567.
Miss ANNA SURRATT sworn and examined.
By Mr. BourwELL :

Q. Where do you reside ?

A. In Massachusetts avenue, between 6th and 7th strects,

Q. State whether at any time the officers of the government have liad in their
I)()r-'.-‘!'rl:-'iﬂll letters written, or purporting to have been written, by J Wilkes
Booth, and which had been at any time in your possession.

A. No, sir.

Q. Have officers in the War Department had in their possession letters which
were afterwards delivered to you?

A. Yes; they had some of our business letters, which were taken from the
house, and they gave these back to me.

Q. How many of those letters were there?

A. Indeed, I do not know. We had quantities of business letters there.

Q. When were they returned to you ?

A. I cannot recollect. T cannot swear when I got them or who gave them
to me. I do not know a soul by name up there.

Q. To whom did you apply for the purpose of getting those letters ?

A. 1 do not recollect making any application for them. I think it was Mr.
John Holahan, who was in the house with us, that went up for them

Q. Do we understand that he obtained them from the War Department ?

A. I do not know. They were brought to the house. I may have applied
for them myeself, or I may not. I do not recollect at all.

Q. Did you take any interest in obtaining the restoration of those letters ?

A. Yes. There was some paper signed by Lloyd, who had our place in the
country, which it was necessary to get, and I think T went to the department
one day to get it, and while there I think they delivered other letters to me in
a satehel—some business letters.

Q. Were there not among those letters some written by J. Wilkes Booth ?

A. No, indeed, sir.

Q. Or letters written by your mother to him ?

A. No, sir. Every one of those letters was overlooked by Mr. Brophy and
myself, and they were afterwards delivered to Mr, Belt, the State’s attorney. 1
never saw in my life a letter written by J. Wilkes Booth.

Q. Did you know an officer in the War Department named Burnett ?

A. 1did.

Q. Do you not remember that he delivered those letters to you?

A. He was up there in the office. I think I went into his office first, and he
sent me to another room where those things were.

Q. Did you know Mr. Burnett previously to the time when you applied for
the letters ?

A. Never to speak to him. Ile came to me one day in the court-room, and
said that if I came to Secretary Stanton’s office I could get the key of the house.
Next day either he or Seeretary Stanton said that if I came to the house the
soldiers would deliver it up to me. Perhaps Mr. Brophy did it for me. T think
Mr. Burnett’s name was on the paper giving us permission to receive the key.

Q. Do you know whether Mr. Holahan made application to the President or
any other person for the restoration of those letters !

A. No, indeed, I cannot say that. I can scarcely remember how the applica-
tion was made, or anything about it; but I just remember getting the papers.

Q. You yourself never went to the President about them ?

A. No, indeed ; I never went to the President’s house but once.

Q. Do you remember whether you gave a receipt for those letters ?

»
)
-
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A. I do not recollect. T remember giving General Hartranft a receipt for
things belonging to mamma, which were sent to me from the penitentiary.

By Mr. ELpRrIDGE @

Q. Do you recollect how many of those letters there were that were delivored
to you?

A. No, sir; there were a great many of them. There were some old letters
of my own among them,

Q. Had you any difficulty in getting those letters ?

A. I do not recollect. 1'do not think I had much difficalty. T think they
gave them to me the day I went up there.  They were contained in a satchel.

Q. Was that a satchel that had been taken away from the house ?

A. Yes, sir; the same satchel.

Q. Did anybody assort over those letters in your presence before giving them
to you !

A. No, sir; I think not. There was a trunk belonging to Mr. Holahan
which, I think, had some things in it.

Q. Were there any family letters taken away which they declined to deliver?

A. I cannot recolleet what letters were in the house.

Q. Did you miss any?

A. I do not recollect. The business letters were left. Old letters that 1
may have received may have been gone, and I not notice them. It was only
buginess papers that I was anxious to get.

Q. At the time the letters were delivered to you was M. Holahan with you?

A. Tt seems to me that there was a lady with me and a boy. Somebody
brought the satchel for me in the car—a little boy, I think. I do not know who
he was.

Q. Do you recollect what time these letters were d

A. No, indeed ; I cannot tell what time it was. :

Q. Was it any considerable length of time after the trial you have spoken of !

A. No, gir; it was after the trial, 1 did not leave the house till the fall. 1
think it was not long after mother’s execution.

Q. Did you ever sce the President to have any conversation with him?

A. President Johnson? No, indeed; I do not want to sce him, either. They
had some picees of silver up there, too, which, 1 think, they gave up to me. |
think Mr. Holahan brought some of the silver pieces home to me. They may
have been in the trunk.

Q. Did the officers take a trunk away from the house ?

A. They must have done so. This trunk belonged to Mr. Holahan, but it
had some of my things in it.

Q. Was Mr. Holahan a resident in your family ? ;

A. Yes. After I got the house back T did not know what to do with it.
Mrs. Holahan came to mie and said if she could do anything for me ghe would.
They cleaned up the house and staid with me. This was the wife of Mr.
Holahan.

Q. Do you recolleet anything else in the satchel that w

A. Indeed I cannot swear to what was in the satchel.

clivered back to you?

as brought back?

Wasuixaron, D. C, Monday, July 1, 1867.
Horack GREELEY sworn and examined.
By Mr. BouTWELL :

Q. Have you at any time had a conversation or communic
President or with any member of the Oabinet in reference to the trial o 1¢

of Jefferson Davis?

ation with the
Jease
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with M I:’ -\:‘]I:l"q'(llhfltl)“lhll:;(ltll.“ , 0;“.'. t:l-]l;.l‘l with or rather heard a conversation

Mr. d 1e case, but with no other member of y Oabinet.

Q. When did that conversation take place? rabec o A0 .
A In the spring of 1866. I do not recolloct the date
fore you (Mr. lfnulwnll) offered a resolution about the ense
in the House of Representatives, R

({). :: lu(v ‘«-lm' was present at that conversation ?

A. Mr. George Shea was the only third

\ . '(bl'.‘ " ) 'Y o Q@ »
P woe ey, ) person present. Ie was counsel for

Q. What was the nature of the conversation, so far as My
part in it? : o

m ) H W . < 1

'Al. !Iu u.lt_|¢(l. of Mr. Shea was to ascertain whether, if an application were
made 11»3' bail, the government would resist it. =

ts. 1‘\? hat views on that subjeet did Mr. Speed present on that oceasion ?

4 ,‘ 'I \ m‘w at u.l]. .]l(- was very non-committal. I could not make out .-mv;hinw
rom n; u])mmsulmn, He did not know, or did not wish to sav what lhh
SO *Y o > » 4, 1 - A ' N
views of the government were on the subject at all. I came away with no

2 i A L . (
impression about what he would do. He said nothing that indicated whether

he would or would not object. - M

Q. Did you ever have ar icati i
. 4 ave any communication with or informati T
President in reference to the matter ! Flay o the
A. None in the world,
Q. Or with any other member of the Cabinet ?
y . I3 ) o . i
.\.l 1\'0. sir Mr. Speed is the only member of the Cabinet by whom I re-
IIN'II)] ver having heard the name of Jefferson Davis mentioned
(“. At the time of the release of Davis on bail in May last did you have an
conversation with any mémber of the Cabinet? e
A. No, sir. On my wt i ‘
: girs 10 y way to Richmond : ac i
o y y ond and back I did not stop at Wash-
) (g .
o (‘:l :}t.tlth(, tnll.m y()tl‘l \lvont to Richmond, had you any previous information as
@t the policy of the government w y in referene ing of
- policy g ment would be in reference to the releasing of
| A. T had none. T had no information until we came into court as to what
O O 1 i .
ic government would do. T did not know whether the government was goine
to resist the application for bail or not. cr

It was the day be-
of Jefferson Davis

Speed took any

By Mr. ELprinGe :
Q. At whose i icitati i
D se suggestion or solicit: y scome bail i {
Dy g or solicitation did you become bail for Jefferson
A. Mr George Shea’ i
A. Mr C » Shea’s.  He was a very old an imate acquaintanc
iocd of i y wd intimate acquaintance and
Q. Had you 1 icati i
J- Had 10 communication with any government officer soliciti
. o : .I # 8 {
become bail for Jefferson Davis ? . L e
[\' 1\\_(1. ﬂlll ,lnm any intimation that it would be desirable.
J- Lou had no communication upon the subject witl » Preside s any of
ey : ] jeet with the President or any of
;\. Nﬂ, Nil'.
l,\-(\.)' W (t'il:u you after you came here, or after you went to Richmond, solicited
y any officer of the government to go bail for Jefferson Davis ?
A. No, sir.
Q. Was Mr. Shea present at the time you signed the hond ?
A. \('S. )
Q. At Richmond ?
A. Yes, sir.
Q. Had you any icati i [
el é communic: 7 flers avis i il fi
i y y ication with Jefferson Davis about going bail for
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A. Iwasin the habit of meeting him often, officially and personally, in Nasl,-

Vi:]l'.

Q. Did the conversation with M. Johngon, in Cincinnati, change your

opinion as to his political views ¢
A. It did not change my opinion of Mr. Johnson in any respect.

Q. After his statement to you at the Burnett House, you entertained the same

opinion as to his political views that you did before ?
A. I did.
By Mr. BouvrweLL :

Q. What grounds had you previously had for reaching the conclusion which
his conversation then communicated to you !

A. Bimply my opinion of his past history and of his personal views in rela.
tion to himself—his desire for the Presidency, and my supposition as to the
means which he expected to employ to succeed in his ambition.

Q. What facts had you knowledge of which led you to suppose that he was
ambitions of the Presidency ?

A. Nothing more than is furnished by his publie history.

By Mr. Evorivar:

- Did you vote the Lincoln and Johnson ticket ?

« L was one of the electors who met at Columbus and voted that ticket,

. How long was that after your first aquaintance with Mr. Johnson ?

- My personal acquaintance with him commenced at Nashville, in February,

> BO

18

<
o

Q. Was your entire acquaintance with him limited to the time you were in
Nashville 7

A. My entive pérsonal acquaintance with him was limited to that period.

Q. You use the word * personal ” as distinguished from the historical know]
edge you had of him? :

A. Yes, sir,

By Mr. WiLLiams :

Q. State what was his deportment or demeanor towards the disaffected rebel
Portiml of the population of that district while he was military Governor of
Tennessee.  Did he show any partiality for that class of men, or did he scem
to hold any of them in his confidence 7

A. I think not, to my personal knowledge.  On the contrary, in some
instances, his conduct was what I considered severe and harsh.

; Wasmnaron, D. O, Monday, July 1, 1867.
Joux MaTHEWS sworn and examined,

By Mr. BourweLw ;
. Where do you reside ?

I am residing at present in Rochester, New York.
. Did you know John Wilkes Booth ?
I did.
. When did you last see him?
. I saw him last on the night of the assassination of M. Lincoln, a few
minutes before the oceurrence; T saw him on the stage of the theatre; I was
engaged that night in playing a part in the picce that was performed.

Q. When had you last seen him previously to that? '

A. The same day, about three o'clock in the afternoon, on Pennsylvania
avenue, near Willard’s.

L OB
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Q. Did you have any conversation with him at the last interview that night ?

A. No, sir.

Q. Did you at the afternoon interview ?

A. 1 did.

Q. What was the nature of the conversation ?

A. T met him coming down the avene on horseback ; he stopped, and we
spoke of the {n‘isnnvrs—lmv's officers, who had been brought in prisoners in a
body, and had just passed by. Said I, **John, have you seen the prisoners 1"
“Yes, Johnny,” gaid he, “T have.” Then gaid he, placing his hand on his
forchead, “ Great God! 1 have no longer a country ! He then said (o me
holding the reins of his horse in his left hand, and with his right erossed, holding
mine—“Johnny, T wish to ask you a favor; will you do it for me?” T waid,
“Of course.”  Said he, “1 have a letter which 1 wish you to deliver to the
publishers of the National Intelligencer to-morrow morning, unless I see you
in the mean time, 1 may leave town to-night, and it will not be much trouble for
you to deliver that letter.” I said, “Certainly, 1 will.” At that moment General
Grant passed by in an open carriage.  Said L, “John, there goes General (rant ;
[ understood he was coming to the theatre to-night with the President.” [fe
turned around hurriedly—Ilooked very anxious—grasped my hand in o very
nervous and exeited manner, gqueczed it, and gaid, “Good-bye; perhaps 1T w il
see you again.”  He galloped down the street, and that was the last I saw of
him exeept to see him at a distance on the stage that night. It was nothing
unugual for him to be on the stage, for he kept his horge or horses in a stable
near the theatre, and he would often come in 1o get one of the boys to take care
of his horse. That was the last time I saw him.

Q. Did you deliver the letter to the National Intelligencer ?

A. Nl), Bir.

Q. Have you it in your possession ?

A. No, sir

Q. What did you do with it ?

A. After the assassination, we all retived to the dressing rooms to disrobe
ourselves of our professional apparel, and to attire for the street.  Some persons
going out at the side door were stopped, and it was said that nobody could leave
the house—that we were all under arrest. [he excitement was great [ had a
lot of elothing there which I wanted to take home, not knowing what the conse-
quences might be.  'I'here had been ghouts of “ burn,” and « hang,” and “lynch,”
md people came in and said that a party had been formed in Willard’s to come
down and burn the house ; and 1 verily believe that, but for the presence of
Mr. Lincoln aeross the street, the house would have been bhurned. 1 took out
my apparel, and got gome of the colored people to carry it to my room,  When
taking off my coat the letter which Booth had given me dvopped out of the
pocket. T had forgotten all about it. T said, “Great God ! there is the letter
John gave me in the afternoon.” It was in an envelope, sealed and stamped for
the post office. T opened it, and glanced hastily over the letter. T saw it was
A statement of what he was going to do. I read it over very hurriedly, It
was written in a gort of patriotic strain, and was to this effect : That he had for
tlong time devoted his money, hiz time, and his energies to the accomplizhment

f an end; that a short time ago he was worth so much money—twenty or
thirty thousand dollars, I think—all of which Lad been spent in furthering this
cuterprise s but that he had been bafled. It then went on: ““I'he moment
has at length arvived when my plans must be changed.  The world may cen-

¢ me for what T am about to do; but I am suve that posterity will justify
me™  Signed, “Men who love their country better than gold or life: J. W,
Booth, —— Payne,—— Atzerodt, and —— Ierold.” Those are the only names
I ean recolleet.” T have studied mysclf often to dizcover if' the name of Surratt
was not on it, The names were impressed on my memory by circumstauces
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and coincidences. I had been in Alexandria a week or o before, and being
very anxious to know what the great actor, poet, dramatist, and statesman, John
Howard Payne, looked like, (the author of “ Home, Sweet Home,”) T there, for
the first time in my life, saw a photograph of him, and bought it, and had it in
my possession. I remembered Payne’s name on that account. I remembered
Atzerodt’s name because it was written hurriedly, and I did not know whether
the “z” wasa “y” or “z” Herold’s name I remembered because he spoke
to me on the street that afternoon; he said, “ How do you do, sir; this is Mr.
Mathews, is it not ?” I said, “ Yes, sir; have I the pleasure of your acquain-
tance? If I ever had I forget you” Said he, “ Do you recollect, a few weeks

, & gentleman calling to see Mr Booth the last night he played at the theatre ?

ou were passing in at the same time by the side door, and he asked you to see
if Mr. Booth was there, and to tell him that a gentleman wished to see him about
a horse.”” Said I, Yes.” Said he, “I am the gentleman, and am a friend of
Mr. Booth's.,” There was a little pause. Said, I, «“ Can I do anything for you?
Are you living in the city 7”7 ¢ No,” said he, “not exactly; I have lived here,
but 1 am not living here at present.” Said I, “ Are you in business?” He
said, “ No; I am a druggist.” Said I, «Can I be of any service to you? If
you want a situation I will assist you among my acquaintances in that business
to get you a situation.” He said, “ O, no, thank you ; good afternoon.” Ire.
membered his name because he told me it.

Q. Did you make a copy of the letter ?

A. No, gir. I am sorry I did not.

Q. What did you do with it ?

A. I burned it up. .

Q. How many times did you read it over ?

A. Perhaps a couple of times. It was written on two sides of a sheet of letter
paper. I thought to myself, * What ghall 1 do with this letter? It could only
convict him, and that has been done already, because the people in the house
have recognized him. If this paper be found on me I will be compromised—
no doubt Iynched on the spot. If I take it to the newspaper office it will be

known and I will be associated with the letter, and suspicions will grow out of

it that can never be explained away, and I will be ruined.” I therefore burned
it. At the time of the trial at the Arsenal I saw that one of the editors of the
National Intelligencer had been questioned regarding the letter, as Booth had
stated in his diary that he lefta letter for publication. I thought it my duty to
go to that gentleman and excuse myself for not delivering the letter. I did so;
told him how it came into my possession, and why I had not delivered it.

Q. State the name of the gentleman. -

A. Mr. Coyle, the gentleman who was interrogated on the trial. I told him
that the letter had been handed to me, and that 1 had been asked, as a favor, to
deliver it, by John Wilkes Booth, who said it was not necessary to deliver it
that night, but the next day ; that I looked upon it as having reference to some
business matter, some gold fluctuations, or oil speculation, or something of that
kind, and that when I found out what it ¥as I destroyed it. * And now,” said
I, “1 have come to tell you that I have done so. I am very sorry for it, but
how could I have acted differently ?” :

Q. In reference to the names that were signed, were they all in the same

“handwriting ?

A. They were all in the same handwrifing.

Q. Do you know Booth’s handwriting ?

A. I never saw him write, but I have seen his name on photographs of his
own; and I am satisfied that was his handwriting, and have since seen an entire
letter written by him; and am satisfied it was his handwriting.

Q. And that all the names appended to the letter were in his handwriting !

A. They were in the same handwriting.

IMPEACHMENT INVESTIGATION.
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By Mr. WiLsox :

. When did you make the communication to Mr, Coyle?
: Afu-r he was interrogated on the subject at the congpiracy trial.
. Was the trial still going ou at the time?
. I cannot say, indeed.
b II{O]W' sl:mn was it after he was examined as a witness ?
- Ithink it was some considerable time—perhaps after the tri o
after the execution, : : e e e

Q. Were you called as a witness on that trial ?

A. No, sir.

Q. What did Mr. Coyle say when you made this communieation to him §

A, He was as much astonished as I was. He said he was very sorry the
letter had not been delivered. I told him that T was sorry myself i

Q. Did you communicate the fact at that time to anybody else?

A. No, sir.  After a while I consulted some acquaintances and asked them
what they thought—whether I had acted wisely in the matter. * They said that
under the circumstances they did not see how I could have dope otherwise. I
am only sorry now that the letter was not delivered. 1

By Mr. LAWRENCE :

Q? You say you do not recollect whether Surratt’s name was to the paper or
not sl

A No, sir. The only names impressed on my memory were thoge I have
mentioned. Don’t think it was.

Q. Were there other names to the paper besides those impressed in your
memory ?

A. I think not. At least T do not recollect any, If Surratt’s name had been
toit I think I would have recollected it, because it is an odd name.

By Mr. WiLLIAMS :

Q. Do you know Surratt ?
A. I never saw him in my life.

OO0

By Mr. BourweLL :

Q. You have stated the contents of that letter. Do you mean to be under-
stood as having stated fully and exactly what was written in that letter ?
A. Yes, sir; the substance, without the exact words, but nearly those. The
letter made an impression on my memory at the time,
Q. What is your profession ?
A. I am an actor.
Q. You are accustomed to commit words to memory ?
A. Y'es, sir; I have to do so to a very inordinate degree, sometimes,
Q. Since the destruction of the letter, have you ever written out, from your
memory, the contents of that letter ?
A. I have frequently striven to do so. I have set down to do 80, but I eould
uot get the commencement of the letter—the starting of it.
Q. Have you ever repeated to other persons the contents of the letter, as your
memory enabled you ?
A. No, sir; unless I may have given some idea of its purport to Mr. Coyle.
Q. Do you recollect stating the contents of the letter to Mr. Ford, the man-
ager of the theatre ?
R No, sir. It may be possible that Mr. Ford was present when I gpoke of
lft‘ t(()1 Mr. Coyle. On reflection I recollect I did speak of the contents to Mr
ord. :
Q. Did you, béfore the destruction of the letter, make known the fact that
you had such a letter ?

1—50
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A. No, sir,
Q. You did not consult anybody as to the expediency of destroying it ?
A. No, sir,

By Mr. ELpRIDGE :

Q. Where did you first read the letter ?

A. In my own room, as sooun as I got to the house with my arms full of

clothing.

Q. Immediately after you left the theatre ?

A. Yes, sir. 1 was taking off my frock coat, which I had worn that after-
noon, and the letter fell out.

Q. After you read it over what did you do with it ?

A. 1 burned it up.

Q. At once?

A. At once.

Q. How many times did you say you read it ?

A. I believe I read it twice ; but being in a different handwriting from my
own, of course I could not understand it so quickly.

Q. You were a little nervous at the time, I suppose ?

A. Oh yes; it was a dreadful occasion.

Q. "T'he reason was that you were afraid its being found upon you might im-
plicate you ?

A. Yes, sir; that was my only reason. For a few moments everybody in the
back part of the theatre was virtually under arrest.

Q. Were you finally permitted to leave the theatre unmolested ?

A. I saw in a few moments afterwards that the people were going out by the
front door, and I went out that way.

Q. Was the declaration that you were all under arrest made by any person
whom you knew ?

A. No, sir.

Q. It was an exclamation of the crowd ?

A. Some parties attempted to go out by the side door, and were stopped.
They eame back and said, “ you are all under arrest, and cannot go out that
way.” -

Q. Did you see Booth jump on the stage ?

A. No, sir.

Q. You spoke of seeing him that afternoon; was it before the assassination’
A. Yes, sir, perhaps some ten or fifteen minutes.

- Q. Where was he then !
A. He was at the back of the stage.
Q. Was he taking part in the play 7
A. No, sir; he just dropped in, as he was accustomed to do.
Q. How did he get from there to the box where Mr. Lincoln was ?

A. He must have gone out to the front. There was no other way of getting
to the boxes from the stage.

Q. He must have gone by the way that Mr. Lincoln himself went to the box !

A. Yes; there was no otger possible way for his getting there.

By Mr, BouTwELL :
Q. Did you hear any person in or about the theatre call out the time, or * ten
o'clock,” that night ?
A. No, sir. 1 was on the stage.

By Mr. ELDRIDGE :

Q. Where were you at the time that Booth jumped on the stage ?
A. I was on the stage, but not in view of the audience. I was immediately
in the rear of the scene, which hid me from the view of the audience, I was
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{)!nyiug the part of a lawyer who had been made drunk for the purposge of rob-
bing him of certain papers, and was sitting behind the seene waitine to be dis-
covered. I heard the pistol fired, and I waited a second or two. lﬂl‘t'(‘t)“vclml
that I had never heard a pistol-shot used in the picee before ; but as they were
continually adding to that comedy jokes at the expense uf’lmrtl l)unuln-:u"_)'.
pvr&n-tmn-(l by Asa Trenchard, I thought, “ that is done for the purpose of
frightening Dundreary.” 1 waited for perhaps a quarter of a minute, which
appears a long time on the stage, but there was no response. I did not hear
Lord Dundreary shout ¢ Murder,” or-anything of that kind. T waited a see-
ond or two more, when it occurred to me that milm-lmdy should be on the stage.
At that moment [ saw somebody pass by towards the back door. | walked
down to the prompter’s place, at the front entrance of the stage, and on lookine
out I saw a commotion among the audience. At that moment Mrs. Lincoln
called, “some water—bring some water.” And then somebody said, “the
President is shot.” i

Q. You had no suspicion of what was to take place that night ?

A. No, sir; no, sir.

Q. You had heard nothing of it ?

A. No, sir.

Q. Did you mean to be understood that you did not tell Mr. Ford what was
on the paper, or that you did not recolleet ?

A. It oceurs to me that perhaps he was with Mr. Coyle at the time I spoke
to him about the matter.

Q. Did you visit Mr. Ford at the Old Capitol prison ?

A. Yes; but the subject was never mentioned there. I was acquainted with
Colonel Wood, the keeper, and used to o to see him while Mr. Ford was there.

Q. Are you certain the subject was never mentioned there ?

A I am Frctty certain. But it is possible that it may have been.
. 'Q‘l":‘u whom did you first disclose the fact of this letter; to a confidential
rienc

A. To Mr. Coyle ; and the more I think of the matter the more T think that
Mr, Ford was present. I may have spoken to him of it at the Old Capitol.
That is a question which has never occurred to me since, and which I have
never thought of.

By Mr. BourwELL :

Q. Were you acquainted intimately with Booth previous to that time ?

A. Socially, I was,

Q. Do you recollect what sort of a horse Booth rode that afternoon ?

A. It was not the horse that I was accustomed to see him ride. It was
smaller than the one I used to see him ride.

Q. What was the color of the horse he rode that day ?

A. It did not strike me that it was either black or white, It must have been
gome color between, either bay or gray, but I do not know.

By Mr. ELDRIDGE :

Q. Did you know Booth’s horses ?

A. Only one, which he was accustomed to ride, a large sorrel or bay horse.
He had often promised me to let me ride one of Lis horses whenever I had
time to go out, but I never availed myself of the offer.,

Q. In repeating what was in the letter, you have given all of it, so far ax you
recollect ?

A. Yes, sir,

Q. Have you ever heen sworn before in reference to the gubject ?

A. I bave been several times before military gentlemen at the War Depart-
ment, but I have not been examined on any trial, either civil or military. 1
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believe it was before Colonel Burnett that T was examined. It was merely to
inquire if I had known Booth, and if he had ever said anything to me about
this matter. E

Q. Did Colonel Burnett write down what yon said 7

A. 1donot know. He was sitting at his desk. The matter of the letter
was never alluded to,

Q, Were you ever examined with reference to this matter before ?

A. No, sir; never; and I was not aware that anybody except Mr Coyle, Mr,
Ford, a lawyer whose opinion I asked in the matter, and a confidential
friend, knew anything about it. T bad never spoken of it to anybody else, be-
cause it would acquire me a sort of cheap notoriety which I was not at all
anxious to have.

Q. The examination to which you refer had relation to Booth and not to this
matter !

A. Precisely so.

Q. Booth made no other communication to you than that which you have
related ?

A. No, sir.

Q. Have you related all he said to you at the time he gave you the letter?

A. Yes, sir, everything ; all that was said.

By Mr. BovrweLL:

Q. Did his appearance at that time excite your surprise ?

A. No, sir. He was nervous. Said I, “ John, you are nervous ; what is the
matter?” Said he, “ Nothing, Johnny, nothing, nothing.” Then I asked him
if he had seen the rebel prisoners, and the conversation continued as I have
given it. : '

W asniNGToN, Monday, July 1, 1867.
Jurivs Epvonp DoersH sworn and examined.
By Mr. BourwELL :

Q. What is your residence and occupation ?

A. I reside at Danville, Virginia. By profession T am a physician. I am at
present general inspector under the internal revenue law.

Q. Have your duties as inspector given you knowledge of the distilling busi-
ness in your district ?

A. Yes; very much so. My commission is dated 9th April, 1867. Since
that time I have made careful analysis of the distilling business in my district,
and I am convinced that since the surrender there has been illegal distillation
carried on to a very large extent—amounting in Patrick and Henry counties to
several hundred thousand gallons. There never has been an officer there whose
sole duty it was to counteract these frauds. Certainly there never was a charge
brought against the perpetrators. The first time they were made public was
when I seized a few distilleries some months ago. It would not be very safe for
me to go farther, as they have already threatened to killme; but I do not mind
such threats. It took me a long time before I could get a gunide. At length I
got a very respectable man for a guide. Sometimes I had to lie in a house
for a day or a day and a half, to find out where the liquor was stored. They
sent several messages to this young man, and finally he will have to leave the
country. There was a sort of conspiracy against myself, by those whose prop-
erty was seized, to do me and my guide some harm. Some merchants at Cas-
cade, 14 or 15 miles from Danville, whose contraband liquor had been seized,
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intended, T believe, to gev me into a cellar containing some feet of water, and to
leave me there. T am promised evidence as to that. One man, who was sup-
yosed by these parties to have given some information as to the whereabouts of
}i‘l“""' was very badly beaten a short time after my departure.

(). Have there been objections made by the people to pay the tax on distilled
liquor ?

A. That objection seems almost universal.

Q). Did the people give any reason why they should not pay the tax on dis-
tilled spirits ?

A. Yes.

(). What reasons did they give ?

(Question objected to by Mr. Eldridge, on the ground that it had no bearing
on the subject of the Committee’s investigation.  Objection overraled.)

A. It struck me that the universal remark made by people whose property
was seized, and by others, wasg, that Virginia being a Territory, it was great im-
mdence for any officer of the government to come there to colleet tax, and that
&’n-si«leut Johnson had counselled the people of the South not to pay taxes—
partly in his proclamations, and partly by speaking. In some instances I ((ues-
tioned them as to why they did not come to take distillers’ licenses and have
proper assessments made ; and the reply was, that they did not think, so long
as Virginia was a Territory, that they had anything of the kind to do. But when
I told them that the people in the Territories had to do the same thing, they
certainly at once saw the fallacy of their philosophy. I believe that the press
may or would disseminate similar views in that district.

By Mr. ELDRIDGE =

Q. You say that the people there object to paying taxes because Virginia
was not a State, but a Lerritory ? i g T

A. I do not say-they object. I asked them to give me the gense of their not
laving come in and taken out licenses, and paid taxes on the distilled spirits,
and the reply was, that as the State was a Territory, they believed they should
not pay any taxes, and that even the President had counselled them not to do so.

Q. Did they tell you that the President called their State a Territory ?

A. Yes. One young man, who could express himself very well, wanted to
draw me out in my opinions, and he expressed these views. I told the man who
acted as gaide for me to pay particular attention to the matter, because it
seemed to me like a fixed doctrine.

(). Did they find out from the President’s public speeches that he considered
Virginia a Territory ?

- A. I should think so. I do not know where they derived their knowledge
rom.

(). Did they say they got it from the President’s speeches ?

A. In the common parlance, yes. The people did not express themselves
like lawyers. ¢

Q. But, in common parlance, they said they got it from the President’s
speeches ?

A. Yes; and they understood that to be the President’s opinion.

Q. Who told you to come before this Committee as a witness ?

A. I received a telegraphic despateh from the Committee directing me to come.

Q. The persons who made those threats against you were connected with
distilleries, were they not ?

A. Not all of them. Some of them were. They were all concerned indi-
reetly in being able to buy liquor cheap.

Q. They were the liquor men ? )
~A. Yes; they were almost all interested. But it is impossible to get informa-
tion there from white persons. They would all willingly help to injure the
government by cheating the revenue, and not paying taxes.
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A. I think at their uncle’s, T think so merely from Watson's boarding there
at that time,

Q. I« there any other person whom you believe or suspect was consulted at
that time?

A. No, sir.

2. Oan you give the date when you asked him for the letter?

. It was the day Major Alberger was there, (consulting memorandum ;) it
was the 19th of October, 1867,

Q. Have you any memorandum there of what occurred at that time?

A. I have simply this memorandum : “General Butler’s private seeretary here
talking with me nllydny ;" that is all the memorandum I have of it.  This ix o
daily record of my business. I do not know that Alberger said he was General
Butler's private seeretary ; 1 had that impression.

Q. You have now given the committee all you know in reference to this
matter !

A. I have, and very much against my will.

By Mr. ELorinae:
2. Have you consulted Mr. Ashley about giving your testimony here ?
. 1 have not spoken with Mr. Ashley since I came to the city, until a fow
minutes ago in this committee room.
2. Did you ask his advice as to whether you should diselose this man’s name !
‘A, Yes; he advised me to tell all I knew in regard to the matter.

By the Cnamrman :
Q. Do you know whether this Andrews was acquainted with the clerk at the
Mangion House in Marietta ?

A. My brother has been clerk at the Mansion House until very recently —
until, I think, within four weeks; he is now in Baltimore; he knew the An-
drewses by sight, as they have boarded there; I do not think he was acquainted
with them. | ’ :
Q. Do you know, or have you any reason to beliove, your bmthe.r or.l'lllu-r of

 the Andrewses lind been using the name of Lockwood in corresponding in regard

to this matter? .
A. 1 do not know anything about it; I should hardly suppose my brother

would be conneeted with such a practice; he is a mere boy, scarcely cightecn,
and not at all mature; 1 do not know anything at all about it,

3. Did you hear cither of the Andrewses speak of a man by the name of

wood ?

A. No.

. Can you give the name of the present clerk of the Mangion House T
A. I think he is one of the Andrewses; I have not been there for some time;
1 do not know whether it is Sam. or Watson, if either,

By Mr. EvorinGe : :

Q. Did you know anything of a letter, signed by I. Lockwood, having been
written to the private seeretary of the President relative to this matter 7

A. Noj; 1 was only told t?mt. negotintions were going forward with Colonel

Moore.
Q. Did he say he had received any letter from Colonel Moore ?

A. I do not think he did; but I searcely passed a word with him on the
subject, exeept to advise him not to do anything of the kind. '

Q. Did you know any negotiations were going on with a man of the name of
Lockwood ! :

A. No; I never heard the name in any such connection until since I came

here,
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((i. }lri\‘v you any belief as to who wrote that letter ?

'm/ ’ . |'ul\-v ounly the same means of belief that you have—that it came from
ne wO jos i in '
¢ ob these parties; 1 know nothing more in regard to it than any of the

committee, “ l“l“"ll llllllll BELO ll”ll I I 'lll\l‘. 1L} (Il rive ll 'IIHII 'II(‘ ‘nll'tﬂ l
on a Lt
llﬂ‘ L) llll‘( l"“("].

Q. l:ul cither of these parties know you were cominge here to testify 7

A. No; I presume they do now, and that i'\’l-r\'liwl; knows ; 1 (.lu-‘l t thi
they have any means of information on the subject “that the '-nl'li- m : ”“k
have not.  T'he only persons 1 communieated with were my wifvl and ‘I';: :Hu:llm)x

of a bank with whom I was obli :
1o >0 2 e
matiers. g d to have some communication abont money

The letters shown itne tdent fin g
are o AR to witness, and identified by him in the above testimony,

MARIETTA, O1i0, Septem! i
o - : . ST'TA, y September 10, 1867,
\m],. ::;:ll:.;\ll::l."]ql)'l‘llrinl't:'lluhln.ul session of Congross you will remember that an jnyve stigntion
on to the payment of one hundred and seventy-fiv \
' . e : yfive thousand doll
;:l.lrl I!;Ill',l:l‘l;]ll “;;‘tl 'mlm ty-three deserters, who were pardoned by direction of the |-,,‘.,'i“'|:"l,"
n.ljulunt.gm!:::nll:n:'.tl!::l; :mu‘.,;. 'h|‘|lnn1§’llm investigation by the Judiciary Committeo the
esident, My, Moore, tostified that no Jetter had ever i
‘ | . it, e, ind ever been roceive
'II.'{u:r‘.‘v"v:ur:.illlv::‘ frhllll any political fi_mlv in_relution to the pardoning of these nla--vrhv:n:l '
s rrrll'plulaon "v'rplui'rrlllt'l‘vn :g.\' 'A\"H.UH' ulm«-ll, by direction of l,u- President, m-l.nu\\l.«lgim,;
: on tor their pardon, necompanied by the list of i
ers, from n eandidate of thie democratic pa Thi ) R e g voe whe
! party.  This letter of acknowledgment nlso giv
order from the President for the release o R Perths e by
lease wnd payment of theso deserte Parties ¢
roduced who will testify, if neee K s oadicn 1o ke
l' at he 3 cxsnry, to the contents of the letter of application to th
|Nll'::ll"::6i|:l'l'l Ip{:‘l ,':::?;.:;"gl'(h;'fl flnr; lotter of the President is negotinting w tIn others for il:
" slied that 1 can secure it, for a consideration, if immed
‘ ' ) A ) g shinto steps are
;”n:lr(:;u wml’lm\lr(ry ;::tllnt:::lr:tl:u ”’_""l.""l." 80 far ax my interest in the welfure of the ('nllllll.\’ and
rty . 1y information in reference to wy chameter or standing, |
arty § o ‘ wtion forel ing, I can
n.:cul; )lul:rm l;: friend Colonel 8. H, Stafford, of this pluce, who was formerly a nuhnlu-r of
Y stafl. onge et mo hear from you, if you consider it of importance,
I remain, yours, in haste, '

Hon. B. F. BurLer, J. E. GILMAN.,

Manrierra, Novemher 6, 1867,
"v:.:‘l‘.'.:(l:.ﬂllil l My, Boutwv]l can make up I..is mind in relation to the letter and valug of the
e y giving me some iden of what action the committes will tuke in the matter, before
10 Committee meet again,  Will you plense to send this to him, and request him ¢ i
e inreforence to it. - Anything to keep my hold on it good . : 7 e
1 remskn yours, in haste, ;

M. I ALnERGER. J. E. GILMAN.

TESTIMONY OF GENERAL L. €, BAKER.

Wasminaron, November 22, 1867,
L. C. Baker reealled and examined, .

By the Onagmax: .~ s - - ;
Q. Did you ever state to an & i G g in flids y
, b ! y one thatthis Mes. Harrie was in ihis cifs

and gtopping at Willards* Hatel 7 b et G Wi 4

A. No; l.ﬂmt',c-(l 1o mmu-lum- (I' do not recolleet who it \\'ui~) that she was
coming over in the cara. I had made an arrangement with Licr to come her
and I expected her over, X ‘ 7t e

Q. Do you remember having any ¢ i i Smi

Q. ! Yy conversation with Mr. Smith, the reporte
with regard to this woman ? g s

E\. | lln’nnl. recollect that T ever did; T might have had a conversation.
l ). Don’t you rc-mrmh'l'r telling him that you had brought the woman over
iere; that she was stopping at Willards” Hotel ; and that you were anxious to
tee Mr. Ordway, in order to have her subpanacd at once ?




——
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A. 1 think at their uncle's. T think so merely from Watson’s boarding there
at that time.

Q. Is there any other person whom you believe or suspect was consulted at
that time?

A. No, sir.

Q. Oan you give the date when you asked him for the letter?

A. It was the day Major Alberger was there, (consulting memorandum ;) it
was the 19th of October, 1867,

Q. Have you any memorandum there of what occurred at that time!

A. 1 have simply this memorandum : “General Butler’s private seeretary here
talking with me nlfydny;" that is all the memorandum I have of it. This is a
daily record of my business. 1 do not know that Alberger said he was General
Bﬂl{u'l private secretary; I had that impression.

Q. You have now given the committee all you know in reference to this
matter !

A. I have, and very much against my will.

By Mr. ELprinae:

Q. Have you consulted Mr. Ashley about giving your téstimony here ?

A, 1 have not spoken with Mr. Ashley since 1 came to the city, until a few
' minutes ago in this committee room. '

Q. Did you ask his advice as to whether youn should disclose this man’s name !

A, Yes; he advised me to tell all 1 knew in regard to the matter.

By the CuAIRMAN :

Q. Do you know whether this Andrews was acquainted with the clerk at the
Mangion House in Marietta ?

A. My brother has been clerk at the Mansion House until very recently —
until, I think, within four weeks; he is now in Baltimore; he knew the An-
drewses by sight, as they have boarded there; I.do not think he was acquainted
with them. ' ; : ' :

Q. Do you know, or have you any reason to believe, your brother or either of
the Andrewses had been using the name of Lockwood in corresponding in regard
to this matter ? 3

A. 1 do not know anything about it; T should hardly suppose my brother
would be connected with such a prictice ; he is a mere boy, scarcely eighteen,
and not at all mature; I do not know anything at all about it. )

' S& Did you hear either of the Andrewses speak of a man by the name of
Lockwood ?

A. No. _

Q. Can you give the name of the present clerk of the Mnnamn'llnus(‘? >

A. I think he is one of the Andrewses ; I have not been there for gome time ;
1 do not know whether it is Sam. or Watson, if either.

By Mr. ELDRIDGE :

Q. Did you know anything of a letter, signed by 1. Lock.wood, having been
written to the private secretary of the President relative to this mntu-.r? :

A. No; I was only told that negotiations were going forward with Colonel
Moore.

Q. Did he say he had received any letter from Colonel Moore?

A. I do not think he did; but I scarcely passed a word with him on the
subject, except to advise him not to do anything of the kind.

Lockwood ? : B
A. No; I never heard the name in any such connection until gince I came

here.

Q. Did you know any negotiations were going on with a man of the name of
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Q. Have you any belie

A1 ‘lm\'v only the eame means of be
gome .nl these parties; T know nothine
committee.  Whatever i ¥
have disclosed,

Q. Did cither of these

A. No; 1 presume they do now, and that e
they have any means of information on the
have not. Tle only persons [ communicated w

of al vith w i
mnttc-::l.'k With whom I was obliged to have

The letters shown
are as follows :

f a8 to who wrote that letter ?

lief that you have—that it came from

more in regard to | i {
npression about it I have is ded 5 ”"'M" v
1ave is derived from the faets |

parties know you wore coming here to testify ?

\'vr.)'_hmly knows; 1 do not think
subject that the publie generally
ith were my wife and the cashier
fome communication abont money

to witness, and identified by him in the above testimony
i »

Bk e R o MarigTra, Omto, September 10, 1867,
¥ Yy : ! wWsion o ongress y il reme 4
was called in relation to the payment of one l‘;llv:?l‘;“«‘ln:u‘n‘nllIlml-‘ s, et e

one hundred and ninety-three desertors, who were
s, ro

for alleged politics
1 ] purposes. Duri i 5’
adjutant general of the Prasi. Uing the investigation by the iciary O i
ln\:j the l#:-:;:l'.t::l”:i'”“ ]'ll'nnh'"}-‘ Mr, Moore, testified that n{. lf-l:‘u-.:';ﬂ:«(l':“\) .(""""““'"'. o
There was Py :"l'liln:lll_\l I,’“hl;“(.l.ll f'."“v in relation to the ardoning Uf‘:lul.:(-" lrm:.-xvud
the receipt of an u{:plirﬂlin:a f.}r tl v ”l"'“‘““v by direction of the President lll'klllu:\‘l.mlrh:rn' :
ars. f) i or their pardon, acco ied by : - ’ edging
ers, from a candj silsabns). 2 mpanied by the list of names of sai
order from the ll’ll‘llf:i«(l,f\l::n‘i{;lr( ,:Ilm n”l“' "“l"y'l This letter of ack lum‘l.-«l;':l::jlrl ‘.'.'1;:‘;!\(-{(:.”;{('
e y 16 Telease and payme B : .
roduced who will festify. if payment of these deserter gy
1 stify, ift necessary 1 | ers.  Parties can be
resident., T B 5 essary, to the contents of the letter of leatl
possensida bflltl(i ,li'll‘lll f‘;)mlil(ntl;ll;lg' tln; letter of the President is n('g‘nriulin(,_'rt V:,li'; :I::l"‘:l':m ".“ l.l:"

t shied that 1 can secure it, f 7, Y ‘I8 1or its
takeén. T have no tabcrass t - ‘cure it, for a consideration, if imme y 8te "
party goes, If .l;'::lll"::'iln‘lﬂ < “',‘-"',"HI_V 50 far as my interest in the welfare ul'nl‘l:cl-“:-"‘.u:'t‘ -+ lml‘
refer you to my friend Ull""yl l‘nlurnu‘mup in reference to wy character or standin ‘- I'} o
your staff.  Please let ,',,..:m;.,l‘,,::' “l.".h""‘"r(!'.OI this pluce, who was formerly a unh;xlu-:‘l::;'

: om y y . ider it of i x
I rewain, yours, in husto, you, i you consider it of importance.

¢ investigation
venty-five thousand dollurs to
pardoned by direction of the President,

Hon, B, 7, BuTLER, 7. & Ay,

st MARIETTA, Novemler 6, 18G
(-vi(l:u:('-:‘Nr'i‘v.inl\!r. Ihmlwo_ll can make up his mind in re ‘ s
i (-.nn“’.jhw ';;“!::tn ru:n{u idea 'c.'l what action the committee will take in the matter, befor
me in referenc °t again.  Will you please to send this to him, and request him t write
g ence to it.  Anything to keep my hold on it pood, ST A
remain, yours, in huste, o

lation to the letter and valug of the

M. H. ALBERGER. o T OERAN,

TESTIMONY OF GENERAL L. C. BAKER.

WasniNGToN, November 29 1867,

Sy

L. C. Baker recalled and examined,
By theUnarmay ;

Q. Did you ever state t » the i i
nd sroggR R ][(.’,[.,.lln’{y one that this Mrs. Harris was in this city

o; I state )
: ted to some one (I do not recollect who it was

coming over in the cars. [ had made B g

an ¢ antr ) ol 3
; ’ wrangement w l[ll ]ll rto ‘(lllll( 'l('l(‘,
(\, ])0 y()ll eme l ) ga ) J ’T'8 on w ]I ”l .%Il I]l [l e reporter
. re ‘mhbe l“l‘ mn ny convers: ’ I s
8 1t I
W ll'l l('g‘lll(l to ‘.hlﬂ womair { ’

A. 1 do not recollect that T ever did; T might have had a conversation

Q. Don’t :membe i i
o Vo't you remember telling him that you had brought the woman over

]I(‘ ¢ ”lﬂt ﬂhl Was ) ,
N 3 st ’ l 1 ;, 1 l l' l] t Vere anxious to
re; B opping at “ l”lll( 8 U"I and ”lll on were
Bec Ml. ()l(lwd), m Old(_l to ]“l‘c h(}l E“l)p‘k‘lhlt(l at ()lll/(z?
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o ‘nt
A. T recolleet now I stated to Mr. Smith that T had made :unl:ux.ml,, lm;IIi'
' /i t { ranted Mr,
for the woman to come here and be at Willards lluL«:l. and .th..\t : -“-.l,l.l“mim-l-,
Ordway to go with me and subpeena her and take her right before the ¢
Vhen was that ? " : o B
2. I“hl:ic\::' n:) idea; it was at the time I wasg meeting her in Illll'l.l"ll'lll,]“)l‘l £
Q' Was it bcfm‘c' or after the subpeena, which you say was served «
the 2d of July?
A. Before, "
re did you make that arrangement? RO T
3. mh;l:.:- Gim)l-d Houge. She had a man with her, w lm. was (‘.Irll'tl ;:1‘1: T..-;.-
. ; 1 N & Y o o -
against coming to Washington all the time, I had been t.l_)m,,.tq: l:-l- 2 ol
Igsnw her on gum]ny night, and gave her fourteen du'llu}? to l[m“li(l R Eaponics
on here. I think it was on Monday that I met Mr. hm.” 1. i (.,,,l-i...;— o
be seel;.with her, beeause T thought it would lvnlxllmrr::as ll:(“ll'l”ll l....\r(-?eh.: -
A in: wsuaded her to come ;8 a
mnts to get the letters. I finally persuade ( s v s s
:u“hg::':( Z:ch %lmt morning, and [ recollect saying to M-l'-h"lmlhl; 1;]1\1"1;” 1:) i
ll(;lve or will have, that woman at ‘\'i“)lll‘(lﬂl' (llns mnrmn;:.‘;lllln l| :[:0 M 5k
( ma: but she did not come, an
Mr. Ordway and get a subpoena;
wer in the eity in her life. vl o it
ﬂhﬂq"‘a’;: this cmwm{mliun with Mr. Smith the same day you left with the
Sergeant-at-nrms for Philadelphia ?
A. Noj; I guess it was long before !lmt.’ - i
Q. Didn’t you leave the same day for Philadelphia S v
A. T was over there two or three times, and I do not know w :
ean. it :
mQ. When the Sergeant-at-arms went tmm l\\:‘tliltg ol:? o Phlandighiss et T
I wer bt over wit e {
A. The Sergeant-at-arms never we

know of.
By Mr. MARSHALL :

Q. By what train did you eome from Philadelphia?
A. By the morning truil}. .
. By what train was she to come ? . O
2 Sl{e was to come in the same train, or the tvain after. 4
Q. Do yon, or not, know whether she was on the same tl.}l 1'1. T
A' No, I d:) not think she was on the same train, lw(::ulls«, \{ 1 e
h (ie‘ot'I waited there; when I saw her on Sunday n.lgut..l she (“:. Bl know
:h:;: sl?c would have time to go to Fifteenth jtl_';:otlnn(}i(ﬁ:'grx(i].:(\‘ l‘l‘f‘H,h) e the
i {= ¢ she dic 5 she was
ing, and get her things ready, and if she e g me n
: “lms sé:tl;)lt):‘lzﬁl, 1 \%us down at the depot waiting for her, .uill II ‘:‘.Ll-:,llltv:-([ S0
:I:: :rrival ‘of .tln'(-c or four trains for her, but she did not come. ¢
the statement I made to Mr. Smith very well.

By Mr. ELDRIDGE : ¥
i Willards’
i u not tell him she was at ‘ : o b gl
.% Il)uxlni)«,:l)nt bave said she was there, or that she w.-xsltn be here; I kne
thmx.ght I bad done a pretty smart thing to get l;cr over here.
Q. Did she come on the same train with you? o S
A. No; she said she had some elothes to get ready befor Sl es
;.Q. \Vll’y‘did you leave without being cort:uul t}mt sthe \)vl?]:x ; [)Lll-ul L
: : » I could not compel her to come; L h: g been
e 3 Olllt_l o gy ('l ree week -lothers were cautioning her against
talking with her for some two or three weeks ;
o .
comi Vashington. 3 PR E
Lm(n‘)m%‘lt)?xl(‘l you not aseertain at the depot in ]'lnl:ul(.lphmv\\lnuhu
deceiving you, or whether she was coming t]n‘nugllxt.wnh you !
A. T was coming through to Washington my=elf.
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By Mr. Tuomas:
Q. Can you name any person who was ever present
with this woman ?
A. No; she would never have
Q. Can you name anybody who ever saw he rentera hou
A. I never met her at any place exce
and the Belvidere House in New York.
Q. Can you name
time you mention ?
A. No, sir; T cannot.
Q. How could she have had an
tact with gomebody in the hotel 7
A. I met her in the parlor of the Girard House; I knew nothing about thi
woman at all ; I had pretty much abandoned the idea of getting these lotters,
" Q. Can you name anybody who will come and testify that there
woman in existence ?
A. No, I do not know that [ ean; I 1-,\'p];|inﬂcl when T was before
mittee, on a former o
1 first saw her.,

any interview with me in the

anybody who saw her enter cither of 1]

y interview with you without

By Mr. ELprinGE :

Q. You never explained
A. That was after

it was since I was exa

about your arrangement to come on here ?
I had been examined the first and second time. I think
mined the last time,

Q. Do you remember My, Smith telling you whe
man of the committee ?

A. I do not recollect that he did ;

Q. Did you not tell him you woul
chairman about it ?

A. No; Idonot think T told him I would go to the chairman. T think
told him 1 would go to My, Ordway.,

Q. You do not remember his telling
saying you would go and see him ?

A. I might have told him that ; I cannot tell.

re you would find the chaipr-

[ do not know that T asked him.
I take a carriage and g0 at once to see the

You where Mr., Wilson was, and your

By Mr. Magsuaty

Q. Why did you not state the arrangement you had made with this woman
to be here that morning in the account you gave to the committee to-day ?
AL It never oceurred to me; I had made so many arrangements with her,

Q. Had you ever made any arrangement more important and d

finite with
her than this ?

A. Yes; I made an arrangement with her at the Belvidere [ouse,
idea of coming before the committee at all; she wan
my idea was 1o have her Lere, so that
somebody else, for the lettors,
could be taken l)('ﬁ;l'c‘ the ¢

She had no
ted money for the letters ;
she could negot ate with My, Azhley, or
I thought if she would come to W

azhington she
omumittee and foreed to give up the lot

ters,
By the Cuarmax :

Q. Did you ever tell M. Matchett you had not heen treated well by Congress
m the distribution of the award for the capture of Booth, and that you intended
to make yourself whole 8 committee ?
nt in my life; I deny making any such

I believed I never

out of the proceedings of thi
A. I never made any such stateme
statement. I have always stated that
my due in the matter of the award ;
committee, or retaliate, T never state

got what was Justly
but that T was going 1o make it out of the

d to anybody,

and saw you conve reing
presence of others.
s¢in which you were ?

pt the Girard House in l'h:lul'-ll:hi.l.

1ege hionses at the
l"l.lli!'.," in con-

is such a

the come-
ceagion, all I knew about the woman, and when and where

o




1192 IMPEACHMENT INVESTIGATION.

By Mr. ELDRIDGE :
Q. Did you tell Ashley you had arran

4 hl ince that time.
ink T have seen Ashley &  th {
6' {):](;’ )"‘f‘))lt; ttt{;ll:(m{l;:dy else l)«-lalides er. flsn::tllln\(::}u:::t:::,”'lmt e Koy
% ] H t recolleet who alked st 4 o piterd
'A. : pmls(ilmL(ﬁ:;mngofo:‘:mo moment the position in \\lmlhl W ',l.':,l'i‘..'.(;.‘“:‘;;..t
nl‘l‘inee ‘;“:“; t;::t ] had no means of ln'inginlg lnir ln']r(-. mrlillnz - )

Nl o ; seiate what T endeavore g i

et W'ihot]‘l.)ttt(t:'::r’l(:l(l)(;ytlv:l:tul(ll:;)‘:;? (];(l)()‘t]l'ﬂ diary said to have been made by

) 1t be

" it” y ¢ 3 I

b fongf,i(now- I think I gave it to G?.m.rul_ Eckert T el vty
t. : OSnt.?mton- i certainly did Rofy retain it in my posses: :

Eckert or 3 ly

d any right to retain it. :
thiak %I}:: do ;ougcxplain the fact that ne
' . k i Jekert.

L pl'Odlqu l't? i 1 it either to Stanton or P.? g
a IV;l‘veard‘;(()ls;::]gyc‘:b:ll:cIc((l):)l}l'vg;'e;;h:a diary which you publighed in your
Q. Where

bo:t ?I only published a gmall portion of it.

Q. Where did you get that !

A. It was cut out of the newspapers;

\did. A part of it was published within three months

ged with this woman to come to Wil-

either gave it to

: Jeke . otan-
ither General Eckert nor Mr. St

swspay blished it before I
- f‘lmp(‘!':ﬁ}:: ihe capture of the

- Q ill;: you know where Charles H, Caruthers now is |

. He was here in Washington. 1 :

I l::ve geen him three or four times since. d

Baltimore once ; the last time I saw him was
1 was in Washington; and met him.

Q. Do you know C. G. Watkins ?

A. Yes; he was with thm:-m:_m‘_Ad

whex"e about Leonardtown, I believe,

people who know him.
. What is he?

't know ; | 2 e

fi Al.le:l[n(llo.n l;I Eu\'e, not seen him since 1865,

r‘:lq ony He had known Adamson before. S,

y; Qam ;)o .you know a man by the name of Matche

A.. I know hlim.ﬁ gt

ia his first name,

2' Vv\ghi‘; }sh)e is a minister of tlllc?gospe

i Nave ¥ .t him frequent ; e
i ]gﬂVG %’(:irrg‘]s(tzt}"llllilrtfxl;(llul(b%g and put him in the 0Old Capitol prizon

H(:lEV; you seen him recent‘]y ?

Yes, I saw him this morning.

a

hat is his profession ?
o s 1, Ipbclie.ve.

Mrs. Harris ?

O POP

Yes. He said Ashley sent him over; he
filled up for Mrs. Harris.

A Dlid he come a]m;e to you,

. I think he was alone.

8 Il)itllnyou telegraph to him to come-'!
A. I do not recollect whether I telegrap
on, and went with me to ’L.\Iew York’i

’Q. Did he subpeena this .wurlnan

. He called it subpeenaing her ;
byAthc cbmfri:lgc at the time. 1 pointed out the ¢

or with somebody else?

he handed her a paper.
arriage to him.

im ti y, and
I never knew him till he came to mc 't'-()m
: I rode in the cars with ]n!_m v :
about the time Surratt was tried.

i wd lives some-
amson two or three times, ¢ ) '
'1?:1 lower Maryland ; there are plenty of

: d of the name very
g ner. I have heard of th 18 vy
BRI when I saw him with this man

. Did he go to Philadelphia to help you g(—thad i 1o

hed to him, or to Ashley. He came

I was not standing
1 did not want
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her to see me with the sergeant-at arms, [ was afraid she would not go. 1
put her into the carriage, pointed it out to Matehett, and hLe handed her the
paper. I suppose it was a subpena. I saw him have a subpaaa with Ord-
way's name on it; and he savs he handed it to Ler.

Q. How did you find her in a carringe ?

A. I put herin a carringe to go to the Astor House, to gee some parties
there; she did not tell me who they were. I do not know whether she went
thete or not.  After Matchett handed the paper to her I did not follow her,

Q. Where did you find her?

A. At the Belvidere House, on Fourth avenue and Thirteenth street,

Q. Is that all you and Matchett have 1ad to do together about
witnesszes before this committee ? ;

A. Oh,no. I don't know where I first fell in with Matchett in connection
with this matter. 1 know I met him with Ashley, I think, when I came on
from the west, the first time I was before the eommittee ; I had not seen him
for some time. I think it was in Ashley’s committee room. Matchett followed
me out of the room, and from the conversation we had I understood he had
something to do with Ashley in hunting testimony ; he afterwards came to m
house in Philadelphia, and had a conversation with me about these lotters, He
appeared to be very anxious to have the letters obtained. He said that Ashley
sent him. I do not know that [ ever went with him to hunt any witnesses
except this woman. Ie has talked a great deal about witnesses, and had sub-
peenas for them which he showed me, | cannot recollect any names, but he
pretended to have a big pile of subpeenas and to be looking after witnesses.

Q. In the employment of Ashley ?

A. In the employment of the committee ; but he said Ashley gave Lim his
instructions ; at least that was the inference I got from his conversation,

Q. In your former examination you spoke of having $1,000 placed in your
hands to get these letters with ; if you had the opportunity, why did you not
get them ? ' : ;

A. Because I did not have money enough.

Q. Was not $1,000 enough ?

A. No, sir; not by a great deal,

Q. How much was wanting ? -

A. $25,000. U

Q. Who made that proposition ?

A. This woman made it. |

Q. I understand that after this mone
no effort at all; why was that ?

A. I found that I could not do anything at all ‘towards gettin
with that, and that it was no use to make any efforts,

Q. Who furnished you $1,000 ? ;

A. T received it from \\'hitney Jones, postmaster at I,
don’t know where he got it. I do not think he stated.

Q. Were you expecting that money ?

A. I was expecting more than that,

Q. Who had promised it to you?

A. Ashley. I do not know that there was any given amount fixed.
pected money in the first place sufficient to enabl
these letters were genuine,

Q. How much did you expect ?

A. I do not know. " I did not know what T would have to do.
couple of thousand dollars, _

Q. Did Ashley agree to furnish that ?

A. Yes, three or four times in the committee room,
politan, in Philadelphia, and at various places,

luunshm;_;

¥ was placed in your hand, you made

g these letters
ansing, Micl.ig:m;
I ex-
¢ me to investigate whether
I suppose a

in his room at'the Metro-

e
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Q Has he been to gee youon this business in Philadelphia?
. Yes; two or three times,

. Where did you see Matchett this morning ?

. On Maryland avenue,

. Did you see him in Ashley’s room to-day ?

. Noj I have not seen Ashley sinee 1 came here.

Q. Have you epent no money that has been furnished you in getting these
letters or subpwnaing these witnesses ?

A. Not a (Hullnr; I spent my own money.

Q. In your former examination you stated you knew these parties demanded
mouey for the letters, but that before yon had a chance to do anything the money
was demanded, and you paid it back. Who made that demand ?

A. Oolonel Jones, the man from whom I had it; he said there had been
nothing done, and the parties might be dissatistied. T paid the money back to
him and took his receipt. I didn’t want anything to do with it in the first place.

Q. You said in your former examination that Matchett had scen the letters
this woman had. here did he gee them?

A. In my office on 18th street, in Washington.

Q. You have said that you had an understanding with Mr. Jones as to how
you were to get these letters,  What was that understanding ?. .

A. The ouly understanding was, that if the letters, after-being snbmitted to
the committee, proved to be genuine, the parties were to be paid; that was my
understanding with Jones and the others,

Q. Who were the others?

_A. This woman for one. i iy
Q. Did you have any understanding with this committee, or any member of
this committee, that they would pay you any money ab any time? :
~ A. No; and I never had any conversation with any member of this committee
in reference to procuring witnesses. a ; .
25w b Q. Don’t you know that this man Matchett has been in the business of manu-
®  facturing evidence ! .
* A. 1 never heard anything, except. what 1 heard in the Conover case.
Q. Don’t you know the fact from him, or from your communications with him,
that he was ready to do it?
A. No, sir.
Q. Do you know Conover? :
A. I never #poke to Conover in my life, or saw him but once; they wanted
me to go and see him at the jail, but I would not go.
Q. Who wanted you to go? J
A. Matchett; I don't think anybody clse gpoke to me about it.

IMPEACHMENT INVESTIGATION.
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TESTIMONY OF TION. JAMES M. ASHLEY.
Wastinaron, D. C., Saturday, November 23, 1567,
Janes M. Asnney sworn and examined.

By Mr. ELorinGe:
Q. You are the member of (‘un;-‘,“f‘ms Wl.m J‘l‘|'fl'1'1‘l~(l the charges in the Ilouse
of Representatives againzt the President for impeachment ?

A. 1 am. . o i2 -
(). Have you produced to this committee all the testimony ol which you have
L . D

any knowledge to sustain these charges i
‘A. All that 1 ean present to the committee at this time. .
Q. MHave you produced to the committee all the evidence on which you made

the charges

- ER S ———— . J‘
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A. Substantially all.

Q. Do you know a man by the name of Matchett?

A. T do.

Q What is his first name ?

A. T think it is William.

(). Where is he now 7

A. I think he is in the city. I saw him yesterday or the day before,

Q. .”nvu you been engaged a considerable time during the segsions of the
committee in endeavoring to procure testimony for the purpose of sustaining
these charges ! | L

A. 1 have.

Q. Have you ever employed Matehett to obtain testimony ?

A. No. I kave employed him to go to points for me where I could not very
well go myself.

Q. Did you take him with you to Philadelphia to see Lafayette O. Baker !

A. No. I did not take him with me, but he may have been there at one of
the times T was in Philadelphia.

Q. Did he go with you ?

A. No.

Q. Did you send this man Matehett with a subpena for Mrs. Harris ?

A. 1 gave him a blank subpeena and told him to summon her, or the person
pointed out by Baker,

Q. I'rom whom did you procare the subpeena ?

A. I do not recollect. T had half a dozen of them.
the office of the Sergeant-at-arms, but I don’t recollect.

Q. Did you send him with a subpena to subpoena Mrs, Harris ?

A. To subpeena a woman who, Baker said, was in Philadelphia with a letter
which I wanted. I think Harris is the name.

Q. Did you write this letter ?

I think I got them at

Forrivrn CoNGrEss, U, 8, HoUSE OF REPRESEXTATIVES,
Washington, D. C., July 22, 1867,
GENTLEMEN: T snggest that a petition something like the enclosed be prepared and signed
by you for the pardon of Mr, Danham. I think he is clearly entitled to it, and I hnlmh_ynu
will aid him all you can. 5
J. M. ASHLEY.
Hon. J. Hovr, Ion. A. . RIDDLE.

A. T presume I did. T do not recolleet the exact wording of the letter, but
that is substantially my recollection of it. I did write such a letter and give it
to Dunham’s wife, who called upon me,

(lj. Did you enclose in that letter a petition such as is suggested by the letter
itself ?

A. No, gir, T think ghe had one drawn up by her husband.

Q. Did you enclose a petition like that in the letter?

A. T wrote the letter and handed it to her, and I think she put it in the
envelope which eontained the petition from her hushand which she had shhwa
me.

Q. Who is the man Dunham referred to ?

A. He is a man with whom I became aequainted throngh some gentlemen
calling on me one day to sign a petition for his reprieve or pardon. I think Mr,
Radford, of New York, first introduced me to Danham’s wife and wanted me to
gign a paper to the President for his pardon,

Q. Was that the first acquaintance you had with Dunham?

A. Yes, I believe go.° 1 do not think I knew of his existence before that.

Q. Has he an alias ?

A. I believe so. I uuderstood one of his aliases to be “Conover.,” I did not
know he had anything to do with the assassination trials. I was on the Pacific
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coast during the progress of the assassination trials and lost all the history of

that matter. I did not know that he was in jail until I read the petition und

had it explained to me. This petition was gigned by Mr. Rogers, a member of

the Judiciary Committee, and other members of this house. I did not sign the
petition. :

Q. When did you become acquainted with Dunham or Conover?

A. Perhaps it was a month after that, or it may have been less.

Q. Did you have any intercourse with Conover in reference to furnishing
testimony on this impeachment examination ? i

A. 1 had several interviews with him—four, five, or gix—(I do not recollect
the number)—in which he promised to give me information that would lead to
the obtaining of two or three letters purporting to have come from President
Johnson and from Jefferson Davis,

Q. At what date did you get acquainted with him ?

A. Ido not recollect the date. It was shortly after this petition was presented
to me—within two or three weeks, I should think. I declined to sign the peti-
tion because I did not know anything of the case.

Q. When was your introduction to Mrs. Dunham ?

A. I think it was in the winter—in January or February last. T am pretty
confident that my first introduction to Conover was after the introduetion of my
impeachment resolution in the House, which was in January, 1867. 1 have that
petition, I think, among my papers—the original petition that she presented to
me.

Q. Do you mean the petition of Charles Dunham ?

A. The petition for his pardon by the President. 'I'he first intraduction I had
‘to his wife was in the ladies’ reception room in the House.

Q. Did you write this letter ?

THURSDAY MORNING, April 18, 1867,

DpeAR Sir: A telegram calls me to Philadelphia, and I go on the 11 o’clock a. m. train.
I therefore send you an envelope in which you can send me by mail your statement. I hope

ou will -be able to put it in the office this evening, so that I can get it by next Monday.

Vishing you every success, I am truly yours.
Y : J. M. ASHLEY.

A. T wrote him a note substantially like it.

Q. What statement did you refer to in that letter ?

y- o | rmluin-(l him to tell me in writing, as nearly as he could recollect, the
contents of the letters which he professed to give me an account of, and the
names and residences of those who then had them in possession, giving me such
facts as would enable me to get them.

Q. Do you know a man named Dawson ?

A. No, sir; I think not.

Q. Did you talk with Conover or Dunham of a man named Dawson, or a man
named Allen?

A. I do not recollect of his ever saying anything to me about. either Allen or
Dawson.

Q. Did you suggest to have, in the statement that was to be furnizhed by him,
for the names of Dawson and Allen blanks left, to be filled by such persons as
he knew would take their places?

A. No, gir. I never made any such suggestion to him, nor he to me.

Q. Did you ever talk with him about Dawson or Allen?

A. No, gir; I think not.

Q. Did you know such parties.

A. T did not.

Where did you hold your intercourse with Dunham ?
In the reception room in the jail.
Did you ever meet him at Willards’ Hotel ?

—~ -
—~r—

(_'
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A. No, sit. I never saw him except in the jail where he was confined.
Q. Did you write this letter?
Toreno, Onto, April 25, 1567,

My DEAR SiR: On my return home to-day I found your favor and the promised statement
enclosed. I expect to be in Washington on Thursday, and w ill see you that day or the next
morning. ,

Truly your friend,

Com J. M. ASHLEY.
C. A. Duxnam, Esq., Washington, D. C.

A. I wrote a note of that import, 1 presume.

Q. Have you that statement ? . :

A. I have not. 1 sent it to Matchett, but I think I can get it. .

Q. Did that relate to a charge against the President of having had to do with
the assassination of President Lincoln ? .

A. I think there is a declaration in that statement that he (Dunham) is cog-
nizant of the existence of a letter which would implicate the l"n'sn_lc-nt. in a guilty
knowledge of the assassination. Ie made that statement in his letter to me.
But the greater part of the paper referved to knowledge w_lnch he ]n:uh'sswl to
have of other matters. ‘T'here was nothing in the paper w]n.(-h was of any value
to me, and I did not bring it to the notice, [ think, of a single member of the
committee. )

) Q. Did you not bring it to the notice of General Butler, and did not he and
you have consideration of it? ) ; !

A. No sir; I think I never showed it to him. I did not think there was
enough in it to induce me to do so.  The statements were 80 exaggerated that T
did not spend much time over it after I got it. I finally said to"l)unh.'nn: s/Tt

ou get me the letters, then whatever aid I can give you I will.

Q. Did that statement refer to letters ?

A. Yes, sir; I think so.

Q. Are you certain of it? N :

A. I think I ean get the paper itself. T will not be positive about its con-
tents. I sent the paper to Matchett after some publications came out in this
city, and he told me the other day that he never got it until some days ago. 1
sent it by express. e said it was mizdirected.

Q. In whose handwriting was that statement !

A. In Dunham’s, as I have every reason to believe. : _

Q. You say that the statement was so exaggerated that you did vot believe
its contents ?

A. I thought from numerous other statements which had been Ill:lt]l: to me
that there might be such letters in existence; but the statement was o indefin-
ite and so vague that I never sent a man to look into it, or ** to work the case
up,” as desectives call it. I believe I never ghowed the statement to any one.

Q. Did you ever show it to Mr. Butler?

A. I think not. I don’t believe I ever showed it to a single man.

Q. Did you not make a statement of it to this committee t

A. I think I have gaid that I had such a statement from this man, but I
believe I never read it te a single member of the committee. =

Q. Did that paper relate to evidence which it was supposed would implicate
Mr. Johnson in the assassination of Mry. Lincoln !

A. Yes, sir. There were paragraphs in the paper which related to Johnson’s
supposed guilty knowledge of the asszassination. .

Q. Was there a suggestion in that paper that certain proofs would be neces-
sary in order to fasten that on Mr. Johnson ¢

A. No, gir; I think not.

Q. There was no sufli intimation in the paper !

A. 1 think not.

[—77

’
1
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Q. Did this appear in the paper: “For the names of Dawson and Allen,
used by them, leave blanks, or substitute the names of such persons as you know
will take their place 1 . :

A. No,sir. 1 am very clear that there was nothing like that in the statement.

Q. Why did you send that statement away after this talk about it in the
papers ?

A. I was at liome in Toledo, and sent it here to Mr. Matchett because he wrote
for any paper I might have from Dunbam. :

Q. %y did you not keep it for your own protection ? .
- A. I did not need protection of that kind.

Q. Why did you not keep it for this committec ? ;

A. 1 think I can get it for the committee now, i they want it.

Q. Did you think it of any use?

Al T (]idynot think it of any use.

Q. Did you consider that, from its exaggerated or from its frivolous and uncon-
neeted statements, it was not truthful, so that you did not care anything about
it on that account ? .

A. The statemeat was so indefinite that T did not think any detective would
undertake to hunt up evidence upon it. It might have been true, for all I knew,
but I certainly would not undertake to look it up. i

Q. Have you not stated to members of the House of Representatives that
you had evidence in your possession which would implicate Mr. Johnson in the
assassination of Mr. Lincoln? -

A. No; not evidence in my possession. T may have said that I had state-
ments made, in writing and otherwige, by this man and that, which induced me
to believe it. I may have said that. . R :

Q. Have you ever brought that evidence on which you believe it before this
committee ?

A. N(;; sis.d g

Q. Why did you not

%. I hayve sgukcn to members of this committee about it. I have had no
evidence which I regarded as valid ; it was only an isolated statement of parties
here and there, and not sufficiently strong to warrant me in presenting it. :

Q. Then do you say before this committee that you had no evidence against
Mzr. Johngon which you considered as valid ? : e

A. Yes. I had no evidence which I regarded as sufficient for the conviction
of a criminal before a_jury, and hence I never presented it. .

Q. You had no evidence in your possession which you considered of sufficient
importance to be considered by this committec ? .

A, No; I had not. If I had I should have prezented it. §

. I repeat the question whether you have not told members of the House
of Representatives that you had evidence in your possession which satisfied you
that Mr. Johnson had taken part or was implicated in the assassination of Mr.
ledflrmve gaid that I believed, from all that I had been able to gather during
this investigation, that Mr. Johnson had a guilty knmivledge of the assassination.

Q. You have said that before. I repeat the question as I put it before, and
J want an answer to it specifically.

Wirness. Have I not nnswlere(é it? | A

. No, sir; I think not. repeat the ques g

Mr'é‘::szn;c)xﬁgetated to members of the Hgnse of Representatives thit you
had evidence which satisfied you that Mr. Johnson was connected with or im-
plicated in the assassination of Mr. Lincoln ?

. Yes, certainly I have. ! ;
3. ’l‘?eucl adk 50%1 why did you not produce this evidence to the committee ?
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- A. Because it was not of that legal character which wounld have justified me
m presenting it. It satisfied me from my stand-point, and that is what I meant

Q. Then what do you mean by saying that you had no evidence in vour pos-
session which you considered valid ? - q

A. It was not that kind of evidence which would satisfy the great mass of
men, especially the men who do not concur with me in my theory about this
matter. I have had a theory about it. I have always believed that President
Harrison and President Taylor and President Buchanan were poisoned, and
poisoned for the express purpose of putting the Viee Prosidents in the presi-
dential office. In the first two instances it was successful. It was attempted
with Mr. Buchanan, and failed. It succeeded with Mr. Taylor and Mr. Har-
rison. Then Mr. Lincoln was assassinated, and from my stand-point T could
come to a conclusion which impartial men, holding different views, could not
come. It would not amount to legal evidence.

Q. Do you mean to say you have formed an opinion and expressed it to mem-
bers of Congress that there was evidence to implicate Mr. Jolhnson which was
not legal evidence ?

A. Yes, sir; it satisfied me, just as a man will say that he is satistied.a_per-
son is guilty of murder even when he escapes in a trial before a jury.

Q. Then you stated to these men, when you did make this statement, a con-
clugion which was founded on evidence which you did not consider legal ?

A. It was founded on isolated statements which, standing alone, would have
been of no legal value, and I think the majority of men would not have come
to the conclusion I did on reading or hearing the statements made to me; hence
I did not care to present it or come before the committee with it.

By Mr. MARsSHALL :

Q. Do you vot think that if you had any evidence tending in the slightest
degree in that direction, it would have been proper for this committee to gee for
itself whether the evidence was important or not ?

A. I had made no charge of that kind in the specifications for the impeach-
ment of the President, and I did not think that this committee was specially
charged with its investigation after the close of the thirty-ninth Congress. 1
therefore did not care to waste my time in looking up matters which were so in-
definite as many of these statements which had been made to me were. It is
difficult at all times to ferret out a great crime, and I had neither the time nor
the means with which to do it

Q. That is not an answer to my question. Would it not have been proper
to inform this committee, so that it might have resorted to means within its
power to investigate the matter ?

A. T have presented all the facts that T knew anything of in refercnce to this
matter to General Butler, since his committee was formed, especially charged
with this matter; and I have talked to him and given him whatever informa-
tion I had, and my cnn\'icti(ms—suspiciuns if you will—as to Mr. Jolnson’s
complicity in the assassination.

Q. Were you not investigating this matter and holding consultations with
Conover long before General Butler’s committee was formed !

A. Yes.

Q. And was not that for the purpose of getting evidence to use before the
Judiciary Committee ?

A. I intended to use it either before this committee, or bofore the House, or
before the Senate, in case of trial, if I ever obtained it. I was led to believe, by
the statements of Baker and other men, that there were in existence letters tend-
ing to show Johnson’s guilty knowledge. There seemed to be a uniformity of
statement in reference to the existence of certain letters, coming from parties
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who, o far as I knew, were not in collusion with each other; and I was im-
pressed with the fact that such letters did exigt, and I certainly expected to get
them if they did exist. So far as this committee was concerned, as I made no
specific charge against the Pregident on that head, I did not care to say anything
to the committee about it, because the more publicity given to such a thing the
greater difficulty there would be in obtaining the evidence,

By Mr. ELoripGE :

Q. Did you not examine a witness before this committee yourself on that
very question ?

A. I may have asked one or more witnesses some questions on that subject
during the life'of the thirty-nisth Congress,

Q. Would you make go grave a charge as that against the President of the
United States on bare sugpicion ?

A. No, sir; not'on bare suspicion.

Q. Would you make such a charge asg that against the President of the
United States on illegal or invalid evidence ?

A. I gay I never made such a charge.

Q. I understood you to say that you had done #o to members of Congress ?

A. I said T had that kind of evidence which satisfied me of it.

7Q. But you say now that it only raised a suspicion in your mind that it was
80

A. From the first I had a suspicion, and these statements, which came to me
from a variety of sources, tended to confirm it and to bring me to believe that
Johnson had a guilty knowledge cither before or after the fact.

Q. Have you ever offered this committee a particle of evidence tending to
prove any one of the charges, which the committee has not received ?

A. No, sir.

Q. Have you ever proposed to produce any testimony to this committee tend-
ing to prove either of the charges you made agninst the President, where the
committee has not been willing to receive it ?

A. I have not.

Q. You say that your interviews with Conover were not alone to get evidence
that Mr. Johnson was connected with the assassination, but evidence of other
charges. Did you seek to get such evidence through Conover ?

A. I was anxious to get any evidence to maintain the charges that I had
made here, and I hoped that out of any letters of this kind which might come
into my possession some such evidence would be elicited. I did not sce very
well how a general conspiracy could have existed, and a guilty knowledge of
the great crime of assassination could have existed, without something else being
d sclosed algo to maintain the charges which were already before the committee
f r investigation.

Q. How many times did you have interviews with Conover !

. Five or six times.
. No more than that?

. I think not.
Did youhave interviews with him late at night ; after 12 o’clock at night?
No, sir. I believe I saw him two or three times at night, and the other

times in daylight..

POPOK

SATURDAY, A. M., June 1, 1867,

Let your counsel act as they deem best, taking

DEAR SIR: Your note is just received.
I think the comse proposed by

advantage of every legal point which may be presented.
them is all that we want,
Truly,
J. M. ASHLEY.

~whether there was anything in-them oy
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( H . > ot +

\J :)‘;l‘-‘;'ll write this letter to Conover?
A. L think so, substantiallv .

ol 1k so, ..uh‘ tantially, I wrote him some suel

& Did you write this Jetter ? e

Hovse or R
& oack ki . ' W KEPRESENTATIV] July 8, 1867
that I tln'n‘-lfl .r:-:fnl‘ilIllh'“/“','“"'l Ml'”' your wife, and have your Jetter e
¢ Jaise and stupid re i
know you would never tes 1 3. _ports made against y
never send copies ' yor g
I shall sce that no nn:- ;' lllll B s At i Sus oriy .
cept you are rel | ‘{'\l ”lulu' or destroy them without vouy X] -"]"/ /i B s
J are released, ill see your wife again thi i ikl 3
Respectfully, Your wile again this « ipe e
i :
C. A, Dusnawm.
A. Yes, I think so: that i i
8, 805 that is substantially o ' i
: : f as [ v )
O b s ) [ wrote it .
A. Johnson,
) G i Bl o
Q. Did you know of this letter being wiitten ?

You may rest assured
I¥ you had the letters, 1

U lllh"_'.

J. M. ASHLEY,

DuNnam: It is all 1 T ¥
DuNpam: 8wl right, The matter wi st for o thing.
argued in Mag, Yew it _— ”Il:l‘llll will rest for the present, or till
when any other matters will he adjusted
Yours, g ;

e the thing is
city ad interim. Mr, A. will will réturn next \\:l'l\

: ; W. B. M,
(A) N;), sir l!ml, was never written by me. |
{,. {\ as lf \Vl;l\}ton by Mr. Matchett, under your directions ?

i . No, sir. ) ,n man ever wrote him a lettey by my :lir:-cli. 5

. Is Matehett’s name W, B, Matchett s G
A. T think so. .

By Mr. ELobrie
Q. :ﬁ!ntc' to the committece any knowle
(:()lllpll("lty in the assassination of Mr. |
from this committee. :
A. I have not had a living witness that
come to the committee with him. *

edge that you have of My, Jolngon's
dncoln, and which you have withheld

I conld present, or I should hLave

By Mr. ELorinay :
Q. Give to the i
: ) committee any evidence or f; i
! il o ny ¢ act which you know, tendine i
n); (]([g‘l(( to f.l..\ll( n the assassination on My Johngon, Farce, wodiog I
A. 1 neve Ad anythi { i s
PR ;‘(vlli:lll,l,(.,lgd l.m‘l\t]l‘nn;.'; !.n!nn the committee which I regarded as evi
o + 100K Tor evidence in that directi icul be '
} ] ‘ction, particularly for thi
u)[(l‘ml,i‘l](( v after the expiration of the thirty-ninth Congres Sl S for
] 2. 1€ you state now, as you did before lh'll‘ % b
(('n\cc tending to show that fact? it
A. 1 know of } ¢ resen| i
R g (}1 Nl]nl:mll l.lll‘..p“a.l'llt. which T could bring to the knowledwo of the
g ,-(.r:.u-(](‘(]‘- qm‘f ring it. I have given General Butler all lh: matt .'_‘
iy as of sufficient importance, to ot him look them up m‘l o
i a see
: : not—such as letters—s )
anonymous, and some of thei, doubtless, with “(.';'lilll”l-'_,“]\'nli'?“l_-r_—-"'““' e
' A S ne e8. ™
By Mr. MArsuai L : e

you know of .no other evi-

Q. How 1 it af - "
o ow long was it after you made these
t !1:.1 resident of the United States, which le
of Ill]ll(‘:lc!llll('lll, until you first saw this m;
A, I'flnnk it was about a month, more
Q. Under what circumstances did
what led to it ?
A. His wife presented iti
AL : dme a petition to sioen for
8ign it.  Mr. Matchett and she finally came tuhnw(

('h:l:‘gvs before the House :w:niu:;l,
d to this investigation on the .\l?l!ii'('f
in Conover? L2
or less : not very lone,

you first have an inl‘wr\'iv\:" with him, and

his pardon. 1 deelined to
and told me that her husband
t country, and that if |
n possession of them, A fter

A y . O ; J 1
ﬁ'l(l)(,\lvllf‘. ln}.n}tu_s of great importance to me and to the
uld aid him in being released, he would put me ‘

.
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listening to this statement, I think I asked Ler to bring me a statement from him
in writing, which she did, or which somebody did ; 1 think she did.  That state
ment led to an interview. I thought T would go and sce Conover, as ho
requested it

Q. That was zome time in January or February last !

A. Alongin the winter; it may have heen in March.  [ean fix the time better
if I look over some of my papers,

Q. That was your first interview with Conover ?

A. Yes; the first time I ever saw him was in Juil.

Q. And that interview, you say, was sought in the first instance by Murs.
Canover !

A. Yes; that is, she told me what she thought her hugband could do.

Q. What was the date of your last interview with Conover !

A. I do notrecolleet. I think it was along in April,

Q. Was your first interview hefore he was convieted of the erime of perjury ?

A. I think not, but T am not certain.

Q. How many interviews did you have with him before his trial 7

A, I do not remember to have geen him before his trial.

Q. To the best of your recollection ?

A. I really do not recollect whether I saw him before the trial or not My
impression is that I did not sce him during the trial, but I am not clear about
it. I really did not get interested enough in the thing until I was promised a
written statement from him, which I will produce if L can lay my hand on it.

Q. All the interviews you had with him were in the jail of Washington ?

A. Yes. .

Q. Did you, in visiting the jail, seck privacy !

A. 1 was always alone with him.

Q. Did you resort to any means to prevent the fact of your vizit being known
to the public ?

A. No,sir.  There were people coming in.and out of the jail in daylight and
at night, while I was there.

Q. At what hour at night did you visit him ?-

A. Usually after dinner. :

Q. Were you ever there as late as 10 o’clock at night ?

A. I may have been.  I'do not recollect. I am nsually in bed by 11 o’clock.
I do not think I ever went to the jail after 10, I remember at one time remain-
ing an hour or longer with him, and it may have been after 10 o’clock when I
left.

Q. Did you ever more than one time remain as long as an hour !

A. Yes. I think I did twice.

Q. Did you ever suggest to this man Conover any character of cvidence that
it was important to obtain !

A. No, sir.

Q. Did you ever intimate to him that you desired to get evidence of certain
facts against the President which it was important to obtain ?

A. No, sir,

Q. Did you ever hold out any inducement to him to farnish information of
any kind ?

A. I told him that if he furnished those letters which he professed to have
knowledge of, I would use whatever influence I had to secure his release.

Q. Did you ever have an interview with either of the judges of the supreme
court of the District of Columbia on the subject of the trial of Conover 7

A. T asked Judge Fisher,and I think Judge Cartter, to suspend sending him
off until I could see what he could get.  In the mean time I told his eaunsel, who
came to me, that if I were in their place T would push for a new trial, and would
use all the delays incident to the law,

i, » i

m RN,
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Q. Did you ever sugeest to Joadge Fisher or Ju lere Cartter any eonrse that
might be taken by the court for the purpoze of operating on the mind of Conover 7

A. No, sir; | only asked them to “uspend s nding him to Albany.

Q  Did they take any action on your sugeestion !

A. | think they did. 1 think they did not send him off for two or three weeks,
Gl T could sce what could be wot,

Q. Did you ever have any conversation with cither of those judges i refer-
cnee to the point on which an effort might be made to arrest juderment or to eet
anew trial # B

l\. N!i, )‘il'.

Q. Was there everany talk among the members of the conrt hefore his <cntence
i reference to the statute under which the sentence would be passed ¢

A. T donot know: I never made a suggestion to them abont it.

Q. What did you mean in this note to Conover where you suggest that his
coungel is taking the right course, and that he had better rely upon them; had
you ever intimated to him that you had a talk with the conet on the subject !

AT told him I had asked the court to guspend the excention of his sentence,
giving him time to get those papers x

Q. Did you ever tell him that if he would furnish you any important evi
dence against the President you would seeure his releasge ! .

A. Yes; T told him T would do what I could to secure his release

Q. Were you ever at the jail with him as Iate as eleven o'clock at night ?

A. I think not.

Q. How did you come to have such frequent and  prolonged interviews
with him?

A T never remember secing him but twice for any length of time.  One of

those interviews was to learn something in connection with the Swreatt trial.
His wife had said to me that he knew of some witnesses who would he import-
ant on that trial, and T was anxious (o get the facts, and T went and took them
in writing and gave them to Mr. Riddle, who was one of the comnsel for (he
government in the Surratt trial.

Q. Did you ever remain in conference with Conover as late as eleven o'elock
at night ?

A. 1 think not It might possibly be so, but 1T do not think that I was
later than twenty or thirty minutes after ten.

Q. Were those protracted interviews with him afier he was sentenced ?

AL L think they were.

(. Did you ever have an interview with any other conviet in the jail on the
subject of procuring testimony ? '

A. No, not in this cage. I had an interview with a man named Cleaver in
the jail, of whom this man Conover gave me information.  ‘I'hat was altogether
in reference to the Surratt matter.

Q. Was Cleaver under sentence for any crime at the time?

A. Y('H.

Q. How many interviews did you have with Cleaver !

A. T'wo, I think.

Q). Did you ever hold out any inducement to him to furnish evidenee ?

A. Not with reference to anything here. Tt was in veference to the Surratt
trial. I told him that if he was in possession of any facts of importance, I
would take them and present them to Mr. Riddle, and it the evidence was of
value he would undoubtedly be released.

(). Have you seen Cleaver since ?

A. Yes; he has come to my room two or three times since.

Q. How was his release secured ?

A. I do not know whether he was pardoned by the President or not. I

. Ry RS LI T S autc s A A

ai-ikia]

e




1204 IMPEACHMENT INVESTIGATION.

think he was, but I am not certain. 1 think Mr. Riddle presented the case to
Mr, Seward, and that Mr. Seward got him pardoned by the President ; hut of
that I have no personal knowledge,

Q. Did you ever send Matchett to Conover with any inatructions ?

A. Yes, sir.

Q. How often ?

A. May-be half a dozen times.

Q. What were the instructions ?

A. Substantially as you ece them in those notes, that if he would get the
‘papers and give them to me I would not uge them or allow them to be nsed by
anybody unless they should inure to hig benefit, and that I should have his
consent in writing to their use before I should uge them.

Q. Look at this memorandum, marked A, and gtate whether you ever saw it

before.
A. 1 never gaw it in writing. 1 may have seen it in the newspapers. I did

not read it carefully if’ T did.
The memorandum i as follows :

O T

Shortly before the inanguration of Lincoln and Johnson, the latter, through or in connec-
tion with Booth, sent soveral letters to the eonfederacy, one of which was intended for Jef-
forson Davis. These letters were borne by a messenger named Allen, who had been acting
a8 o scout or spy for one of the Union generals. Allen was provided with a safe conduct
through our picket lines, and was supposed to have been sent on seeret duty in connection
with his command, He was also provided with papers from a rebel emissary ut the north,
to insure him proper treatment when he should enter tho confederate lines.  After delivering
his mail in Richmond, he returned bearing soveral letters which he veceived from J. P, Ben-
jamin,  Theso letters were enclosed to Booth,  On returning to Washington Allen called on
Rooth and delivered the package, and Booth, after examining some of the letters, went out,
as ho said, in search of his messenger.  The messenger could not be found, and Booth asked
Allen if ho was too tired to go as far as the Kirkwood House.  Allen replied in the negative,
when Booth, drawing forth the package brought from Richmond, selected u lotter addressed
to ** Andrew Johnson, Vice-President elect of the United States,” and asked Allen to deliver
it. Allen promised to do so, and- then accompanied Booth to the barsroom to first tuke a
drink., Here Allen met a friend, who was invited to join them in taking a dvink, and
afterward accompanied him to the “Kirkwood, and henrd him inquire it Mr. Johnson
was in, and saw him go for his (Johnsonls) room. This frienttwaited until Allen cume
down stairs, when he asked him, jocularly, what in the devil business he had to do with
Johnson ; it he was already begging for an office. Allen can be produced, as well as the
friend who accompanied him to the Kirkwood from Booth. = Allen, before going to Richmond,
had been led by l!outh to believe that he was a coufidentinl and secret agent for the govern-
ment, and that the letters horne by him had reference to peace prnlumilimm, which would
gpeedily lead to a suspension of hostilities and the restoration of the Union.  Add, also, that
it cun further be proved by two persons, formerly rebel soldiors, that Booth, on the first or
gocond duy before his death, fell in with them near Garrett's, and asked their advice and as-
sistance in his efforts to eseape.  He informed them that he had killed Lincoln, and thereby
made a goud southern man President,  One of the parties, whose name is Dawson, said to
‘him that, if he meant that he had made Andy Johnson President, he had done the worst pos-
sible thing for the South, ns he was more extreme in his views and a greater enemy to the
South than Lincoln.  Booth replied that it was a mistake: that Johnson, as a candidate and
_office-secker, had to say a great many things,but that as President he could do as he pleased;
that he was bound to be a triend of the Sonth: and that if o went back on him (Booth) he
would have him hung higher than Haman,  These men belong to good families, and bear
excellent characters, and can be produced us witnesses.

Q. Do you know of any memorandum of that character having been fur-
nished to any one?

A. No, sir.

Q. Are you acquainted with Matchett’s handwriting ?

A. Yes, #ir; it is a peculiar handwriting, and 1 think I would know it. 1
never saw that memorandum in writing; I may have geen it in newspapers, but
I never read it carefully before.

Q. You kuow nothing either of it or of the note, which purports to be ap-

pended to it ?
A. No, sir.
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("'. W ere any persons ever bhronght t
gestions of Conover, to he examined |
your knowledge !

A. No, sir.

‘\',

o this city under the directions or sug
Y Youwor any other gentleman here, to

. .“ul you ever have any witnesses here who p fes i
facts, in reference to this charge against the P’ 'III“ e i v iy
whom you examined or had xamin: : gy il e
) g wund examined by members of Coner b
A § ONEIress or others !

.\ \H BRI l 'I Vi LR N ¢ ( CIrso roug ore 1o be o
PR ’ ) never II‘Il any per I ll u |
: l F'It 'l re t xamine lI |'V

By Mr. ELvrivGr

0 shett procur {
. Has Matchett procured any person for that purpose !

A. Not with my knowledge or approval.
but I do not remember any.
({),. You have not scen any one !
A. I think not—no per
. —10 person except those who have been o ine
co mmittee, who knew any facts of importance, i

By Mr. MARsHALL :

. Did v i Yoo
wh’:\.),”"lll.u‘l')f».ll. \Vl'l,ll Gieneral Buatler or anybody else, examine witnesses to see
kg u’ Ir testimony, as they stated the facts, bore upon this investigati ‘ !
A. I have had numbers of men brought to me, or Fiintacll

who thought they knew i
3 'Woimportant matter,
it was worthless, I o g

He may have sent persons to me,

fore this

coming to me voluntarily,

<1 m they made their statement
I'hose who knew nothing I declined to have summoned.

Q. Did you ever k i
-4 3 now anything of a man ) 1] i i
il M it o “,”,,)'” 1'..,'.;,i,.|.{ named Hartigon, in conneetion
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Q. Did you ever Sene
) You ever go to General Butler or My, Bi
8 . i Mr. Bingham, or any other member
of t\lu l“mlru'l. \\lll; persons who professed to know l‘):('h* f' fuitisr by
AL L may have been wi ~ i
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think I was; [ k pok i
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'“'.:] l«‘ln\ 1§ 0 ||n'n1f seed British subject, who wag brought here at the Surratt
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By Mr. ELprinae
Q. You say heis the onl
ence to this matter ?
A, | do not think I even went with him
Q. You do not think you went with any one!
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wsing to know Dunham—

er a witness ?




1206 IMPEACHMENT INVESTIGATION.

A. 1 do not know where she went; she went off half a dozen times, profess-
ing to get evidenee,

Q. Bid ghe not go to get witnesses suggested hy Conover ?

A. 1 do not think she ever went to get any living witness ; I think she went
after papers ; certainly no witness ever eame with her, and she never got any
papers relating to the question of impeachment. i

. Did she not, at the time she went to Ogdensburgh, go there by the direc-
tion of Conover, or Dunham !

A. I do not know that she ever went to Ogdenshurg.

‘Did she not profess to go?
I do not know where she went ; she went off,
To get some testimony suggested by Dunham !
I do not know whether it was suggested by him or not, but I presume it
All that I was after was the manuseript letters.
Who furnighed her the money to go with?
1 furnished her gome onee or twice,
. How much money did you furnish her?
A. 1donot recolleet how much; I gave her once $50, and once $5; 1 do
not think I ever furnished her with anything but those amounts,

. Did you examine two witnesses with reference to their proving the state-
ments in this memorandum, « A 1"

A. I never remember examining anybody to \mm- anything in that memo-
yandum, or any memorandum furnished by Dunham.

. Did Dunham tell you, in conversations that you had with him, that he
could get witnesses to prove the facts stated in that memorandum ?

A rnovar had any conversation with him about it, and never saw it in manu-
seript at all.  The evidence 1 was after was said to be in writing. That was
all I eared to got ANl T asked for, and all 1 wanted, was two letters which he
professed to have, or was able to get. A1l his statements about witnesses, what-
ever they were, [ paid no attemion to.

Q. Dzi you tell any member of Congress that there were two witnesses in
town who were able to give important testimony on the subjeet of Mr. Johngon's
conneetion with the assassination of Mr. Lincoln ?

A. I do not recollect. I may have done so. If 1 did, T alluded to this man
Mason, and a man he named who resided in or near this city.

Q. But you say his testimony had no relation to Mr. Johnson ?

A. He professed in his conversation with me to know things that would tend
to implieate Johnson, and, if he told me the trath, he did know.

Q. In the written statement which he has made there is nothing which would
implicate Mr. Johnson—is there !

A. No, I think not; at least, that is my recollection of it now.

_ Was it before or after he made that written statement that you talked
with him !

A. It was long after—months after. It was during the Surratt trial. e was
here in town two or three weeks, and he came to my room two or three times.

. If those letters were the only subject of your conversation with Dunham,
what wae the necessity of your meeting him so frequently and being with him
#o long each time !

A. One of the times 1 was in conversation with him about this man Cleaver,
whom 1 did not know anything about, and after I got out of him all the facts 1
could, 1 terminated my interview ; but he was disposed to talk, and he would
talk a half hour at a stretch if you would listen to him. Some of his conversa-
tion when 1 firet knew him was rather entertaining, and I listened to him, hoping
to get something of importance from him.

A. You eat there and talked with him merely for the purpose of passing an
hour by his entertainment !
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. A 1 wanted to see what I could get out of him.  He was rather an extraor-
dinary 'lll.‘lll in his appearance and conversation, and I felt convineed he knew
:!Iﬂﬂ‘ about the assassination than he was willing to tell. [ was disposed to
isten to him, and did listen to him

Q. Did you ever get any letters in your possession from him 1

A. Nothing that was of any value.

Q. What do you refer to j i i

) in your letter in which you say, « 0O ]

home to-day I found your favor "' ; g Ayl

A, 'l‘lm'l in the statement which he promised to give me in writing in detail

Q. The one which Matehett now has ? .

A Yes; the one 1 sent to him

Q. Is that in Conover's handwriting ?

A. Yen. N

Q. You say you can produce it ?

A. | think #o 4

Q. Tt is stated in this paper that the word « verbal’ is stricken out before the
word “statement.”  Why did you strike that out ?

A. T do not know anything about it. I do not see what sense it would make

By Mr. MARSHALL :

Q. How Inng have you been acquainted with Matehett ?
A. My acquaintance with him cowmenced after this investigation began.
Q.1 Ill!l'l' what cirenmstances were you introdueed to him ?
. A, ]l””"l,‘ the first time I ever saw him was i conneetion with this Dunham
case, think he was intercsted in procuring a pardon for’ Dunham. He
eeemed to know Mr. Radford, and whether My, Radford introduced him to me
or not I cannot say At all events, he was introdueed to me about that time—
along last winter,
Q. Dunham had not been tried last winter, had he 7
4 I\I.- He n\lllull 'hn\'o been tried and convieted before there was a pardon asked
or him.  Matchett may have come and introduced himself iz i
p Af just e
other men do. " encreda of
Q. Did you not have connceti /i i
' L hs wetion with Matehett during nearly all i
terviews that you had with Conover? . ; by 1
A. I do not think that he was present at any one of them.
.(‘). Did you not have interviews with him in refe
with Clonover !
A. I'hu\'u told him much that Conover said to me.
Q. \’ml stated a .\\'||I'l' ago that you had sent him frequently to Conover?
« Yes; I sent him half a dozen times, or more, :
\} a8 not .llmt all before this application for pardon ?
A. Noj; I think it was afterwards,
Q. Did Jou not know anything about the eharacter of Matehett 1
A. Nothing, only that he was represented to me to be a el
been a chaplain in our army dudng the war.
Q. Who represented lim as such 1
.\‘,, He represented himself, and go did others who eame with
]llhmk he showed me his commisgion, si
York.
Q. Was Matchett frequently at your room !
A. Yes. y

. You cannot state distinetl

renee to your conferences

-~

-

-
~

rgyman who had

him to my room,
gned by Governor Morgan, of New

y the date of yvour first acquaintane 4 !

Ao, It commant ka8 o st acquaintance with him ?
. N0, ) y after this investigat That i ink i

did ; I feel confident it did, gation, That is, T think it
Q. Did Matchett voluntee

. r his serviees in aiding you i g 9
A. Yes, I think so. ¢ in aiding you in this watter?
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Q. Did Matchett ever recdive any pay for his services ?
A. No, gir; not from me.* 1'have paid hig expenses whenever I sent him
away, but [ néver have paid him any per diem.
Q. You think he came to you and volunteered his serviees in the matter !
A. Yes, I do not recollect exactly how 1 got acquainted with him. He
robably came and voluntgered his services and then I made inquiries about
{:im. A great many men came and did so and gave me references, I employed
Major Alberger for some time. He was recommended to me by General But-
ler.  He had been on his staff, 1 think.

By Mr. ELDRIDGE:

Q. Did you and Mr. Butler send Matchett for two witnesses or more who
.came here to Washington and were examined by you and whom you afterwards
introduced to members of Congress?

A. No, gir; I do not recollect any such transaction ever ocewrring. [ never
examined a single witness with General Butler.

Q. Did General Butler examine persons and then introduce them to you!

A. No, gir. f

Q. Did you and General Butler introduce to members of Congress men whom
Matchett had procured ?

A. I never did. I do not know what General Butler did.

Q. Dunham says in his statement, “T'hese persons were inspected by Ashley
and Butler, and were found to possess theé requisite qualifications as 1o intelli-
E«ncu and personal appearance, but, unfortunately for the impeachers, it was

cemed necessary to make some changes and modifications and additions to
“their statements before presenting them.”  Is there anything true in that ?

A. Not a-word, as far as Iknow.

Q.- You did narintroduce any witness to any member of Congress who had
been procured by Matehett through Dunham?

A. No, sir. ‘
JAMES M. ASHLEY.
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